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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Γεννάτε 
γιατί 

χανόμαστε

EUROPA

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Ένα ολιστικό
σχέδιο για το 
Μεταναστευτικό

ΚΕΝΤΡΙ

ΣΕΛ.  24

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔIΚΟΓΛΟΥ
Βουλευτής Εύβοιας με τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

«Οφείλουμε 
να σεβαστούμε 
τη λαϊκή εντολή»

ΣΕΛ. 26

ΚΡΙΣΤΗ ΑΓΑΠΗΤΟΥ
Υποψήφια δήμαρχος Χαλανδρίου

«Θέλουμε ο δήμος μας
να αποκτήσει επιτέλους 
5ετές επιχειρησιακό σχέδιο»

Ξεκατινιάσματα στον Δήμο
Μάνδρας-Ειδυλλίας

ΣΕΛ. 29

ΜΕΛΙΝΑ ΜΑΡΙΑ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΥ
Υποψήφια περιφερειακή σύμβουλος της Κεντρικής 
Μακεδονίας με τον συνδυασμό του Απόστολου Τζιτζικώστα

«Θέλω να εργαστώ σκληρά 
για τους συμπολίτες μου 
με αλήθεια και ευαισθησία»

ΣΕΛ.  22

ΧΑΡAΛΑΜΠΟΣ (ΜΠAΜΠΗΣ) ΣΙAΤΡΑΣ
Υποψήφιος περιφερειακός σύμβουλος Κεντρικού Τομέα
Αθηνών με τον συνδυασμό «Αττική Μπροστά»

«Όραμά μου μια Αττική
πρότυπο, μια Αττική
πιο ισχυρή από ποτέ»

ΣΕΛ. 32

ΦΑΝH (ΦΑIΗ) ΧΡΙΣΤΊΝΑ ΚΑΛΟΓHΡΟΥ
Υποψήφιa περιφερειακή σύμβουλος Κεντρικού Τομέα
Αθηνών με τον συνδυασμό «Αττική Μπροστά»

«Επιθυμώ μια δυναμική 
Αττική που να 
εξελίσσεται συνεχώς»

ΣΕΛ. 37

ΝΑΤAΣΣΑ ΚΟΣΜΟΠΟYΛΟΥ 
Υποψήφια δήμαρχος Πεντέλης 

«Ο Δήμος 
Πεντέλης είναι 
το μεγάλο μας σπίτι» 

Υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας

ΣΕΛ. 14-15

Έτσι θα σωθούμε από την επισιτιστική κρίση ΣΕΛ. 2

Αποκλειστική

συνέντευξη «Εθνικό σχέδιο εντός 
του 2024 για το δημογραφικό»

ΣΟΦIΑ ΖΑΧΑΡAΚΗΘΕΟΔΩΡΟΣ ΡΟΥΣΟΠΟΥΛΟΣ

ΣΕΛ. 18-19

Πρώην υπουργός, βουλευτής 
B1 Βόρειου Τομέα Αθηνών με τη ΝΔ
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ΚΩΣΤΑΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Τι απάντησε 
στις αθλιότητες 
Κασσελάκη

ΣΕΛ.  8

ΣΕΛ. 7

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΣΤΗΝ «P»
ΛΕΠΤΟΜΕΡΕΙΕΣ ΤΗΣ ΔΙΚΟΓΡΑΦΙΑΣ

Σοκ από 
τις αποκαλύψεις 
για τον μαστροπό 

αστυνομικό

Παίρνει πάνω του 
τις εκλογές 

της Αυτοδιοίκησης
ΣΕΛ. 34ΣΕΛ. 13

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ ΤΗΣ «POLITICAL»

Ποιοι και γιατί καλύπτουν
τον… προσωρινό διευθύνοντα 
σύμβουλο Ιωάννη Σωτηρίου

για κακοδιαχείριση 
στο ΙΦΕΤ

ΣΕΛ. 4-5

EΓΓΡΑΦΑ «ΦΩΤΙA»

EDITORIAL

«Κρινόμαστε από
την καθημερινότητα 

του πολίτη»
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

H
ταν Ιούλιος του 2022 όταν υπογράφηκε στην
Κωνσταντινούπολη η Συμφωνία για τα Σιτη-
ρά, η οποία από τότε ανανεώθηκε άλλες δύο

φορές, επιτρέποντας να ξαναρχίσουν με ασφαλή τρό-
πο οι εξαγωγές τροφίμων της Ουκρανίας μέσω της
Μαύρης Θάλασσας, που είχαν μπλοκαριστεί λόγω
του πολέμου της χώρας με τη Ρωσία. Στόχος της συμ-
φωνίας ήταν να αποφευχθεί μια παγκόσμια επισιτι-
στική κρίση, καθώς μετά τον πόλεμο που κήρυξε η
Ρωσία στην Ουκρανία, στον πέμπτο δηλαδή μεγαλύ-
τερο εξαγωγέα σιταριού παγκοσμίως, υπήρχε σοβα-
ρός κίνδυνος να πεινάσει όλη η ανθρωπότητα.

Στις 17 Ιουλίου 2023 η Ρωσία ανακοίνωσε την από-
συρσή της από τη συμφωνία έως ότου να ικανοποι-
ηθούν τα αιτήματά της για χαλάρωση των κυρώσεων
στις δικές της εξαγωγές γεωργικών προϊόντων. Επί-
σης, μια βασική προϋπόθεση που έθεσε για να επι-
στρέψει σε μια ανανεωμένη συμφωνία ήταν να κάνει η
ίδια την επιθεώρηση των πλοίων που θα φορτώνουν τα
σιτηρά ώστε να είναι σίγουρη ότι δεν μεταφέρουν όπλα.

Αποτέλεσμα αυτής της κατάστασης ήταν να ανατρα-
πεί η σταθεροποίηση στις παγκόσμιες τιμές των τρο-
φίμων και να υπάρξει σοβαρό πρόβλημα σε χώρες της
Αφρικής και της Μέσης Ανατολής, καθώς η άρση της
συμφωνίας είναι σίγουρο ότι θα χτυπήσει περισσότε-
ρο όσους βρίσκονται στο χείλος της πείνας.

Υπενθυμίζεται ότι το Παγκόσμιο Επισιτιστικό Πρό-
γραμμα έχει αποστείλει περισσότερους από 725.000
τόνους για να υποστηρίξει ανθρωπιστικές επιχειρή-
σεις, ανακουφίζοντας την πείνα σε μερικές από τις πιο
«πληγωμένες» περιοχές του κόσμου, όπως Αφγανι-
στάν, Αιθιοπία, Κένυα, Σομαλία, Σουδάν και Υεμένη.

Βέβαια, ούτε η Ευρώπη μένει ανεπηρέαστη από τη
διάλυση της συμφωνίας, καθώς ο πληθωρισμός στα
προϊόντα πρώτης ανάγκης και η επισιτιστική κρίση
επιδεινώνονται σταθερά λόγω του πολέμου στην Ου-
κρανία. Λύση προσπάθησε να δώσει ο Γιώργος Γερα-
πετρίτης κατά το προχθεσινό άτυπο Συμβούλιο Εξω-
τερικών Υποθέσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, το
οποίο συνεδρίασε στην πρωτεύουσα της Ουκρανίας,

το Κίεβο, εννοείται για συμβολικούς λόγους, καθώς ο
υπουργός δήλωσε ότι η Ελλάδα είναι έτοιμη να προ-
σφέρει τα λιμάνια της για τη μεταφορά των ουκρανι-
κών σιτηρών, ώστε να μη βρεθεί η ανθρωπότητα αντι-
μέτωπη με το φάσμα της πείνας.

Έτσι, στην παρέμβασή του ο κ. Γεραπετρίτης ανα-
φέρθηκε στις «τεράστιες διαχυτικές συνέπειες» που
θα έχει κυρίως για τον εφοδιασμό χωρών του παγκό-
σμιου Νότου η κατάρρευση της συμφωνίας με τη Ρω-
σία και μίλησε για την ετοιμότητα και τον καθοριστικό
ρόλο που μπορεί να παίξει η Ελλάδα στην επίλυση
του προβλήματος. Τόνισε λοιπόν ότι μπορούν να με-
ταφερθούν τα σιτηρά της Ουκρανίας μέσω των λιμα-
νιών της Βόρειας Ελλάδας, κυρίως της Αλεξανδρού-
πολης. Μένει να φανεί αν η ΕΕ θα αποδεχτεί την πρό-
ταση του Έλληνα υπουργού, που ουσιαστικά θα ξεμ-
πλοκάρει τη μεταφορά των σιτηρών, δίνοντας ελπίδες
ότι δεν θα λιμοκτονήσουν οι λαοί κυρίως των πιο αδύ-
ναμων οικονομικά χωρών. 

Έτσι θα σωθούμε από την επισιτιστική κρίση

Ο Γιώργος Γεραπετρίτης
δήλωσε στο άτυπο 

Συμβούλιο Εξωτερικών
Υποθέσεων της ΕΕ 

ότι η Ελλάδα είναι έτοιμη
να προσφέρει τα λιμάνια

της για τη μεταφορά 
των ουκρανικών σιτηρών
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Σ
το δικό του γήπεδο είναι αποφασισμέ-
νος να... παίξει πολιτικά ο πρωθυπουρ-
γός τον Στέφανο Κασσελάκη και δεν θα

του αφήσει περιθώρια να τον σύρει σε έναν επι-
κοινωνιακό ανταγωνισμό, όπως είναι προφα-
νές ότι επιδιώκει ο νέος αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ.

Η προχθεσινή τοποθέτηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη (Alpha) είναι απολύτως ενδεικτική
της στρατηγικής του Μεγάρου Μαξίμου έναντι
του νέου αντιπάλου του πρωθυπουργού. «Δεν
μπορώ να κάνω αντιπαράθεση με το κενό», εί-
πε χαρακτηριστικά ο πρωθυπουργός όταν ο
δημοσιογράφος τον προκάλεσε να κάνει ένα
σχόλιο για τον νικητή της κάλπης στην Κου-
μουνδούρου.

Τι σημαίνει αυτό; Ότι όσο ο κ. Κασσελάκης
επιμένει -κυρίως λόγω της μέχρι στιγμής αδυ-
ναμίας του να αρθρώσει ουσιαστικό πολιτικό
λόγο- να κινείται με αποκλειστικό γνώμονα
τους όρους που επιτάσσει η επιστήμη της επι-
κοινωνίας, ο πρωθυπουργός θα τον αγνοεί. Θα
τον πιέζει ωστόσο με κάθε ευκαιρία να τοποθε-
τηθεί πολιτικά ώστε να υπάρξει και η αναγκαία
αντιπαράθεση απόψεων και θέσεων, την οποία
επιτάσσουν οι ρόλοι που τους έχουν εμπιστευ-
τεί οι πολίτες.

«Καταρχάς, να ευχηθώ καλή επιτυχία στον
νέο αρχηγό της αντιπολίτευσης. Είναι ση-
μαντικό, νομίζω, και για τον ΣΥΡΙΖΑ ότι το κε-
φάλαιο αυτό έκλεισε. Είναι ένας νέος άν-
θρωπος, προσωπικά μου είναι συμπαθής,
έτυχε να τον γνωρίζω και από το παρελθόν.
Μεταξύ μας, δεν φανταζόμουν ποτέ ότι θα
κατέληγε στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά αυτό είναι μια
άλλη συζήτηση. Τον σέβομαι και τον τιμώ ως
πολιτειακό παράγοντα, διότι εκλέχτηκε με
δημοκρατικές διαδικασίες», είπε αρχικά ο
πρωθυπουργός και πρόσθεσε σε έντονα
υπαινικτικό τόνο: «Πιστεύω ότι κάποια στιγ-
μή θα μπορούμε να κάνουμε μια πολιτική
αντιπαράθεση, γιατί μέχρι στιγμής ειλικρινά
δυσκολεύομαι»!

Τα τρία σημεία
O κ. Μητσοτάκης εστίασε την τοποθέτησή

του σε τρία σημεία:
• Ότι μέχρι στιγμής δεν έχει ακούσει ουσιαστι-
κό, τεκμηριωμένο πολιτικό λόγο, αλλά θα του
δώσει χρόνο γιατί είναι νέος ακόμη. «Πιστεύω
ότι κάποια στιγμή θα μπορούμε να κάνουμε μια
πολιτική αντιπαράθεση, γιατί μέχρι στιγμής ει-
λικρινά δυσκολεύομαι. Διότι δεν μπορώ να κά-
νω αντιπαράθεση με το κενό, πρέπει να έχω
πολιτική επιχειρηματολογία. Πιστεύω όμως ότι
αυτό συν τω χρόνω θα έρθει», είπε.

• Ότι δεν είναι βουλευτής. «Και αυτό είναι
ένα πρόβλημα, πρέπει να σας πω, για μια
κοινοβουλευτική δημοκρατία. Διότι δεν
έχουμε τη δυνατότητα να διασταυρώσουμε
τα ξίφη μας στον φυσικό χώρο πολιτικής αν-
τιπαράθεσης σε μια κοινοβουλευτική δημο-
κρατία», είπε ο κ. Μητσοτάκης προσθέτον-
τας ότι σίγουρα θα δημιουργήσει μια δυσκο-
λία στο να βγάλουν οι πολίτες κάποια συμπε-
ράσματα από τη σύγκριση που πάντα προκύ-
πτει μέσα από αυτή την κοινοβουλευτική
διαδικασία.

• Ότι έχει ως «υπαρχηγούς» τον κ. Παππά
και τον κ. Πολάκη. Όπως είπε, εκεί υπάρ-
χει ένα μείζον ζήτημα, αν τελικά αυτό το
οποίο παρουσιάζεται ως νέο δεν είναι τί-
ποτε άλλο από μια νέα βιτρίνα, η οποία
ανακυκλώνει τα πιο παλιά, τα πιο φθαρμέ-
να υλικά, τα οποία καταδικάστηκαν με εκ-
κωφαντικό τρόπο στις διπλές εκλογές του
Μαΐου και του Ιουνίου. Άρα, το επιχείρημα
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ αλλάζει προς κάτι καινούρ-
γιο, μοντέρνο, δεν υπηρετείται με τέτοιες
επιλογές».

Στο ερώτημα αν είχαν συνεργαστεί στο παρελθόν, ο κ. Μητσο-
τάκης επανέλαβε αυτό που είχαν πει και κύκλοι του περιβάλ-
λοντός του μετά την καταγγελία του πρώην υπουργού του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Νίκου Φίλη ότι την περίοδο 2012-2015 ο κ. Κασσελάκης ήταν
συνεργάτης του σημερινού πρωθυπουργού.

«Καμία συνεργασία δεν υπήρξε, το είπε εξάλλου και ο ίδιος.
Υπήρξε μια κοινωνική γνωριμία στο παρελθόν, όταν ήμουν ακό-
μη βουλευτής και ο ίδιος ήταν νεαρός εργαζόμενος, αν θυμάμαι
καλά, στις Ηνωμένες Πολιτείες. Μέχρις εκεί πήγε η γνωριμία
μας», είπε ο πρωθυπουργός. Στο ίδιο μήκος κύματος κινήθηκε

και ο υπουργός Εργασίας Άδωνις Γεωργιάδης, ο οποίος σε συ-
νέντευξή του (ΑΝΤ1) σημείωσε, μεταξύ άλλων, ότι ο πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ εξακολουθεί να μην έχει καταθέσει καμία πολιτική
πρόταση, ενώ υποστήριξε πως έχει αρχίσει και... κουράζει το
σόου, όπως χαρακτήρισε τις εμφανίσεις Κασσελάκη.

«Εγώ δεν έχω TikTok, δεν είμαι TikToker. Ο κ. Κασσελάκης εί-
ναι δυνατός σε αυτό, εγώ είμαι δυνατός στο Twitter, όπου ο κ.
Κασσελάκης είναι πάρα πολύ πίσω», είπε αρχικά με δόση χιού-
μορ ο Άδωνις Γεωργιάδης και πρόσθεσε: «Εγώ δεν έχω ακούσει
ακόμη πολιτικές απόψεις από τον κ. Κασσελάκη. Μέχρι τώρα

βλέπω ένα είδος σόου. Πλέον το έχει παρακάνει, έχει αρχίσει
και κουράζει λίγο αυτή η ιστορία».

Χθες εξάλλου ο υπουργός Επικρατείας Μάκης Βορίδης από το
βήμα της Βουλής έκανε ένα εσκεμμένο σαρδάμ προκειμένου να
υπονοήσει ότι ο κ. Κασσελάκης δεν έχει πολιτικές θέσεις. «Ελπίζω
η πρώτη παρουσία υπό την ιδιότητα του ακροατή της διαδικασίας
για τον κ. Φαμελλάκη… συγγνώμη τον κ. Κασσελάκη… να μην ήταν
απογοητευτική, γιατί αυτά που ακούσαμε από τον κ. Φάμελλο ήταν
εντυπωσιακά», είπε ο υπουργός κατά την παρέμβασή του στη συ-
ζήτηση επί του νομοσχέδιου του υπουργείου Εσωτερικών.

Τι είπε ο πρωθυπουργός για την παλιά... γνωριμία με τον Stefanos

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

«Δεν μπορώ να κάνω
αντιπαράθεση με το κενό»της

Έλλης 
Τριανταφύλλου

ellitriant@yahoo.com

Ο πρωθυπουργός αποφεύγει να πέσει
στην επικοινωνιακή παγίδα 

του Κασσελάκη, ο οποίος δυσκολεύεται
να αρθρώσει πολιτικό λόγο



του ειδικού συνεργάτη

Ε
δώ και περίπου δύο μήνες η «Political»
έχει αποκαλύψει τις ποινικές ευθύνες
και τις προκαταρκτικές ανακρίσεις σε

βάρος του προσωρινού(!) διευθύνοντος συμ-
βούλου του ΙΦΕΤ Ιωάννη Σωτηρίου και της πα-
ρέας του, που ανέλαβε καθήκοντα από τον Νο-
έμβριο του 2020, με την ευλογία των υπουργών
Β. Κικίλια και  Θ. Πλεύρη.

Σε προηγούμενα ρεπορτάζ είχαμε αναφερθεί
στις πιθανές ευθύνες του προηγούμενου
υπουργού Θανάση Πλεύρη, ο οποίος όπως φαί-
νεται ή δεν είχε εικόνα για τις ατασθαλίες εκα-
τομμυρίων στο ΙΦΕΤ ή γνώριζε και έκλεινε τα
μάτια, υποστηρίζοντας φανατικά την παραμονή
του προσωρινού διευθύνοντος συμβούλου του
ΙΦΕΤ Ιωάννη Σωτηρίου και αντικαθιστώντας τον
«ενοχλητικό» πρόεδρο του ΙΦΕΤ Δημήτριο Παν-
ταζή τον περασμένο Φεβρουάριο. Ο λόγος που
αντικατέστησε τον πρόεδρο δεν ήταν άλλος από
το γεγονός πως τον εξέθεσε, λέει, αφού ξεσκέ-
πασε το νομοσχέδιο-φιάσκο (νόμος 5015/2023,
άρθρο δέκατο τέταρτο) με το οποίο προσπάθη-
σε να δώσει «ασυλία» στους αετονύχηδες.

Συντάκτριες του νομοσχεδίου ήταν η σύμ-
βουλος του Θανάση Πλεύρη, δικηγόρος Νάντια
Παπακώστα, και η μόνιμη νομική σύμβουλος
Φωτεινή Σταφυλά, τέως σύζυγος Σπύρου Κλα-
δά, αναντικατάστατου «χρυσού παιδιού», αφή-
νοντας «όνομα βαρύ σαν ιστορία» από όπου πέ-
ρασε (γενικός γραμματέας Ολυμπιακών Αγώ-
νων, ειδικός γραμματέας Υπηρεσίας Ειδικών
Ελέγχων - ΥΠΕΕ). Κρίμα που «κόπηκε» από το
ψηφοδέλτιο της Κέρκυρας ένα τέτοιο εκλεκτό
πολιτικό στέλεχος…

Πάμε στο άλλο «χρυσό παιδί», τον Ιωάννη
Σωτηρίου, που ανέβαλε και πάλι, μετά το δημο-
σίευμα της Πέμπτης 21/9/2023, όλα του τα ταξί-
δια (Λάρισα κ.λπ.) και άρχισε τα… ηρεμιστικά
χάπια. Γιατί; Προφανώς γιατί όσο και αν νομίζει
ότι έχει κάλυψη άνωθεν, άρχισε να αντιλαμβά-
νεται ότι οι έξι δίκες που ετοιμάζονται σε βάρος
του, με βαρύτατες κατηγορίες που αφορούν κα-
κοδιαχείριση εκατομμυρίων ευρώ, παράνομες

εξαγωγές φαρμάκων, την παράξενη «εξαφάνι-
ση» 1.000.000 ευρώ περίπου, έκθεση σε κίνδυ-

νο της ανθρώπινης ζωής, νομιμοποίηση εσό-
δων από παράνομη δραστηριότητα, παράνομες

αναθέσεις δημοσίων συμβάσεων, νόθευση εγ-
γράφου κ.λπ. δεν θα έχουν τέλος.

Μάλιστα έβαλε το ΙΦΕΤ να πληρώσει τους δι-

κηγόρους του ιδίου και των λοιπών «υπόπτων»

για τα αδικήματα που τελέστηκαν σε βάρος…

του ΙΦΕΤ. Δηλαδή, είναι κάτι σαν το ελληνικό

κράτος να πληρώσει τον δικηγόρο του Παππά,

του Τσοχατζόπουλου, του Αλογοσκούφη και τό-

σων άλλων…

Σε αυτό το σημείο πρέπει να τονίσουμε

πως αναστατώθηκε από όσα γράψαμε και ο

καινούργιος φίλος του, ο εργατοπατέρας

«της συμφοράς», που είναι και μέλος του

Διοικητικού Συμβουλίου του ΙΦΕΤ και έβαλε

τα κλάματα στην αγκαλιά της κουμπάρας

του… Είπαμε, θα ασχοληθούμε μαζί του άλ-

λη φορά, να μη βιάζεται… Μαζί και με έναν

φίλο τους, υπάλληλο-θηρίο με εμπορικές

δραστηριότητες.
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Ντοκουμέντα-φωτιά για 
κακοδιαχείριση στο ΙΦΕΤ

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ ΤΗΣ «POLITICAL» 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ποιοι και γιατί καλύπτουν τον… προσωρινό
διευθύνοντα σύμβουλο Ιωάννη Σωτηρίου

Είναι ενήμερος ο πρωθυπουργός που καρατομεί
όποιον εμπλέκεται σε σκάνδαλα;

Ο Ιωάννης
Σωτηρίου

Είναι απορίας άξιο αν για όλα αυτά τα σκάνδαλα έχει
ενημερωθεί ο πρωθυπουργός από τους αρμόδιους
υπουργούς καθώς και από τους παροικούντες το Μέγα-
ρο Μαξίμου. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης πάντως έχει δεί-
ξει ότι σε θέματα διαφθοράς δεν σηκώνει μύγα στο
σπαθί του…

Πραγματικά λοιπόν είναι απορίας άξιο πώς είναι δυ-
νατόν να έχουμε δημοσιεύσει όλες αυτές τις αποκαλύ-
ψεις για το ΙΦΕΤ και ο αρμόδιος υπουργός αλλά και οι
συνεργάτες του πρωθυπουργού να κωφεύουν… Καλύ-
πτει κάποιος τον κ. Σωτηρίου; Γιατί για όλα αυτά δεν έχει
ενημερωθεί ο πρωθυπουργός; Ποιοι καλύπτουν τον κ.

Σωτηρίου; Ο Κυριάκος Μητσοτάκης πάντως έχει απο-
δείξει εμπράκτως μέχρι σήμερα ότι όπου υπάρχει οσμή
σκανδάλου είναι αμείλικτος, ζητά τη διαλεύκανση τέτοι-
ων υποθέσεων και δίνει εντολή για την καρατόμηση των
εμπλεκομένων. Ποιοι βρίσκονται λοιπόν από πίσω; Ποιοι
συγκαλύπτουν αυτά τα σκάνδαλα στον ευαίσθητο χώρο
της υγείας; Ξέρουμε ότι είναι πολλά τα λεφτά και παίζον-
ται εκατομμύρια στον χώρο της υγείας. Έχουμε καταγ-
γελία ότι συγκεκριμένο αυτοκίνητο του φορέα (σ.σ.:
γνωρίζουμε τον αριθμό κυκλοφορίας) κατ’ επανάληψη
επισκέπτεται κρατικό κτήριο και μεταφέρει… σοκολα-
τάκια από τον «Λεωνίδα». Αχόρταγοι τύποι…
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Τα τεκμήρια του Υπ. Οικονομικών
Σ

τα χέρια της «Political» έπεσε ένα αδιάσειστο τεκ-
μήριο ότι η κυβέρνηση έχει πλήρη αντίληψη του τι
ακριβώς συμβαίνει στο ΙΦΕΤ. Σήμερα αποκαλύ-

πτουμε το έγγραφο-κόλαφος που είχε εκδώσει τον Μάιο
του 2022 (ναι, καλά διαβάσατε) ο τότε υπουργός Οικονομι-
κών Χρήστος Σταϊκούρας, αρμόδιος για τους εσωτερικούς
οικονομικούς ελέγχους στις ΔΕΚΟ, που οι υπηρεσίες επε-
ξεργάστηκαν και διέγνωσαν την κακοδιοίκηση και τις ατα-
σθαλίες επί των ημερών Σωτηρίου.

Στις 5/5/2022, λοιπόν, ο υπουργός Οικονομικών εξέδω-
σε έγγραφο (ΥΠΟΙΚ Α. Π.: 61619 ΕΞ 2022 ΕΜΠ) βασιζόμενο
στον εσωτερικό έλεγχο του προηγουμένου εξαμήνου, από
Αύγουστο 2021 μέχρι Ιανουάριο 2022, το έστειλε στη Εθνι-
κή Αρχή Διαφάνειας και σε όλους τους συναρμόδιους φο-
ρείς, το οποίο περιείχε τα εξής ευρήματα:

ΕΥΡΗΜΑ 1ο
Ενδεχόμενη διακινδύνευση δημόσιας υγείας κατά
την εξαγωγή/εκποίηση φαρμάκων που εισήχθησαν
με ειδικούς όρους

Επί του ευρήματος αυτού, το πόρισμα Σταϊκούρα αναφέ-
ρει: «Κατά την επισκοπούμενη περίοδο γίνεται αντιληπτό
ότι, δίχως να επαληθεύεται η επάρκεια των αποθεμάτων
των φαρμάκων για τους ασθενείς της επικράτειας, ο διευ-
θύνων σύμβουλος της εταιρείας, χωρίς προηγούμενη
απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου της ΙΦΕΤ ΑΕ και της
Γενικής Συνέλευσης του ΕΟΦ, και χωρίς να του έχει εκχω-
ρηθεί από το Διοικητικό Συμβούλιο η αρμοδιότητα εξαγω-
γής προϊόντων αρμοδιότητας ΕΟΦ, προέβη στην εκποίηση
διά της εξαγωγής φαρμάκων έκτακτης και μόνιμης κάλυ-
ψης σε τρία κράτη (Δανία, Λιθουανία και Τσεχία - Οστρά-
βα). Σύμφωνα με τις οικείες διατάξεις των νόμων και των
άρθρων του καταστατικού η αρμοδιότητα λήψης απόφα-
σης για εξαγωγή προϊόντων, ως εξαιρετική διαδικασία,
παρέμεινε στο Διοικητικό Συμβούλιο και δεν εκχωρήθηκε
προς τον διευθύνοντα σύμβουλο.
� Τα φάρμακα που εξήχθησαν αφορούσαν δυσίατες και
θανατηφόρες παθήσεις και συγκεκριμένα α) καρκίνο του
πνεύμονα, β) νόσο Wilson (γενετική διαταραχή) και γ) κυ-
στική ίνωση.
� H ημερομηνία λήξης των φαρμάκων στην πλειονότητά
τους οριζόταν μετά παρόδου τουλάχιστον ενός έτους από
την εξαγωγή (30/9/2022 έως 30/9/2023).
� Σύμφωνα με τα “υπόλοιπα αποθήκης” μέσα από το πλη-
ροφοριακό σύστημα “SoftOne” της εταιρείας διαπιστώθη-
κε ότι το απόθεμα φαρμάκων ενδιάμεσα αυξανόταν καθώς
συνεχίζονταν οι εισαγωγές των παραλλήλως εξαγόμενων
προϊόντων.
� Κατά την περίοδο 30/7/2021 έως τις 30/11/2021 και σύμ-
φωνα με τη δραστηριότητα της εταιρείας στον τομέα των
εξαγωγών, η συνολική αξία εκποίησης των εν λόγω προ-
ϊόντων ανήλθε στα 3.717.764,38 ευρώ. Από το σύνολο αυτό,
σύμφωνα με τα παραστατικά που προσκόμισε το λογιστή-
ριο, δεν έχει εισπραχθεί ποσό 501.975 ευρώ.
� Την ίδια περίοδο οι θεραπείες των προαναφερόμενων
ασθενειών διακόπτονται λόγω “έλλειψης”, όπως καταγ-
γέλλουν οι σύλλογοι των ασθενών, οι οποίοι υπέβαλαν δια-
μαρτυρία προς πάσα κατεύθυνση.
� Σε σχετικό ερώτημα του εσωτερικού ελέγχου προς τη

νομική υπηρεσία της ΙΦΕΤ ΑΕ, με το οποίο ζητήθηκε ενη-
μέρωση: α) για το καθεστώς υπό το οποίο διεξάγονται οι
εξαγωγές, β) για το χρονικό περιθώριο πριν τη λήξη του
προϊόντος στο οποίο διεξάγονται οι εξαγωγές, γ) για το εάν
προβλέπεται για μόνιμη ή έκτακτη κάλυψη, δ) για τον τρό-
πο διασφάλισης της διαδικασίας για την εταιρεία και ε) για
τις ισχύουσες διατάξεις με τις οποίες διεξάγονται οι εκποι-
ήσεις των φαρμάκων - κινητών αξιών δεν δόθηκαν απαν-
τήσεις στα αμιγώς νομικής φύσεως ερωτήματα».

Βέβαια ο προσωρινός διευθύνων, μετά το κράξιμο που
έφαγε από τον πρόεδρο του ΕΟΦ Δημήτριο Φιλίππου (μάλ-
λον) σταμάτησε τις εξαγωγές, αλλά ήδη είχαν «κάνει φτερά»
πολλά φάρμακα αξίας εκατομμυρίων ευρώ, που είχαν αγο-

ραστεί από το ελληνικό
κράτος σε προνομιακές
τιμές και οι εισαγωγείς
τους στις ξένες χώρες
έκαναν χρυσές δουλειές…
Άραγε, ποιοι συμμετείχαν;

ΕΥΡΗΜΑ 2ο
Απώλεια σημαντικού ποσού από το λογιστήριο της
εταιρείας

Σύμφωνα με το πόρισμα Σταϊκούρα: «Εντοπίστηκε πλη-
ρωμή τιμήματος προμήθειας φαρμάκου από παραγωγό οί-
κου του εξωτερικού, σε ελληνική τράπεζα του εξωτερικού
(Ρουμανία) σε διαφορετικό λογαριασμό από αυτόν που όρι-
ζε η σύμβαση που είχε συναφθεί με τον προμηθευτή ύψους
890.000 ευρώ. Παρά τις επανειλημμένες οχλήσεις της υπη-
ρεσίας εσωτερικού ελέγχου προς την οικονομική διευθύν-
τρια, δεν δόθηκε επαρκής ενημέρωση επί του συμβάντος,
αν και ο διευθύνων σύμβουλος και η οικονομική διευθύν-
τρια ως εντεταλμένοι δύνανται με ευχέρεια να λάβουν ενη-
μέρωση της κίνησης των λογαριασμών της εταιρείας.
�  Έχουν διαπιστωθεί δύο συμβάντα απώλειας χρηματι-
κών ποσών, διατραπεζικά. Για το πρώτο συμβάν η οικονο-
μική διευθύντρια αναφέρει ότι “δεν πληρώθηκε εκ νέου το
παραστατικό, οπότε μέχρι σήμερα δεν προκύπτει ζημία για
την εταιρεία”.
�  Στα πρακτικά των συνεδριάσεων του Διοικητικού Συμ-
βουλίου στις οποίες συζητήθηκε το θέμα (συνεδρίαση
582η/22-1-2022), δεν αναφέρεται το ύψος της απώλειας
καθώς και λοιπές λεπτομέρειες από τα στοιχεία του λογα-
ριασμού (πού πιστώθηκε, ποιος έδωσε την εντολή κ.λπ.).
�  Με το από 27/1/2022 ηλεκτρονικό μήνυμα του διευθύ-
νοντος συμβούλου προς την υπηρεσία εσωτερικού ελέγ-
χου, περιήλθε η ενημέρωση ότι στις 22/1/2022 το ΔΣ της
ΙΦΕΤ ΑΕ αποφάσισε να διεξαγάγει ενδοεπιχειρησιακή
έρευνα, από ομάδα που θα αποτελείται από ένα μέλος του
ΔΣ της εταιρείας, τη διευθύντρια της Νομικής Υπηρεσίας,
τον ορκωτό ελεγκτή της εταιρείας, έναν εκπρόσωπο των
εργαζομένων και τον εσωτερικό ελεγκτή. Όμως, συμμετο-
χή του εσωτερικού ελεγκτή σε ομάδα εργασίας του ελεγ-
χόμενου φορέα είναι απαγορευτική, ως αντίθετη με τον
σκοπό του θεσμού».

Να σημειώσουμε ότι η έμπειρη οικονομική διευθύντρια
του ΙΦΕΤ Αθηνά Χατζηελένη έχει… καταντήσει yes-wo-
man του Σωτηρίου, λέγοντας «ναι» σε όλα, θαρρείς και δεν
ξέρει από δημόσια διοίκηση και διαχείριση δημόσιου χρή-
ματος. Αλήθεια, τα εντάλματα πληρωμής που υπογράφει
είναι νόμιμα; Άραγε δεν φοβάται τους καταλογισμούς και
τον εισαγγελέα;

Βέβαια, ο προσωρινός διευθύνων δεν προέβη σε οποι-
αδήποτε άμεση αντίδραση, όπως αμφισβήτηση συναλλα-
γής στην τράπεζα, απευθείας καταγγελία στη Δίωξη Ηλε-
κτρονικού Εγκλήματος. Γιατί άραγε; Α, ξεχάσαμε, συνέ-
στησε επιτροπή, κατά τη λαϊκή παροιμία που λέει «όπου
δεν θέλεις να λυθεί ένα πρόβλημα, φτιάξε μια επιτρο-
πή...». Αυτό ήταν το πρώτο μέρος του πορίσματος. Θα μπο-
ρούσαμε να κλείσουμε ολόκληρες σελίδες με τα αδιάσει-
στα στοιχεία που είναι στην κατοχή μας αλλά δεν το κάνου-
με. Θα επανέλθουμε…

Τι ανέφερε εσωτ. έλεγχος του τότε υπουργού
Οικονομικών Χρήστου Σταϊκούρα 

(Μάιος 2022) για την κακοδιοίκηση 
και τις ατασθαλίες
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Τους… γλεντάει ο Κασσελάκης
Μ

όνο από τα βιντεάκια του νέου προ-
έδρου αλλά και από τις δηλώσεις της
εσωκομματικής αντιπολίτευσης εναν-

τίον του μπορεί να καταλάβει κανείς ότι στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ κάτι… κινείται. 

Ο Στέφανος Κασσελάκης συνεχίζει ακάθε-
κτος το επικοινωνιακό κρε-
σέντο, το οποίο τον έκανε
πρόεδρο, περιοδεύοντας σε
Βόλο, Καρδίτσα και Λάρισα,
όπου υποστηρίζει ότι… βοη-
θά κατοίκους, φτυαρίζοντας
(μια φορά) λάσπη, παίρνοντας
τους πλημμυροπαθείς αγκα-
λιά και χαϊδεύοντας γάτες σε

μια προσπάθεια να εμφανιστεί ως «ηγέτης με
ενσυναίσθηση».

Την ίδια ώρα, πίσω στην Αθήνα ο «όλος ΣΥΡΙ-
ΖΑ» βρίσκεται σε… μάχη. Η μεν πλειοψηφία σε
μάχη με τον χρόνο για να καταλήξει στο οργανό-
γραμμα που έχει προαναγγείλει πως θα ανακοι-
νώσει στην Κοινοβουλευτική του Ομάδα ο Στέ-
φανος Κασσελάκης την Πέμπτη, η δε μειοψη-
φία σε μάχη να πείσει τα μεσαία στελέχη της να
μην αποχωρήσουν από το κόμμα, τουλάχιστον
μέχρι να ξεκαθαρίσει τι μέλλει γενέσθαι με το
Συνέδριο.

Το «κρυφό» μήνυμα Φίλη
Λίγο πριν αναχωρήσει για την επίσκεψή του

στην Κύπρο, ο Στέφανος Κασσελάκης δέχτηκε

στο γραφείο του τον άνθρωπο που τον έχει χα-
ρακτηρίσει «Μπέπε Γκρίλο με ύφος Τραμπ» σε
μια προσπάθεια να δοθεί εικόνα «ανακωχής»
μπροστά και στις αυτοδιοικητικές εκλογές.

Η πραγματικότητα βέβαια απέχει παρασάγ-

γας, κάτι που έδειξαν και οι δηλώσεις του Νίκου
Φίλη μετά το πέρας της συνάντησης. 

Το στέλεχος της «Ομπρέλας», όταν κλήθηκε
να απαντήσει σχετικά με το αν τα σχόλιά του για
τον Στέφανο Κασσελάκη ισχύουν ακόμα, σημεί-
ωσε: «Ό,τι έχω πει δεν τα είπα εν θερμώ, τα είπα
με πόνο και τα συμμερίζεται ένα μεγάλο μέρος
των ψηφοφόρων μας, τους οποίους καλώ να
παραμείνουν συσπειρωμένοι σήμερα στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, να δώσουν τη μάχη στις δημοτικές εκλο-
γές και τη μάχη της ανασυγκρότησης του κόμ-
ματός μας». Η σημαντική λέξη στη δήλωση του
Νίκου Φίλη είναι το «σήμερα». «Σήμερα» καλεί
τους ψηφοφόρους να μείνουν συσπειρωμένοι
στον ΣΥΡΙΖΑ, όσο για αύριο… έχει ο Θεός.

«Κλοτσάνε» για τον ρόλο του «αψύ» 
Ο Στέφανος Κασσελάκης έχει δεσμευτεί να

ανακοινώσει στη συνεδρίαση της Κοινοβουλευ-
τικής Ομάδας αύριο, 5 Οκτωβρίου, τους νέους
τομεάρχες του κόμματος, όμως η κατάρτισή του
δεν έχει ακόμα τελειώσει. Κι αυτό καθώς η το-
ποθέτηση του Παύλου Πολάκη σε θέση υπερ-
συντονιστή της σκιώδους κυβέρνησης κάνει
πολλά στελέχη να μην «ψήνονται».

Ο Σφακιανός ήταν ο βασικός σύμμαχος του
35χρονου επιχειρηματία στον δρόμο του προς
την κατάκτηση της ηγεσίας του ΣΥΡΙΖΑ και ο
Στέφανος Κασσελάκης θέλει να του το ανταπο-
δώσει. 

Μια τέτοια εξέλιξη αποκλείει κάθε ενδεχόμε-
νο να υπάρξουν στο συγκεκριμένο σχήμα στε-

λέχη που στήριξαν την Έφη Αχτσιόγλου -όπως ο
Νάσος Ηλιόπουλος- ενώ δεν είναι λίγοι και
εκείνοι που ψήφισαν Κασσελάκη αλλά δεν
έχουν καμία διάθεση να λογοδοτούν στον βου-
λευτή Χανίων. Μέχρι αργά το απόγευμα της Τρί-
της πάντως οι βουλευτές του κόμματος δεν εί-
χαν ενημερωθεί από θεσμική οδό για τη συνε-
δρίαση.

Σε κάθε περίπτωση, αυτή την ώρα, φαβορί για
γραμματέας της Κοινοβουλευτικής Ομάδας πα-
ραμένει η Θεοδώρα Τζάκρη. Ο Διονύσης Καλα-
ματιανός που είχε τη συγκεκριμένη θέση μετα-
τίθεται όπως φαίνεται σε κοινοβουλευτικός εκ-
πρόσωπος, όπου παραμένει και ο Νίκος Παπ-
πάς.

Η συνεδρίαση της ΚΟ δεν αναμένεται να ανα-
βληθεί, όμως ανοιχτό είναι το ενδεχόμενο να
μην ανακοινωθούν ούτε εκεί οι τομεάρχες.

Άγνωστο παραμένει αν μετά τη συνεδρίαση
της ΚΟ συγκληθεί επιτέλους η Πολιτική Γραμ-
ματεία που έχει ζητήσει η «Ομπρέλα» και στην
οποία τα στελέχη που συντάσσονται με την Έφη
Αχτσιόγλου διατηρούν την πλειοψηφία.

Προς αναβολή φαίνεται ότι
πάει και η ανακοίνωση 
των νέων τομεαρχών 
- Άγνωστο αν θα συγκληθεί 
και η Πολιτική Γραμματεία 

Ενώ ο Στέφανος Κασσελάκης
χαϊδεύει γατάκια στη Λάρισα,
στην Κουμουνδούρου 
σφάζονται παλικάρια

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com



Σ
κληρή απάντηση στις αθλιότη-
τες του Στέφανου Κασσελάκη, ο
οποίος κατηγόρησε τον Κώστα

Αχιλλέα Καραμανλή ουσιαστικά για
αδράνεια τόσο στο θέμα του στεγά-
στρου Καλατράβα όσο και για τα Τέμ-
πη, έδωσε χθες με ανάρτησή του ο
πρώην υπουργός Μεταφορών και Υπο-
δομών. 

«Λυπάμαι πολύ που ο νέος -μόνο
στην ηλικία, αλλά όχι στη νοοτροπία-
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ επιλέγει τα ψεύ-
δη στοχοποιώντας με προσωπικά για
ένα θέμα με το οποίο δεν έχω καμία
σχέση, όπως αυτό του ΟΑΚΑ. Είναι
όπως φαίνεται άξιος συνεχιστής του
πολιτικού τυχοδιωκτισμού του προκα-
τόχου του, Αλέξη Τσίπρα. Πριν του
απαντήσω όμως επί προσωπικού,
όπως έκανε αυτός, ας πάρουμε τα
πράγματα με τη σειρά για να τα μάθει.
Καθότι είναι είτε άπειρος είτε πρόθυ-
μος διακινητής fake news, ή το πιο πι-
θανό και τα δύο. Θα του συνιστούσα,
δε, να ξεκινήσει να ενημερώνεται και
από άλλες πηγές, πέραν των εκπομπών
ελαφριάς ψυχαγωγίας. Η μοναδική
συμμετοχή του υπουργείου Υποδομών
ήταν η τεχνική έκθεση συμβούλου που
ζήτησε τον Ιούλιο του 2019 και αφο-
ρούσε τις κερκίδες. Η έκθεση αυτή ξε-
κίνησε να παραδίδεται τμηματικά στη
Γενική Γραμματεία Αθλητισμού τον
Νοέμβριο του 2020 και ο πλήρης φά-

κελος διαβιβάστηκε τον Μάρτιο του
2021 στο υφυπουργείο Αθλητισμού,
στην αρμοδιότητα του οποίου ανήκει το
ΟΑΚΑ. 

Η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας
είναι η πρώτη από το 2004 που προβαί-
νει σε έλεγχο στατικότητας του ΟΑΚΑ.
Όσον αφορά την εμπαθή επίθεση στο
πρόσωπό μου για το όνομα το οποίο
φέρω, να πω και στον ίδιο και τους
συμβούλους του πως αυτό δεν αποτε-
λεί μομφή αλλά τιμή. Και είναι χρέος
για εμένα να υπηρετώ την πατρίδα μου

με διαχρονικές αξίες, από τις οποίες ο
ίδιος απέχει πολύ. Και κάτι τελευταίο,
επειδή η χώρα αυτή είναι μικρή και
όλοι γνωριζόμαστε: τυμβωρυχία με το
δυστύχημα των Τεμπών που μας συγ-
κλόνισε όλους δεν δέχομαι. Έκανα αυ-
τό που επιτάσσει η συνείδησή μου και
παραιτήθηκα. Σε κάθε περίπτωση,
προκαλώ τον ΣΥΡΙΖΑ να καταθέσει
πρόταση για σύσταση προανακριτικής
επιτροπής για τα Τέμπη, ώστε να λάμ-
ψει και εκεί η αλήθεια», ανέφερε στη
μακροσκελή ανάρτησή του.
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Έχει αποφασίσει να
αποχωρήσει… Το θέμα
είναι το πότε… 

Το Σάββατο έγινε μια πανελλήνια συνδιάσκε-
ψη από την «Ομπρέλα» διαδικτυακά και ακού-
στηκαν πολλές απόψεις. Το 80% αυτών των από-
ψεων συνηγορούσε σε αποχώρηση του αριστε-
ρού ρεύματος, αλλά κάποιοι έλεγαν άμεσα μετά
τις αυτοδιοικητικές εκλογές, κάποιοι έλεγαν με-
τά το Συνέδριο και κάποιοι υποστήριζαν να γίνει
αυτή μετά τις ευρωεκλογές. Το νόημα, πάντως,
είναι, έτσι όπως μου το μετέφεραν, ότι δύσκολα
τα περισσότερα στελέχη θα μπορέσουν να συμ-
βαδίσουν με τη νέα ηγεσία. Από τους σκληρούς,
μάλιστα, μου είπαν ότι ήταν ο Νίκος Φίλης ενώ
από τους πιο διαλλακτικούς ο Ευκλείδης Τσακα-
λώτος. Τα νεότερα, όπως είπε ο Φίλης μετά το
ραντεβού με τον Κασσελάκη, θα έρθουν αφού γί-
νουν οι αυτοδιοικητικές εκλογές. 

Άδωνις και Ρουσόπουλος 
στην Κηφισιά υπέρ Κασναφέρη 

Προχθές το βράδυ εθεάθησαν στην προεκλο-
γική συγκέντρωση του υποψήφιου δημοτικού
συμβούλου Κηφισιάς Γιώργου Κασναφέρη με
τον συνδυασμό του Βασίλη Ξυπολυτά σε κέντρο
στη Δεκελείας ο υπουργός Εργασίας Άδωνις Γε-
ωργιάδης μαζί με τα αδέρφια του Λεωνίδα και
Αλέξανδρο, αλλά και ο βουλευτής Βορείου Το-
μέα Αθηνών Θοδωρής Ρουσόπουλος. Τα λόγια
των βουλευτών ήταν πολύ συγκινητικά για τον
πρώην διεθνή διαιτητή και νυν μέλος της διοίκη-
σης της Κηφισιάς που παίζει στο μεγάλο πρωτά-
θλημα. Η εκδήλωση είχε πάνω από 300 άτομα
και είναι αλήθεια ότι για υποψήφιο δημοτικό
σύμβουλο ήταν πολυπληθής. 

Η μάζωξη στο βενζινάδικο που έδωσε πόντους στον Πτωχό 
Δεν έχει πληγέντες αγρότες μόνο η Θεσσαλία ή ο Έβρος.

Μου λένε ότι μεγάλες απώλειες έχουν και οι αγρότες στην Κό-
ρινθο, τους οποίους ο πρωθυπουργός είδε σε ένα βενζινάδικο
έξω από το Κιάτο, σε μια συνάντηση που έκλεισε ο υφυπουρ-
γός Πολιτισμού Χρίστος Δήμας ως Κορίνθιος. Εκεί συνέρρευ-
σαν περίπου 400 αγρότες από όλες τις γύρω περιοχές και πα-
ρουσία του Δημήτρη Πτωχού και του Ανδρέα Λυκουρέντζου

του ΕΛΓΑ, ο πρωθυπουργός τούς υποσχέθηκε ότι εάν χρει-
αστεί θα αποζημιωθούν και πέρα από τις αντοχές του ΕΛΓΑ.
Αυτός όπως καταλαβαίνετε ευχαρίστησε τους παρευρισκόμε-
νους και διά της τεθλασμένης πρόσθεσε πόντους και στον Δ.
Πτωχό που δίνει τη δική του μάχη. Και αυτό θα μετρήσει, όπως
μου λένε καλές πηγές, διότι ο Πέτρος Τατούλης έχει δυνατό
ψηφοδέλτιο στην Κορινθία. 

Aπάντηση Κώστα Αχ. Καραμανλή 
στις αθλιότητες Κασσελάκη

Δηλωμένος Ρεπουμπλικάνος ο Στέφανος 
Σας είχα ενημερώσει ότι ο σύντροφος του Κασσε-

λάκη, Τάιλερ, είναι δηλωμένος οπαδός των Ρεπουμ-
πλικάνων και παλαιότερα επέκρινε τον Ομπάμα και
υμνούσε τον Μιτ Ρόμνεϊ, έναν πολύ σκληρό Ρεπουμ-
πλικάνο. Ε, τώρα όπως φαίνεται από το voter regi-
stration history που αποτελεί δημόσια πληροφορία
για τις ΗΠΑ και ο Στέφανος είχε δηλωθεί ως Ρε-
πουμπλικάνος. Κάτι ήξεραν, λοιπόν, ο Κόκκαλης, ο
Φίλης και άλλοι που τον παρομοιάζουν με τον Τραμπ
τόσο στην αισθητική όσο και στον λόγο του… Πώς ένα αριστερό κόμμα κατάντησε το παράρ-
τημα του Τραμπ στην Ελλάδα, μόνο ο Τσίπρας μπορεί να το εξηγήσει… 

Τι σκέφτεται να κάνει η Μισέλ; 
Μου λένε πρόσωπα από το περιβάλλον του Σαμαρά

ότι η Άννα Μισέλ Ασημακοπούλου έχει ελαττώσει το
ενδιαφέρον της να ξαναβρεθεί στην Ευρωβουλή και
ότι πλέον κοιτάζει να μπει στην κυβέρνηση. Στον αρ-
χικό σχεδιασμό τον Ιούλιο βρέθηκε πολύ κοντά για να
ενταχθεί, όμως λεπτομέρειες την κράτησαν εκτός. Σε
δεύτερο χρόνο, όμως, όταν ο πρωθυπουργός προχω-
ρήσει σε κάποιες αλλαγές, τότε στο μυαλό του θα εί-
ναι και η αξιοποίηση της κ. Ασημακοπούλου. Βέβαια,
αυτό μπορεί να μην την εμποδίσει να δώσει τη μάχη
του ευρωσταυρού στην Ήπειρο… 



Σ
τον δρόμο για τις επικείμενες εκλογές της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, η κατάσταση στον
Δήμο Μάνδρας - Ειδυλλίας έχει ξεφύγει…

Απ’ όπου και αν ξετυλίξεις το προεκλογικό νήμα,
μιλάμε για ιλαροτραγωδία. Η λάσπη και οι κατηγο-
ρίες πάνε... σύννεφο πέρα δώθε. Καταρχάς, ο νυν
δήμαρχος κ. Στάθης δεν θα είναι εκ νέου υποψή-
φιος, καθώς δεν κατά-
φερε να κάνει σοβαρό
πλήρες ψηφοδέλτιο κι
έτσι υποχώρησε εγκαί-
ρως για να μην εκτεθεί.
Αποτέλεσμα αυτού του
γεγονότος είναι ότι η
παράταξη του δημάρ-
χου διαλύθηκε εις τα εξ
ων συνετέθη και οι
υποψήφιοι δημοτικοί
σύμβουλοι άρχισαν να πράττουν ο καθένας για το
συμφέρον του. Ο σώζων εαυτόν σωθήτω, δηλαδή.
Μόνο που άρχισαν να ξεμαλλιάζονται μεταξύ τους
στην τοπική κοινωνία και στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης… βγάζοντας ο ένας τα άπλυτα του άλλου
στη φόρα! 

Για παράδειγμα, για έναν εν ενέργεια αντιδή-
μαρχο ακούγεται ότι έχει καταδικαστεί -τελεσίδι-
κα μάλιστα- για ξυλοδαρμό της συζύγου του και
των παιδιών του. Αν όντως ισχύει, είναι ένα πολύ
σοβαρό ζήτημα και μπορεί να έχει πρόβλημα, αν
εκλεγεί. Διότι, όπως λένε στην περιοχή, είναι υπο-
ψήφιος με τον συνδυασμό τού εκ ΠΑΣΟΚ ορμώ-
μενου υποψήφιου δημάρχου κ. Παρθενίου. Τον
οποίο όμως κ. Παρθενίου επίσης κατηγορούν δη-
μόσια ως συκοφάντη για αυτά που είχε πει για τον
πρώην αντιδήμαρχο κ. Χατζησίμο. Και δεν είναι
μόνο τα παραπάνω ευτράπελα. Πέρυσι στον συγ-
κεκριμένο δήμο είχε γίνει σάλος σε όλα τα ΜΜΕ,
όταν άντρας αντιδήμαρχος γρονθοκόπησε γυναί-
κα αντιδήμαρχο και αποπέμφθηκε από την παρά-
ταξη του απερχόμενου δημάρχου. Τελικά, ή παπά
χρειάζονται να τους διαβάσει εκεί μέσα ή ψυχο-
λόγο να τους δει… 
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Άρωμα γυναίκας 
στη Νέα Δημοκρατία

Άρωμα γυναίκας
στο κομβικό πόστο
του «γαλάζιου»
γραμματέα της
ΝΔ; Πολύ πιθανό
λένε οι πηγές μου,
οι οποίες θεωρούν
ότι το πρόσωπο
που θα διαδεχθεί
τον εξαιρετικά πε-
τυχημένο Παύλο

Μαρινάκη στη θέση θα είναι γυναίκα! Όπως σας
έχω ενημερώσει έγκαιρα, ο πρωθυπουργός
έχει αποφασίσει εδώ και καιρό να απαλλάξει
τον κυβερνητικό εκπρόσωπο από τα βαριά κομ-
ματικά του καθήκοντα, προκειμένου να αφο-
σιωθεί αποκλειστικά στην αποστολή του ενόψει
και των κρίσιμων ευρωεκλογών. Μια αποστολή
που τη φέρνει σε πέρας με μεγάλη επιτυχία,
όπως λέει σε κάθε ευκαιρία και ο ίδιος ο κ. Μη-
τσοτάκης, ο οποίος δεν φείδεται καλών λόγων
για τον στενό του συνεργάτη

Ξεκατινιάσματα στον Δήμο
Μάνδρας - Ειδυλλίας
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Τέλος στη διοίκηση του Νοσοκομείου «Αγία Όλ-
γα» από τον υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη
έπειτα από καταγγελίες για τραγικές συνθήκες
νοσηλείας στην ψυχιατρική πτέρυγα. Στην ανα-
κοίνωσή του το υπουργείο Υγείας κάνει λόγο για
«μια απαράδεκτη κατάσταση που διαιωνίζεται»
στους χώρους του Νοσοκομείου «Αγία Όλγα»,
«γνωστή μάλιστα από ετών στη διοίκηση του νο-
σοκομείου», για αυτό και ο Μιχάλης Χρυσοχοΐδης
έλαβε την απόφαση να καρατομήσει τη διοίκηση.
Να σημειώσουμε ότι στο Νοσοκομείο «Αγία Όλ-
γα» μετέβη ο υφυπουργός Υγείας Δημήτρης Βαρ-
τζόπουλος προκειμένου να διαπιστώσει ιδίοις όμ-
μασι την κατάσταση που επικρατεί στους χώρους
της ψυχιατρικής κλινικής μετά τις σχετικές κα-
ταγγελίες που είδαν το φως της δημοσιότητας.

Διαβεβαιώσεις Όλγας
Γεροβασίλη για το Συνέδριο
Σιγά σιγά γίνεται φανερό ότι η νέα ηγεσία του
ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει καμία διάθεση να πάει σε
Συνέδριο πριν από τα Χριστούγεννα. Η Όλγα
Γεροβασίλη τόνισε συγκεκριμένα: «Η από-
φαση για το Συνέδριο ήταν για τέλη Νοεμβρί-
ου, αλλά εκτιμώ ότι μάλλον δεν είναι εφικτό
να γίνει τότε με δεδομένο ότι χρειάζεται χρό-
νος προετοιμασίας. Πρέπει να συνεδριάσουν
σε όλη την Ελλάδα τα όργανα, να εκλεγούν
αντιπρόσωποι, να συζητήσουμε τις θέσεις
του Συνεδρίου, να φτιάξουμε όλο τον προσυ-
νεδριακό διάλογο. Δεν είναι μια διαδικασία
fast track, είναι μια βαθιά και ουσιαστική
διαδικασία και εκτιμώ ότι μια μικρή αναβολή
είναι αναγκαία, με δεδομένο ότι είναι νέος ο
πρόεδρος και υπάρχουν και υποχρεώσεις.
Ως προς το πότε θα γίνει, χωρίς να είμαι σε
θέση να το προσδιορίσω επακριβώς, ίσως
χρειαστεί να μετατεθεί για μετά τα Χριστού-
γεννα. Αυτό θα το συζητήσουμε φαντάζομαι,
τις επόμενες μέρες στα αρμόδια όργανα».
Προς Φεβρουάριο λοιπόν και αν.

Επικό σαρδάμ Βορίδη
Μετά την ομιλία του Σωκράτη Φάμελλου και την
αποχώρηση του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, ο υπουρ-
γός Επικρατείας από τα υπουργικά έδρανα απο-
κάλεσε «Φαμελλάκη» τον νέο πρόεδρο της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης, αποδίδοντας τη λάθος
εκφώνηση του επωνύμου σε σαρδάμ. «Ελπίζω η
πρώτη παρουσία υπό την ιδιότητα του ακροατή
της διαδικασίας για τον κ. Φαμελλάκη… συγ-
γνώμη τον κ. Κασσελάκη… να μην ήταν απογοη-
τευτική γιατί αυτά που ακούσαμε από τον κ. Φά-
μελλο ήταν εντυπωσιακά», σχολίασε ο υπουρ-
γός, με τα έδρανα της «γαλάζιας» παράταξης να
σείονται στο γέλιο.

Οι καρατομήσεις
του Χρυσοχοΐδη

Βγαίνει πιο μπροστά 
ο Κοντογεώργης

Πυκνώνει συνεχώς τις εμφανίσεις του ο
Θανάσης Κοντογεώργης, αποδεικνύοντας
ότι είναι ένας άνθρωπος με σταθερό πολι-
τικό λόγο, χωρίς φανφάρες και επικοινω-
νιακά πυροτεχνήματα και αυτό δεν πέρα-
σε απαρατήρητο στο πρωθυπουργικό περιβάλλον και στον ίδιο
τον Κυρ. Μητσοτάκη. «Φαίνεται ότι ο ΣΥΡΙΖΑ αναζητούσε πε-
ρισσότερο πρόσωπο και λιγότερο πολιτική», παρατήρησε για
την εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη ο υφυπουργός παρά τω
πρωθυπουργώ Θανάσης Κοντογεώργης σε συνέντευξή του στο
One Channel.
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Ακούγεται ότι ο Νίκος ψάχνει
να βρει πώς θα αξιοποιήσει κά-
ποιους εκ της παλαιάς φρουράς
του ΠΑΣΟΚ, διότι με τα άκαπνα
παιδαρέλια δεν βλέπει προκο-
πή. Ψάχνει ο Ανδρουλάκης να
δει πώς θα βάλει στο παιχνίδι
τον Κώστα Σκανδαλίδη, τον
Χρήστο Πρωτόπαππα και τον
Πέτρο Ευθυμίου… 

LOCK

Ο Αντώνης Σαμαράς έχει προσφέρει την ανοιχτή και αμέριστη στήριξή του
στην υποψηφιότητα του Δημήτρη Πτωχού για την Περιφέρεια Πελοποννή-
σου. Με τον Δημήτρη Πτωχό άλλωστε τον συνδέει μακρά και στενή συνεργα-
σία κατά την περίοδο της «γαλάζιας» διακυβέρνησης με πρωθυπουργό τον
Μεσσήνιο πολιτικό. Ενεργή είναι όμως και η εμπλοκή του γιου του πρώην
πρωθυπουργού, Κώστα Σαμαρά, ο οποίος με στοχευμένες αναρτήσεις προ-
ωθεί την καμπάνια του υποψήφιου Περιφερειάρχη Πελοποννήσου.

Η Νίκη δεν θέλει
φασαρία
Παράπονα στον φρούραρχο της Βου-
λής έκαναν βουλευτές της Νίκης, κα-
θώς λόγω της γειτνίασης των γραφεί-
ων του κόμματός τους με εκείνο του
Στέφανου Κασσελάκη υπάρχει φασα-
ρία στον κοινό διάδρομο και ενο-
χλούνται… Είναι γεγονός ότι από την
έλευση Κασσελάκη στη Βουλή υπάρ-
χει συνωστισμός δημοσιογράφων έξω
από το γραφείο του νέου προέδρου, με
αποτέλεσμα τα στελέχη της Νίκης να
διαμαρτυρηθούν στον φρούραρχο «ότι
δεν μπορούν να δουλέψουν».

Και ο υιός του Σαμαρά 
δίπλα στον Πτωχό

«Πρεμιέρα»
Κασσελάκη 
στη Βουλή

Μέσω των εδράνων των κρατικών αξιω-
ματούχων μπήκε για πρώτη φορά στην Ολο-
μέλεια της Βουλής ο Στέφανος Κασσελάκης
για να παρακολουθήσει την ομιλία του προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής του Ομάδας
Σωκράτη Φάμελλου. Ο νέος πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ δεν είναι βουλευτής και ως εκ τού-
του μπορεί να κάθεται μόνο στα έδρανα των
αξιωματούχων ή στα θεωρεία της Βουλής
και όταν τελείωσε την ομιλία του ο κ. Φάμελ-
λος, τον χειροκρότησε ένθερμα. Η σκηνή
δεν πέρασε απαρατήρητη από τον κοινο-
βουλευτικό εκπρόσωπο της ΝΔ Θάνο Πλεύ-
ρη, ο οποίος σχολίασε καυστικά: «Για πρώτη
φορά πρόεδρος χειροκροτητής».

Καλοί και κακοί
ακροδεξιοί

Πάνω στον υποψήφιο του ψηφοδελτίου
του Σγουρού Σπύρο Χατζάρα, πρώην Πα-
σόκο και νυν αντισημίτη, έχουν πέσει τόσο
ο ίδιος ο υποψήφιος περιφερειάρχης
Γιώργος Ιωακειμίδης όσο και τα στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ που τον στηρίζουν. Παράλληλα
βέβαια στο ψηφοδέλτιο του Σγουρού
υπάρχει και το πρώην στέλεχος του Τμήμα-
τος Δικαιωμάτων του ΣΥΡΙΖΑ, μέλος της
Κεντρικής Επιτροπής, περιφερειακός
σύμβουλος και πρώην αντιπεριφερειάρ-
χης της Ρένας Δούρου Χρήστος Καραμά-
νος. Ούτε πάντως και το ψηφοδέλτιο του
Γιώργου Ιωακειμίδη είναι ακριβώς... καθα-
ρό από ακροδεξιούς. Σε αυτό άλλωστε
υπάρχει ο εκλεγμένος με τον Θάνο Τζήμε-
ρο Διονύσης Βενιεράτος, αλλά εκεί οι Συ-
ριζαίοι κάνουν τα... παγόνια.

Μπετόν 
ο Μητσοτάκης

Επειδή προσπα-
θώ πάντα να διαβά-
ζω πίσω από τα προ-
φανή, σε ό,τι αφορά
τη θετική δημοτικό-
τητα των πολιτικών
αρχηγών σημειώνω
ότι ο κ. Κυριάκος Μητσοτάκης πήρε
88% στους ψηφοφόρους της Νέας Δη-
μοκρατίας, ο κ. Κουτσούμπας 90%
στους ψηφοφόρους του ΚΚΕ, ο κ. Αν-
δρουλάκης 79% στους ψηφοφόρους
του ΠΑΣΟΚ, ενώ ο κ. Κασσελάκης μό-
λις 64% στους ψηφοφόρους του ΣΥΡΙ-
ΖΑ. Ο κ. Κουτσούμπας ήρθε δεύτερος
σε θετικές γνώμες στους ψηφοφό-
ρους της Νέας Δημοκρατίας, του ΠΑ-
ΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Ανδρουλά-
κης τρίτος στους ψηφοφόρους του
ΣΥΡΙΖΑ, ενώ ο κ. Κασσελάκης ήρθε
τέταρτος σε θετικές γνώμες στους
ψηφοφόρους Νέας Δημοκρατίας,
ΠΑΣΟΚ και ΚΚΕ. Τέλος, ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, ως συνήθως, βρίσκεται
πάνω από τα ποσοστά της Νέας Δημο-
κρατίας. Είπατε κάτι;

Μ
αθαίνω από πολύ καλές πηγές ότι ήδη δύο υπουργοί της κυβέρνησης, ο
Άδωνις Γεωργιάδης και ο Γιώργος Γεραπετρίτης, έχουν κάνει εισήγηση-
πρόσκληση για να υπάρξει νόμιμη μετανάστευση των Αρμενίων του Αρτσάχ

και του Καραμπάχ στην Ελλάδα. Οι μετανάστες που έχουν ξεσπιτωθεί είναι γύρω
στους 120.000 και οι περισσότεροι θέλουν να παραμείνουν στην Αρμενία. Ο υπουργός
Εξωτερικών έχει ήδη μιλήσει με τους ομολόγους του στο Ερεβάν, ενώ ο υπουργός Ερ-
γασίας έχει ήδη στείλει τη λίστα με τις ανάγκες και τα επαγγέλματα που ζητάει η χώρα,
κυρίως εργάτες γης και τεχνικά επαγγέλματα στα οποία έχουμε έλλειψη. Σε κάθε πε-
ρίπτωση, η πρωτοβουλία προς τους ορθόδοξους αδερφούς είναι τίμια και αποτελεί
έμμεση απάντηση στα fake news ότι ετοιμαζόμαστε να νομιμοποιήσουμε χιλιάδες
μουσουλμάνους γιατί δεν υπάρχει εργατικό δυναμικό…

Το Μέγαρο Μαξίμου και η Πειραιώς έχουν σκανάρει και με δημοσκοπήσεις ποιοι
είναι οι υποψήφιοι περιφερειάρχες που μπορεί να βρεθούν σε δεύτερο γύρο. Αρμό-
δια πηγή μού έλεγε ότι τέσσερις περιμένουν να μπουν σε δεύτερο γύρο. Πάντως, το

επιτελείο Μητσοτάκη λένε ότι σχεδιάζει και δεύτερη περιοδεία Μητσοτάκη σε περι-
φέρειες, με πιο σίγουρες τα Ιόνια και το Βόρειο Αιγαίο. Σε κάθε περίπτωση η συνε-

χής παρουσία του δείχνει ότι το Μαξίμου θέλει να στείλει ένα πολιτικό μήνυμα με
την επικράτηση των επιλογών του σε περιφέρειες και δήμους.

Σίγουρα ταξίδια Μητσοτάκη στον β’ γύρο

Γεραπετρίτης και Γεωργιάδης 
φέρνουν Αρμένιους αδερφούς 

στην Ελλάδα
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Το Μεταναστευτικό αποτελεί
στις μέρες μας ίσως το ση-
μαντικότερο θέμα στην ευ-

ρωπαϊκή ατζέντα. Στην ανώτατη
κλίμακα των στελεχών της ΕΕ
έχουν αντιληφθεί το μέγεθος του
προβλήματος, εντούτοις αναζη-
τούν ακόμα την κατάλληλη στρατη-
γική που θα συμβάλει στην ουσια-
στική αντιμετώπιση ενός τόσο
σύνθετου προβλήματος. 

Στις αρχές του καλοκαιριού έγι-
ναν τα πρώτα δειλά βήματα με την αναθεώρηση στον τρό-
πο χορήγησης ασύλου, αλλά σε κάθε περίπτωση
μένουν να γίνουν πολλά ακόμη, κυρίως σε ό,τι
αφορά τη φύλαξη των εξωτερικών συνόρων της
Ευρώπης. Το θέμα αυτό αφορά πρωτίστως τις το-
πικές κοινωνίες σε όλα τα κράτη-μέλη, με τις αν-
τιδράσεις να αυξάνονται και με την ακροδεξιά να
εκμεταλλεύεται τη συγκυρία για να ενισχύσει την
εκλογική της επιρροή, όπως ήδη καταγράφεται σε
πολυάριθμες δημοσκοπήσεις και όχι μόνο. Ποια
είναι όμως η σημερινή εικόνα στην ΕΕ; Σε ποιο πο-
λιτικό περιβάλλον θα διεξαχθούν οι ευρωεκλογές
τον Ιούνιο του 2024; 

Αξίζει κανείς να ρίξει μια ενδελεχή ματιά στον γερμα-
νόφωνο κόσμο για να αντιληφθεί σε ποιο βαθμό το Μετα-
ναστευτικό επηρεάζει τις πολιτικές εξελίξεις και την κα-
θημερινότητα των πολιτών. 

Στην Αυστρία, η οποία σήκωσε μεγάλο βάρος για λογα-
ριασμό ολόκληρης της Ευρώπης κατά την προηγούμενη
κρίση του 2015, το ακραίο FPÖ (Κόμμα της Ελευθερίας)
καλπάζει προς την κορυφή με ποσοστά που αγγίζουν το
32%, σύμφωνα με τις μετρήσεις που είδαν πρόσφατα το
φως της δημοσιότητας. Τα στελέχη του προτάσσουν την
ανάγκη για μια πιο σκληρή μεταναστευτική πολιτική και
σε κάθε ευκαιρία στρέφουν τα βέλη τους στον κυβερνητι-
κό συνασπισμό (Λαϊκό Κόμμα
και Πράσινοι) για τις επιλογές
του πάνω στο επίμαχο θέμα.
Στη γειτονική Γερμανία, οι
τοπικές κοινωνίες βρίσκον-
ται στα όριά τους, ενώ οι
ομοσπονδιακές

κυβερνήσεις εμφανίζονται αποφασισμένες να θωρακί-
σουν τα χερσαία σύνορα κυρίως στην πλευρά της
Πολωνίας και της Τσεχίας. 

Το AfD (Εναλλακτική για τη Γερμανία) προηγεί-
ται σε ολόκληρη την ανατολική Γερμανία, ενώ
προετοιμάζεται πυρετωδώς για τη μάχη των ευ-
ρωεκλογών με σκληρή αντιμεταναστευτική πολι-
τική που έχει απήχηση σε ένα μεγάλο κόμματι των
Γερμανών, κυρίως στα χαμηλότερα κοινωνικά
στρώματα. Αίσθηση προκάλεσε η πρόσφατη πα-
ρέμβαση της πρώην Γερμανίδας καγκελαρίου
Άνγκελα Μέρκελ στον τηλεοπτικό σταθμό ZDF,

όπου επιχείρησε με στοχευμένη επιχειρηματολογία να
σηκώσει ανάχωμα στον λαϊκισμό της ακροδεξιάς που
έχει διεισδύσει βαθιά στον κοινωνικό ιστό. Η ίδια τόνισε
με έμφαση πως «όσοι έχουν ζήσει για μεγάλο χρονικό
διάστημα στη Γερμανία ανήκουν στη Γερμανία», ενώ ση-
μείωσε πως δεν έχει καμία κατανόηση για αυτούς που
τάσσονται υπέρ του AfD. 

Δέκα χρόνια μετά το ναυάγιο της Λαμπεντούζα, όπου
έχασαν τη ζωή τους 368 πρόσφυγες και μετανάστες, η
ιταλική κοινή γνώμη βρίσκεται αντιμέτωπη με ένα πρω-
τόγνωρο μεταναστευτικό κύμα που λαμβάνει διαστάσεις
καταιγίδας. Η κατάσταση έχει φτάσει στο απροχώρητο,
ενώ καταγράφονται αναταρά-

ξεις και στο πολιτικό σύστημα, με
την Ιταλίδα πρωθυπουργό να κατη-
γορεί ευθέως δικαστές που αρνή-
θηκαν να διατάξουν την κράτηση
ορισμένων προσφύγων που θα
έπρεπε να είχαν επαναπατριστεί,
σύμφωνα με όσα προβλέπει η κεί-
μενη νομοθεσία. Το πρόβλημα
πάντως εντοπίζεται όχι μόνο στις
ακτές της ΕΕ, αλλά και στις χώρες
προέλευσης των μεταναστών, οι
οποίες σε πολλές περιπτώσεις αρ-

νούνται να αναλάβουν τις ευθύνες που τους αναλογούν.
Χαρακτηριστικό είναι το παράδειγμα της Τυνησίας, η κυ-
βέρνηση της οποίας απέρριψε πρόσφατα οικονομική
στήριξη ύψους 127 εκατ. ευρώ με το πρόσχημα ότι οι
Βρυξέλλες είχαν υποσχεθεί μεγαλύτερη βοήθεια. 

Σε άλλες ευρωπαϊκές κοινωνίες υπάρχουν διαφορετι-
κές προσεγγίσεις ως προς την αντιμετώπιση των αιτούν-
των άσυλο, καθώς γίνεται διαχωρισμός μεταξύ των γυ-
ναικών που συνοδεύουν παιδιά και των ανύπαντρων αν-
δρών. Αυτό αποκάλυψε πρόσφατη έρευνα που δημοσί-
ευσε η «Le Soir», σύμφωνα με την οποία το 56% των Βέλ-
γων βλέπει με μεγαλύτερη επιείκεια το ενδεχόμενο πα-
ροχής ασύλου σε παιδιά με τις μητέρες τους. 

Όσον αφορά την Ελλάδα, το Λιμενικό δίνει καθημερινή
μάχη στα νερά του Αιγαίου για να αποτρέψει τις αυξημέ-
νες μεταναστευτικές ροές. Ο φράχτης του Έβρου αποτέ-
λεσε ένα θετικό παράδειγμα και για άλλες χώρες, με τη
Βουλγαρία να αναζητά κονδύλια για να χτίσει έναν αντί-
στοιχο στα σύνορά της με την Τουρκία. Αυτή είναι η απο-
τύπωση για ένα κορυφαίο ζήτημα με τεράστιες πολιτικές
προεκτάσεις σε ολόκληρη την Ευρώπη. 

Αν και την τρέχουσα εβδομάδα το Μεταναστευτικό
απουσιάζει από την ατζέντα των συνεδριάσεων του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο, εντούτοις τα
φώτα στρέφονται στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο της 26ης
και της 27ης Οκτωβρίου στις Βρυξέλλες, όπου οι Ευρω-

παίοι ηγέτες θα κληθούν να συμφωνήσουν στα επό-
μενα βήματα για την αποτελεσματική διαχείριση

του φάκελου του Μεταναστευτικού. Εξάλλου, η
ΕΕ μπορεί και πρέπει να διαδραματίσει έναν

ρόλο-κλειδί στη συνολική διαχείριση, μέσα
από τα ευρωπαϊκά fora και τα κράτη-μέλη,
αλλά και εκτός των τειχών, με επέκταση
της συνεργασίας με άλλες κυβερνήσεις,
τις οποίες το θέμα αφορά άμεσα.

Το τελευταίο διάστημα οι ευρωπαϊκοί
θεσμοί εντείνουν τις προσπάθειες για
τη δημιουργία μιας αποτελεσματικής,

ανθρωπιστικής και ασφαλούς ευ-
ρωπαϊκής μεταναστευτικής πολιτι-

κής. Από το «βλέποντας και κάνο-
ντας» έχουμε πλέον περάσει

στην αναγκαιότητα για στοχευ-
μένες δράσεις και συνολικές

λύσεις. Ο δρόμος είναι ακό-
μα δύσβατος… 

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Το Μεταναστευτικό, 
οι πολιτικές παρενέργειες 

και η ανάγκη για ένα 
ολιστικό ευρωπαϊκό σχέδιο

Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση
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Η
ΕΛΣΤΑΤ δημοσίευσε στοιχεία του 2022, που

δείχνουν ότι οι γεννήσεις στην Ελλάδα ήταν οι

μισές από τους θανάτους. Αυτή είναι η είδηση,

πιθανώς την έχετε διαβάσει ήδη, σιγά την είδηση δη-

λαδή, τα βλέπουμε και γύρω μας, πού ζούμε; Η είδηση

έχει φυσικά και ανάλυση, για αυτό είμαστε εμείς εδώ. 

Η απλή και προφανής λύση για να μην εξαφανιστούμε

ως έθνος είναι να κάνουμε παιδιά. ΜΗΝ ρωτήσετε

πώς, δεν θα σας εξηγήσω το πώς κάνουμε παιδιά, με-

γάλοι άνθρωποι είστε. Στην πραγματικότητα δεν υπάρ-

χει πιο εύκολο πράγμα από το να κάνεις παιδιά.

Προσπάθεια θέλει το αντίθετο. Στο θέμα μας,

όμως. Γιατί δεν κάνουμε παιδιά; 

Τα παιδιά θέλουν λεφτά
Μια προφανής απάντηση είναι το οικονομικό.

Ας μην κοροϊδευόμαστε μεταξύ μας, δεν είναι

εύκολο σε μια χώρα με τα οικονομικά δεδομέ-

να της Ελλάδας να μεγαλώσεις παιδιά. Τα παι-

διά έχουν έξοδα και τα έξοδα αυτά όσο μεγα-

λώνουν (τα παιδιά) αυξάνονται. Και ξέρουμε ήδη, τα

έχουμε πει και τα λέμε διαρκώς, ότι αυτά τα έξοδα σε

μια μέση οικογένεια είναι με τα σημερινά δεδομένα

μη αντιμετωπίσιμα. 

Δεν είναι μόνο οι Έλληνες που δεν κάνουν παιδιά,

όμως. Είναι όλοι οι Ευρωπαίοι και για την ακρίβεια

όλος ο ανεπτυγμένος κόσμος. Συνεπώς το πρόβλη-

μα δεν περιορίζεται στο οικονομικό. Υπάρχει

και το επιχείρημα ότι εάν το οικονομικό

ήταν το βασικό ζήτημα, ο αναπτυσσόμενος

και ο τρίτος κόσμος δεν θα έπρεπε να γεν-

νάει καθόλου. Το ζήτημα δεν είναι

εκεί· δεν είναι το θέμα να φέρεις

ένα παιδί στον κόσμο, αλλά να

μπορείς να το μεγαλώσεις

αξιοπρεπώς. Και η Δύση, κα-

λώς ή κακώς, έχει τα δικά της

στάνταρ για το τι σημαίνει

«αξιοπρεπώς». Θα ήταν εντε-

λώς άτοπο να απαιτήσεις από

τους ανθρώπους στην Ευρώ-

πη να κάνουν παιδιά εάν δεν

μπορούν να τους προσφέ-

ρουν τα βασικά. Κι όμως,

κάποιοι σήμερα το απαι-

τούν, δημιουργώντας εύλογα

στον κόσμο μια γνωσιακή σύγχυ-

ση: Μα, εσύ μας έλεγες ότι ζούμε

εδώ που ζούμε επειδή εδώ που ζούμε είναι καλά,

τώρα μας λες να γεννάμε για να πεινάμε όλοι μαζί;  

Τελικά, τα παιδιά 
δεν θέλουν ΜΟΝΟ λεφτά
Μια πρόσφατη πανευρωπαϊκή έρευνα είχε δώσει με-

ρικά πολύ ενδιαφέροντα αποτελέσματα. Όπως, για

παράδειγμα, ότι στις χώρες με χαμηλή γεννητικότητα

(όπως η Ελλάδα) αυτές που δεν θέλουν να κάνουν παι-

διά είναι οι γυναίκες. Σύμφωνα με τα στοιχεία, όταν το

ζευγάρι διαφωνεί για το συγκεκριμένο θέμα,

στο 30% των περιπτώσεων είναι οι άντρες που

θέλουν παιδί και οι γυναίκες λένε όχι, ενώ το

αντίθετο συμβαίνει μόλις στο 10% των ζευγα-

ριών. 

Κι αυτό δεν είναι παράξενο, καθώς σε αυτές τις

χώρες είναι οι γυναίκες που σηκώνουν -από

κάθε άποψη- το βάρος της ανατροφής των παι-

διών. Η συγκεκριμένη έρευνα κατέληξε ότι δεν

έχουν κανένα αποτέλεσμα τα κίνητρα που δί-

νουν οι εθνικές κυβερνήσεις στα ζευγάρια, καθώς

αυτά είναι σχεδιασμένα με τρόπο που δεν αποφορτί-

ζουν τις μητέρες. Δεν έχει κάποιο ιδιαίτερο νόημα, εν

ολίγοις, να δίνεις εφάπαξ ποσά, ή κάποια επιδόματα,

όταν για τη γυναίκα η γέννηση ενός παιδιού σημαίνει

ότι η ζωή της πρέπει να μπει σε παύση για κάποια χρό-

νια, ενώ για τα επόμενα (αρκετά) χρόνια οι επαγγελ-

ματικές και άλλες της δραστηριότητες πρέπει να

λήγουν, επί παραδείγματι, στις τέσσερις το μεση-

μέρι που κλείνει το ολοήμερο σχολείο. 

Αυτό πραγματικά θα ήθελα κάποτε να μου το

εξηγήσει κάποιος, με ποια λογική ακόμη και

το 2023 τελειώνει η φύλαξη στα σχολεία

στις τέσσερις το μεσημέρι. Ποιον εξυ-

πηρετεί αυτό πλην των δημοσίων

υπαλλήλων; «Να κάτσεις σπίτι σου,

κυρία μου, να μεγαλώσεις τα παι-

διά σου». Αλήθεια, ε; Να κάτσω

σπίτι μου, αλλά ταυτόχρονα να

βγάζω και κάποια χρήματα να

τσοντάρω στον οικογενειακό προϋπολογισμό που δεν

βγαίνει με έναν μισθό, ενώ θα βλέπω τον σύζυγο/σύν-

τροφο/οτιδήποτε να κάνει καριέρα κι εγώ θα κάνω με-

ταπτυχιακό στο πώς αλλάζουν τις πάνες και πώς μα-

γειρεύουν φασολάκια γιαχνί.

Λογικό, λοιπόν, που ελάχιστες γυναίκες το θέλουν

αυτό πλέον, συνδυαστικά με το γεγονός ότι η μητρό-

τητα δεν θεωρείται πια (και δικαίως) αυτοσκοπός για

όλες εμάς. 

Λύσεις υπάρχουν
Οι λύσεις δεν είναι απλές. Η Σκανδιναβία, όπως σε

πολλά πράγματα, δείχνει κάπως τον δρόμο και ο δρό-

μος δεν περνάει ούτε μέσα από ηθικολογίες ούτε μέ-

σα από εκκλησίες ούτε μέσα από δήθεν εθνικά καθή-

κοντα. Το βασικό καθήκον που έχουν οι άνθρωποι εί-

ναι απέναντι στους εαυτούς τους και τα παιδιά τους,

κι αυτό ήταν ο ίδιος ο σύγχρονος δυτικός πολιτισμός

που μας το δίδαξε. Οι σκανδιναβικές χώρες είναι από

τις λίγες που κατάφεραν αρκετά να «διορθώσουν»

την πτώση της γεννητικότητας και το έκαναν με σει-

ρά μέτρων που καθιστούν τη ζωή των γονιών -και κυ-

ρίως των γυναικών- πιο εύκολη: Ευρύτερη πρόσβα-

ση σε δομές παιδικής μέριμνας, περισσότερες άδει-

ες από τη δουλειά τους χωρίς συνέπειες στην επαγ-

γελματική τους εξέλιξη, κάθε είδους πρακτική βοή-

θεια που να κάνει το μεγάλωμα του παιδιού να μοι-

άζει λιγότερο με μια μπάλα κατάδικου στο πόδι που

τη σέρνεις επί χρόνια, καταλήγοντας στο τέλος να μι-

σήσεις το παιδί σου το ίδιο και να

το βλέπεις ως τροχοπέδη.

Όλα αυτά δεν ξέρω κατά πόσο θα

τα λάβει υπ’ όψιν του το κράτος,

διαβάζοντας ότι σε είκοσι

χρόνια θα έχουμε μείνει

κάτι γέροι εδώ να γκρι-

νιάζουμε μεταξύ μας.

Και βέβαια θέλουν χρή-

ματα. Τα πάντα θέλουν

χρήματα, καπιταλι-

σμός λέγεται. Αλλά,

εκτός από χρήματα,

θέλουν και κοινωνικό

σχεδιασμό. Τι εννο-

είτε ποιος θα τον κά-

νει; Πού να ξέρω.

Αυτός που πληρώνε-

ται για αυτήν τη δουλειά.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Γεννάτε γιατί χανόμαστε



Ν
έα κόντρα στην Ολομέλεια προ-
κάλεσε η καινούργια σύνθεση της
ΑΔΑΕ, στον απόηχο της καταγγε-

λίας ΣΥΡΙΖΑ - ΠΑΣΟΚ για υπόγεια συμφω-

νία μεταξύ Νέας Δημοκρατίας και Ελληνι-
κής Λύσης ώστε να διαγραφεί πρόστιμο
του Κυριάκου Βελόπουλου από το ΕΣΡ.

Ο Μάκης Βορίδης πέρασε στην αντεπί-

θεση ρίχνοντας όλα τα βέλη του σε ΣΥΡΙΖΑ
και ΠΑΣΟΚ, καθώς όπως είπε τα δύο κόμ-
ματα της αντιπολίτευσης δεν είχαν αντίρ-
ρηση επί των προσώπων που τοποθετήθη-
καν στις Ανεξάρτητες Αρχές και μίλησαν
για θεσμική εκτροπή μόνο και μόνο επειδή
η συμφωνία έγινε με την Ελληνική Λύση
και όχι μαζί τους. 

«Γιατί όταν συμπράττουμε μαζί σας είναι
καλό και όταν συμπράττουμε με την Ελλη-
νική Λύση είναι θεσμική εκτροπή;», ανα-
ρωτήθηκε ο υπουργός Επικρατείας. Κατη-
γόρησε, δε, τα δύο κόμματα ότι η δική τους
συμπεριφορά είναι επιλήψιμη επειδή προ-
εξοφλούν τις αποφάσεις της Ολομέλειας
της ΑΔΑΕ για το αν θα ασχοληθεί με το θέ-
μα των υποκλοπών και την ΕΥΠ και ότι ενο-
χλούνται από τη νομιμότητα.

Ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης Κυ-
ριάκος Βελόπουλος απάντησε ότι από που-
θενά δεν προκύπτει ότι του χαρίστηκε πρό-
στιμο 2 εκατομμυρίων ευρώ, ότι δεν φορο-
διαφεύγει ούτε είναι μπαταχτσής, κατηγο-
ρώντας τον ΣΥΡΙΖΑ ότι συντάχθηκε με τους
ναζί που δεν ψήφισαν το νέο ΕΣΡ, επειδή
τέθηκε επικεφαλής η πρώην εισαγγελέας
Ευτέρπη Κουτζαμάνη, που πρωτοστάτησε
στη δίκη της Χρυσής Αυγής. 

Ο κ. Βελόπουλος ήταν ιδιαίτερα αιχμη-
ρός και για το ΠΑΣΟΚ τονίζοντας ότι χρω-
στά εκατομμύρια ευρώ στον ελληνικό λαό

και πρότεινε να γίνει στη Βουλή προ ημε-
ρησίας συζήτηση για τα δάνεια των κομμά-
των και την ενδοοικογενειακή βία.

Για πραξικόπημα της κυβέρνησης σε
αγαστή συνεργασία με την ακροδεξιά Ελ-
ληνική Λύση που μαζί άλλαξαν τη σύνθεση
της ΑΔΑΕ για να συσκοτίσουν το θέμα των
υποκλοπών κατηγόρησε τη ΝΔ ο επικεφα-
λής της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, Σωκράτης Φάμελλος, ενώ ο επικεφα-
λής της ΚΟ του ΠΑΣΟΚ, Μιχάλης Κατρίνης,
αναρωτήθηκε αν η νέα Ολομέλεια της Αρ-
χής θα εμμείνει στην επιβολή προστίμου
στην ΕΥΠ για μη συνεργασία στο θέμα της
παρακολούθησης του Νίκου Ανδρουλάκη.
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Κόντρα στην Ολομέλεια 
για τη νέα σύνθεση της ΑΔΑΕ
και ξέσπασμα του υπουργού
Επικρατείας κατά ΣΥΡΙΖΑ -
ΠΑΣΟΚ 

Βορίδης 
μαινόμενος!

spapamixail@yahoo.gr

Γράφει η
Στέλλα Παπαμιχαήλ



Σ
το δυνατό φίνις στην κούρσα των αυτοδι-
οικητικών εκλογών επικεντρώνονται όλες
οι δυνάμεις της Νέας Δημοκρατίας προ-

κειμένου να επιτευχθεί ο στόχος που έχει θέσει
ο Κυριάκος Μητσοτάκης να βαφτεί «γαλάζιος»
ο χάρτης και στις 13 περιφέρειες. Το σύνθημα
άλλωστε του πρωθυπουργού είναι ότι «η πολιτι-
κή κυριαρχία του κόμματος δεν αρκεί να εκδη-

λώνεται μόνο στις εθνικές
κάλπες, αλλά πρέπει να δι-
καιώνεται καθημερινά και
μέσα από τις τοπικές κοινω-
νίες».

Από την «αίθουσα πολέ-
μου» που λειτουργεί στην οδό
Πειραιώς για την αναμέτρηση
της 8ης Οκτωβρίου
συντονίζονται

όλες οι ενισχυτικές δράσεις, με
τις οποίες η επιτροπή εκλογικού
αγώνα πλαισιώνει -από την
έναρξή τους- τις προεκλογικές
εκστρατείες των υποψηφίων που
έχουν λάβει το «γαλάζιο» χρίσμα. Στην
αιχμή τους βρίσκονται φυσικά οι εξορμήσεις
υπουργών και βουλευτών, μια στρατηγική που
αποσκοπεί στο να δοθεί ώθηση στις «γαλάζιες»
υποψηφιότητες αλλά και να ανακοπεί η δυναμι-
κή των αντίπαλων συνδυασμών.

Ειδικά στις περιφέρειες όπου εκτιμάται ότι
για τη νικηφόρα έκβαση της εκλογική «μάχης»
θα χρειαστεί οι υποστηριζόμενοι από τη Νέα
Δημοκρατία να κοντραριστούν με τους ανθυ-
ποψηφίους τους στην περιφέρεια στον επανα-
ληπτικό γύρο της 15ης Οκτωβρίου. Μπροστά-
ρης σε αυτή την ειδική καμπάνια είναι ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος μετά την Πελο-
πόννησο για να υποστηρίξει την υποψηφιότη-
τα του Δημήτρη Πτωχού ανηφορίζει τις προ-
σεχείς ώρες στον Βορρά, με σαφή εστίαση στις
αναμετρήσεις που θα διεξαχθούν στην Περι-
φέρεια Δυτικής Μακεδονίας αλλά και στον
Δήμο Θεσσαλονίκης. 

Στην Κέρκυρα ο Χατζηδάκης
Τη σκυτάλη των περιοδειών παίρνει το βαρύ

πυροβολικό της κυβέρνησης, με τον Κωστή Χα-
τζηδάκη να επισκέπτεται εντός της ημέρας την
Κέρκυρα. Την Πέμπτη στην Κέρκυρα θα βρεθεί
και ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρι-
νάκης, συμπληρώνοντας ένα παζλ πυκνών επι-
σκέψεων, που επί της ουσίας αποτελούν μια
«παρέλαση» υπουργών που συμπληρώνουν την
ισχυρή στήριξη της υποψηφιότητας της Ρόδης
Κράτσα για την Περιφέρεια Ιονίων Νήσων.

Στο πλευρό της κυρίας Κράτσα έχουν βρεθεί
ο υπουργός Επικρατείας Μάκης Βορίδης, όπως
επίσης και ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνη-
σης Δημήτρης Παπαστεργίου, ενώ στην Κεφα-
λονιά περιόδευσε και ο υφυπουργός Εργασίας
Βασίλης Σπανάκης. Αντιστοίχως, στη Λακωνία
βρέθηκε ο υπουργός Παιδείας Κυριάκος Πιερ-
ρακάκης. Όπως εγκαίρως έχει δημοσιεύσει η
«Political», σχεδόν το μισό υπουργικό σχήμα
έχει πάρει μέρος στις επιτόπιες εκστρατείες σε

6 περιφέρειες, που έχουν σχεδιαστεί από τη
Νέα Δημοκρατία, ενώ αριθμητικά μεγάλη είναι
και η κινητοποίηση που έχουν αναλάβει και τα
μέλη της κοινοβουλευτικής ομάδας της Νέας

Δημοκρατίας. Η συγκεκριμένη καταγραφή θέ-
λει περί τους 50 βουλευτές να έχουν πάει πόρτα
πόρτα σε πόλεις, κωμοπόλεις και χωριά σε
όλους τους νομούς συνολικά 5 περιφερειών.

Τι δείχνουν οι αριθμοί
Από την επεξεργασία πάντως των δημοσκο-

πικών στοιχείων που υπάρχουν διαθέσιμα,
καθώς επίσης και από την επιτόπια εικόνα που
μεταφέρεται καθημερινά στους «γαλάζιους»
επιτελείς, στο στρατηγείο της οδού Πειραιώς
επικαιροποιούν μέρα με τη μέρα τη διαμόρ-
φωση του εκλογικού χάρτη. Όπως μεταφέρε-
ται από αξιόπιστες πηγές ενημέρωσης, από τις
περιοδικές αναλύσεις προκύπτει ξεκάθαρα
ότι δεν έχει εξασθενήσει η κομματική συσπεί-
ρωση. Επιπλέον είναι κυρίαρχη εκτίμηση ότι

έως και 7 περιφέρειες θα βαφτούν «γα-
λάζιες» από τον πρώτο γύρο και μά-

λιστα με την καταγραφή υψηλών
ποσοστών. Πρόκειται για τις Περι-
φέρειες Κρήτης, Νοτίου Αιγαίου,
Κεντρικής Μακεδονίας, Αττικής,

Ηπείρου, Δυτικής και Στερεάς Ελλά-
δας. Κατά την ίδια ανάλυση, πολύ

κοντά στον πήχη του 43% από την
πρώτη Κυριακή βρίσκονται ακόμη
δύο υποψήφιοι: ο περιφερειάρ-

χης Θεσσαλίας Κώστας Αγοραστός
αλλά και ο Δημήτρης Πτωχός στην

Πελοπόννησο.
Ανοιχτούς λογαριασμούς για τις 15 Οκτωβρί-

ου αφήνουν, σύμφωνα με τους «γαλάζιους»
επιτελείς, ο Χρήστος Μέτιος, ο οποίος διεκδικεί
την επανεκλογή του στην Ανατολική Μακεδονία,
ο Αλκιβιάδης Στεφανής στο Βόρειο Αιγαίο και η
Ρόδη Κράτσα στα Ιόνια Νησιά. Για τις συγκεκρι-
μένες περιπτώσεις είναι ξεκάθαρο, όπως μετα-
δίδεται στην «Political», ότι η καμπάνια τους για
τον δεύτερο γύρο θα έχει ακόμη πιο ισχυρή δό-
ση της παρουσίας του πρωθυπουργού.
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Βάζουν πλάτη
στις «αδύναμες»
περιφέρειες

Με μπροστάρη τον Μητσοτάκη το βαρύ πυροβολικό της κυβέρνησης
«οργώνει» την Ελλάδα, ειδικά τις περιοχές όπου η μάχη 

των αυτοδιοικητικών εκλογών θα δοθεί στήθος με στήθος

του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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η δημιουργία αναχωμάτων της Πολιτείας που θα
ανακόψουν τη δημογραφική κατάρρευση προ-
αναγγέλλει μέσω της συνέντευξής της στην «Politi-

cal η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σο-
φία Ζαχαράκη. Το εθνικό σχέδιο εντός του 2024 για το

δημογραφικό, όπως αναφέρει η κυρία Ζαχαράκη, θα
περιλαμβάνει στοχευμένα μέτρα υποστήριξης των
γυναικών στον επαγγελματικό στίβο αλλά και με
ευνοϊκές πολιτικές για τα νέα ζευγάρια. Κατά την
υπουργό, στην αιχμή των προτεραιοτήτων του νε-
οσύστατου υπουργείου βρίσκονται η τα-
χύτατη υλοποίηση και ο εμπλουτισμός
του πολυεπίπεδου προγράμματος στε-
γαστικής πολιτικής. Επιπλέον, διαμη-
νύει ότι «η νοοτροπία της αντιμετώπισης
των γυναικών από το φύλο τους και όχι
από το βιογραφικό και τις δεξιότητές
τους πρέπει να σταματήσει», αποκαλύ-
πτοντας στην «Political» ότι θα εφαρμο-
στεί ένα πλέγμα πολιτικών για την ενί-
σχυση των ίσων ευκαιριών και την προώθηση
των γυναικών στην αγορά εργασίας αλλά και για
τη βελτίωση της θέσης όσων γυναικών αυτήν τη
στιγμή υφίστανται πολλαπλές διακρίσεις. 

Έχετε πει ότι στόχος του υπουργείου είναι να
αποτελέσει καταφύγιο για κάθε αδύναμο

συμπολίτη μας. Σε τι μεταφράζεται αυτή η
διακήρυξη και πάνω σε ποιες πολιτικές

και μεταρρυθμίσεις θα στηριχθεί η
υλοποίησή της;
Πράγματι θεμελιώδης σκοπός του
νεοσύστατου υπουργείου μας είναι
να σταθεί έμπρακτα στο πλευρό
κάθε συμπολίτη που μας έχει
ανάγκη. Οι προκλήσεις που
έχουμε μπροστά μας αυτήν τη
στιγμή είναι πολυδιάστατες
και υπάρχει ένα πολύ σημαν-
τικό κομμάτι της κοινωνίας
μας που χρειάζεται δυναμι-
κές πολιτικές ώστε να δει να
αποτυπώνονται βελτιώσεις
στην ποιότητα ζωής του και
στην κατοχύρωση των δι-
καιωμάτων του. Τα πεδία
είναι πολλά: η ενίσχυση
της οικογένειας για τη
συμφιλίωση επαγγελματι-
κής και προσωπικής ζωής,
η προαγωγή της ισότητας
μεταξύ των δύο φύλων σε
οικογενειακό και επαγγελ-

ματικό επίπεδο, η συνεχής
βελτίωση της καθημερινότη-
τας των ατόμων με αναπηρία

και η ενίσχυση της αυτονομίας αλλά και της συμμετοχής
τους στην εργασία, η καταπολέμηση της φτώχειας και του
κοινωνικού αποκλεισμού αλλά και η ενίσχυση της παιδι-
κής προστασίας και, χωρίς καμία καθυστέρηση, η αντιμε-
τώπιση των συνεπειών της κρίσης και άλλων παραγόντων
στο θέμα του δημογραφικού. Στις πολιτικές μας θεμελιώ-
δη ρόλο παίζουν η συνεχής προάσπιση των δικαιωμάτων
και η συνεργασία με όλα τα υπουργεία για την εξασφάλι-
ση αυτής της αρχής. Όλα αυτά που σας ανέφερα συνι-
στούν τους πυλώνες της στρατηγικής μας για την επερχό-

μενη τετραετία, η υλοποίηση των οποίων θα επέλ-
θει αφενός μεν με την αξιοποίηση όλων των χρη-
ματοδοτικών εργαλείων, αφετέρου δε με την παρα-
γωγική συνεργασία με όλα τα συναρμόδια υπουρ-
γεία, την Τοπική Αυτοδιοίκηση και την κοινωνία
των πολιτών αλλά και την αξιοποίηση των βέλτι-
στων πρακτικών από άλλες χώρες.

Τα στατιστικά δεδομένα συνθέτουν μια κρίση με
εθνικά χαρακτηριστικά. Χρόνο με τον χρόνο η Ελλάδα

συρρικνώνεται δημογραφικά σε μια πορεία που δεν
είναι γραμμική αλλά εκθετικά αυξητική. Με ποιον τρόπο
θα ανακοπεί αυτή η δημογραφική κατάρρευση;

Το δημογραφικό πρόβλημα έχει πολλές παραμέτρους
που οφείλουμε να λάβουμε υπόψη μας. Οπωσδήποτε
έχει άμεση επιρροή στην ανθρωπογεωγραφία της χώ-
ρας μας, δεν πρέπει όμως να λησμονούμε το γεγονός
ότι παράλληλα συνιστά ένα από τα βασικότερα προ-
βλήματα που απασχολούν σήμερα τον δυτικό κόσμο.
Η κυβέρνησή μας έχει αντιληφθεί την κρισιμότητα του
προβλήματος και είναι η πρώτη φορά στην ιστορία της
χώρας που το δημογραφικό έχει τοποθετηθεί ανάμε-
σα στα πρωταρχικά θέματα της ατζέντας. Στον σκοπό
αυτό θα συμβάλουν και οι καλές πρακτικές από το διε-
θνές περιβάλλον.

Σε συνεργασία με τη νεοσύστατη Γενική Γραμματεία
Δημογραφικής και Στεγαστικής Πολιτικής, πρόκειται
να εκπονήσουμε ένα αναλυτικό και στοχευμένο εθνι-
κό σχέδιο εντός του 2024 για το δημογραφικό με την
ενεργή συμμετοχή της Κοινωνίας των Πολιτών και των
φορέων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.  Είμαι βέβαιη ότι
η αλληλεπίδραση αυτή θα επιφέρει μια γόνιμη κατα-
γραφή πολιτικών που θα συγκροτήσουν τους βασι-
κούς άξονες του σχεδίου. Παράλληλα, μέσα από στο-
χευμένα μέτρα υποστήριξης των γυναικών στον επαγ-
γελματικό στίβο ώστε να πετύχουμε την απαιτούμενη
δημιουργία ποιοτικού χρόνου για τον προσωπικό και
οικογενειακό βίο, καθώς και με την υιοθέτηση ευνοϊ-
κών πολιτικών για τα νέα ζευγάρια, η δημογραφική
μας πολιτική θα είναι πολυσύνθετη και δυναμική.
Έχουμε επίγνωση των ιδιαίτερων χαρακτηριστικών
της χώρας μας και ξέρουμε καλά ότι τα αποτελέσματα
δεν θα έρθουν από τη μια μέρα στην άλλη. Με ορθολο-
γική προσέγγιση και με τη μέγιστη συνένωση δυνάμε-
ων όμως θα δούμε πολλές δημογραφικές μεταβολές
να γίνονται πράξη προς το καλύτερο. 

«Εθνικό σχέδιο εντός του 2024 
για το δημογραφικό»

στον Γιώργο 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Η νοοτροπία 
της αντιμετώπισης 
των γυναικών 
από το φύλο τους 
και όχι από το βιογραφικό 
και τις δεξιότητές τους
πρέπει να σταματήσει

«



Ποιες είναι οι άλλες προκλήσεις που καλείται να
αντιμετωπίσει το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής το
προσεχές διάστημα;

Όπως προανέφερα, οι προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας
αυτήν τη στιγμή είναι πολυδιάστατες και είναι εύλογο, καθώς
αντιμετωπίζουμε μια διαρκώς μεταβαλλόμενη πραγματικό-
τητα που επηρεάζει άμεσα ένα ευρύ φάσμα του κοινωνικού
μας ιστού. Καλούμαστε αφενός μεν να διαχειριστούμε απαι-
τητικά ζητήματα της καθημερινότητας, αφετέρου δε να
εφαρμόσουμε με συνέπεια και μεθοδικότητα όλα όσα έχου-
με δεσμευτεί. Αυτό το διάστημα, παράλληλα με τις πολιτικές
που ήδη σας ανέλυσα, βρίσκεται σε εξέλιξη έπειτα από 11
χρόνια αδράνειας η πολλά υποσχόμενη στεγαστική μας πολι-
τική. Έχουν τεθεί σε εφαρμογή σύγχρονα προγράμματα,
όπως το «Σπίτι μου», το «Κάλυψη», το «Ανακαινίζω-Νοικιά-
ζω» και το «Κοινωνική Αντιπαροχή», τα οποία θέλουμε να
αφήσουν το αποτύπωμά τους στην επιτυχία της παροχής ποι-
οτικής στέγης σε νέα ζευγάρια, που δίσταζαν να κάνουν το
δικό τους βήμα στη δημιουργία οικογένειας. Επίσης, με στο-
χευμένα προγράμματα, όπως το «Στέγαση και Εργασία για
τους αστέγους», βάζουμε στον πυρήνα των στεγαστικών πο-
λιτικών μας όσους βρίσκονται σε καθεστώς αστεγίας αλλά
και όσα άτομα βρίσκονται σε κατάσταση επισφαλούς στέγα-
σης, παρέχοντάς τους τη δυνατότητα επανένταξης στους
ρυθμούς της κοινωνίας.

Σημαντικό είναι να αναφέρουμε επίσης την προσπάθεια
που κάνουμε για την αναθεώρηση της πολιτικής των επιδομά-
των και τον ψηφιακό μετασχηματισμό των κοινωνικών μας
υπηρεσιών. Αφενός μεν θα προχωρήσουμε την ανάπτυξη της
Ενιαίας Πύλης Ψηφιακής Πρόσβασης στην κοινωνική προ-
στασία με την ψηφιοποίηση των διαδικασιών του ΟΠΕΚΑ,
αφετέρου δε θα κάνουμε πράξη την εφαρμογή των προπλη-
ρωμένων καρτών για την πληρωμή των κοινωνικών παροχών.
Το δικό μας υπουργείο θα παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στην
οικοδόμηση σχέσεων εμπιστοσύνης ανάμεσα στο κράτος και
τον πολίτη με φιλικές διαδικασίες και με όρους απόλυτης δια-
φάνειας.

Γυναίκα και πολιτική. Το κυβερνητικό σχήμα που προέκυψε
μετά τις εκλογές έχει σαφώς ενισχυμένη γυναικεία
εκπροσώπηση. Είναι ξεκάθαρο ότι ο αριθμός των γυναικών
στην κυβέρνηση αυξήθηκε. Αρκεί αυτό για να ενισχύσει τη
συμμετοχή τους στην πολιτική ή χρειάζονται και άλλες
ενέργειες και πρωτοβουλίες;

Ομολογουμένως είναι αρκετές οι προκλήσεις που καλείται να
αντιμετωπίσει μια γυναίκα πολιτικός. Πρώτα απ’ όλα, οφείλει
να είναι έντιμη και ειλικρινής απέναντι στους πολίτες που την
εμπιστεύονται με την ψήφο τους και αυτό είναι μια καθημερι-
νή άσκηση. Από εκεί και πέρα όμως, μια γυναίκα πολιτικός,
πέρα από τα καθήκοντά της, παλεύει να καταρρίψει στρεβλές
αντιλήψεις και στερεότυπα που συνδέουν τις δυνατότητές της
με το φύλο της. Ο πρωθυπουργός μας απέδειξε στην πράξη,
με την ενίσχυση της γυναικείας εκπροσώπησης στο κυβερνη-
τικό σχήμα και τοποθετώντας γυναίκες πολιτικούς σε θέσεις
ευθύνης, ότι η κοινωνία μας οφείλει να αφήσει πίσω της τέ-
τοιου είδους στερεότυπα. Και προσωπικά τον ευχαριστώ θερ-
μά που είμαι ανάμεσα στα πρόσωπα που εμπιστεύτηκε σε
κομβικά χαρτοφυλάκια της κυβέρνησης. Το επόμενο βήμα
όμως είναι να καλλιεργήσουμε στην κοινωνία μας μια κουλ-
τούρα εμπιστοσύνης και ίσης αντιμετώπισης των γυναικών
στον οικογενειακό, επαγγελματικό και δημόσιο βίο χωρίς
προκαταλήψεις. Στο υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οι-
κογένειας θα εφαρμόσουμε ένα πλέγμα πολιτικών για την
ενίσχυση των ίσων ευκαιριών και την προώθηση των γυναι-
κών στην αγορά εργασίας, αλλά και για τη βελτίωση της θέσης
όσων γυναικών αυτήν τη στιγμή υφίστανται πολλαπλές δια-
κρίσεις. Η νοοτροπία της αντιμετώπισης των γυναικών από το

φύλο τους και όχι από το βιογραφικό και τις δεξιότητές τους
πρέπει να σταματήσει. 

Η αφετηρία της νέας θητείας είχε πολλές ομοιότητες με την
προηγούμενη ως προς τις διαδοχικές κρίσεις που κλήθηκε
να αντιμετωπίσει η κυβέρνηση. Πώς μπορεί η κυβέρνηση να
αντιστρέψει την αρνητική εικόνα που δημιούργησαν οι
αστοχίες και οι αδυναμίες;

Είναι γεγονός ότι αντιμετωπίσαμε δοκιμασίες και διαδοχικές
κρίσεις στην αρχή κάθε τετραετίας. Αυτό είδαμε να συμβαίνει
το 2020 με τις μεταναστευτικές εισβολές στον Έβρο και αμέ-
σως μετά με την πανδημία του κορονοϊού. Είδαμε όμως τις
δοκιμασίες εκείνης της τετραετίας τελικά να εξελίσσονται σε
επιτυχίες πριν από το τέλος της. Να είναι βέβαιοι οι συμπολί-
τες μας ότι αυτό θα συμβεί και την παρούσα τετραετία: θα με-
τατρέψουμε κάθε δυσκολία σε ευκαιρία για να γίνουμε καλύ-
τεροι. Παράλληλα, με την αντιμετώπιση των έκτακτων κατα-
στάσεων προχωρούμε με γρήγορους ρυθμούς στην υλοποί-
ηση του προγράμματός μας. Η πιο δύσκολη πρόκληση για το
υπόλοιπο της θητείας μας πρόκειται να είναι η βελτίωση της
καθημερινότητας των πολιτών σε όλα τα επίπεδα. Μένοντας
συνεπείς στις προεκλογικές μας δεσμεύσεις, όπως άλλωστε
ξεκινήσαμε με την αύξηση του κατώτατου μισθού και του μέ-
σου εισοδήματος, πρόκειται να αξιοποιήσουμε όλες τις ευ-
καιρίες ώστε η χώρα μας να πραγματοποιήσει το μεγάλο άλμα
στο μέλλον. Αυτό δεν είναι μια κομματική βλέψη, πρόκειται
για εθνική προσπάθεια.

Στην κεντρική πολιτική σκηνή μεταβάλλεται το φόντο μετά

την εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη στην ηγεσία του

ΣΥΡΙΖΑ; Αυτά τα νέα δεδομένα ποια στρατηγική χρειάζονται,

γιατί πλέον στον ΣΥΡΙΖΑ ισχυρίζονται ότι η πλειοψηφία δεν

έχει αντίπαλο τον χειρότερο εαυτό της αλλά τον Στέφανο

Κασσελάκη.
Δικό μας πρωταρχικό μέλημα είναι η ευημερία της κοινωνίας
και η επίλυση όσο το δυνατόν περισσότερων προβλημάτων. Οι
απαντήσεις και τα απτά αποτελέσματα δεν δίνονται με εξαγ-
γελίες και παροχολογίες, αλλά με σκληρή δουλειά και επίτευ-
ξη των προτεραιοτήτων μας. 

Ο κ. Κασσελάκης θα είναι μεν νέος αρχηγός της αξιωμα-
τικής αντιπολίτευσης, ωστόσο δεν θα είναι στη Βουλή.
Έχει πράγματι ενδιαφέρον να δει κανείς πώς θα πορευτεί
το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης εντός των κοι-
νοβουλευτικών διαδικασιών. Η κοινωνία έχει περάσει την
τελευταία δεκαετία πολλές και διαδοχικές κρίσεις που
έχουν πλήξει την περιουσία και το εισόδημά της. Πολλές
από αυτές τις συνέπειες προήλθαν από τις λαϊκίστικες κο-
ρόνες του παρελθόντος που τις συνέθλιψε η πραγματικό-
τητα. Συνεπώς, οι συμπολίτες μας το τελευταίο που χρει-
άζονται είναι μια δημαγωγική ρητορική. Εμείς παραμέ-
νουμε προσηλωμένοι στο έργο μας. Επιδιώκουμε να πετύ-
χουμε και να παρουσιάσουμε άμεσα χειροπιαστά αποτε-
λέσματα. Όχι με συνθήματα αλλά με επιχειρήματα και συγ-
κεκριμένο σχέδιο.
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ΡOLITICAL 15 Σοφία Ζαχαράκη
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Μένοντας συνεπείς 
στις προεκλογικές μας δεσμεύσεις, 
πρόκειται να αξιοποιήσουμε 
όλες τις ευκαιρίες ώστε 
η χώρα μας να πραγματοποιήσει 
το μεγάλο άλμα στο μέλλον. 
Αυτό δεν είναι κομματική 
βλέψη αλλά εθνική προσπάθεια

«
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Δ
ύο μόλις χρόνια! Τόσο χρειάστηκαν
οι Γάλλοι της Naval Group για να ρί-
ξουν στο νερό την πρώτη ελληνική

φρεγάτα Belh@rra, ένα σπουδαίο ναυπηγικό
έργο, ένα απαιτητικό πρόγραμμα, που οδηγεί
το Πολεμικό μας Ναυτικό στη νέα εποχή. 

Η σημερινή μέρα είναι ιστορική για τον
Ελληνικό Στόλο, καθώς, στα ναυπηγεία της

Λοριάν στη Γαλλία, καθελκύεται η πρώτη
ελληνική φρεγάτα FDI Belh@rra. 

Σε μια λαμπρή τελετή, παρουσία της πολι-
τικής και στρατιωτικής ηγεσίας του ελληνι-
κού Πενταγώνου, η φρεγάτα F-601 «Κίμων»
θα φύγει από την «αγκαλιά» της δεξαμενής
και θα βρεθεί στο νερό, όπου θα συνεχιστεί
το ναυπηγικό έργο της Naval Group. 

Το «παρών» στην τελετή θα δώσουν 
ο υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας,

ο Γάλλος ομόλογός του Σεμπαστιάν Λε-
κορνί  και φυσικά ο αρχηγός ΓΕΝ, αντι-
ναύαρχος Ιωάννης Δρυμούσης. Στα ναυ-
πηγεία της Λοριάν θα βρίσκεται και η «Po-
litical», καταγράφοντας με κάθε λεπτομέ-
ρεια όλα όσα θα συμβούν στη σημερινή τε-
λετή, το παρασκήνιο και τις συζητήσεις με-
ταξύ της ελληνικής αποστολής και των Γάλ-
λων της Naval Group. 

Πρωτοποριακός σχεδιασμός
Πριν την επίσημη καθέλκυση του πλοίου,

πραγματοποιήθηκε και η δοκιμαστική, με
τους Γάλλους να εκμεταλλεύονται την
πλημμυρίδα στον κοντινό ποταμό και να

αποσυνδέουν τον «Κίμωνα» από τη δεξα-
μενή. Με τη βοήθεια ρυμουλκών και με πο-
λύ προσεκτικές κινήσεις η πρώτη ελληνική
φρεγάτα Belh@rra πήρε τη θέση της στο
σημείο όπου θα γίνει η τελετή. 

Οι εικόνες που έδωσε στη δημοσιότητα η
Naval Group είναι πραγματικά εντυπωσια-
κές, με την καλύτερη φρεγάτα παγκοσμίως
να προκαλεί δέος με το μέγεθός της αλλά
και τον πρωτοποριακό σχεδιασμό της, με
την ανάστροφη πλώρη να θυμίζει σαφώς
αρχαία αθηναϊκή τριήρη. 

Η ελληνική πλευρά έχει κάθε λόγο να εί-
ναι ενθουσιασμένη από την πορεία ναυπή-
γησης των Belh@rra, μιας και δύο μόλις
χρόνια μετά τις ανακοινώσεις Μητσοτάκη
από τη ΔΕΘ για απόκτηση των πλήρως ψη-
φιακών φρεγατών και μόλις έναν χρόνο
μετά την τοποθέτηση τρόπιδας, οι Γάλλοι
ρίχνουν το πλοίο στο νερό, εντυπωσιάζον-
τας με τον επαγγελματισμό, την αφοσίωση
και την απόλυτη τήρηση των χρονοδια-
γραμμάτων. 

Πέφτει στο νερό ο «Κίμων»

Σπουδαία μέρα για 
το Πολεμικό Ναυτικό - 
H «Political» στα ναυπηγεία 
της Λοριάν στη Γαλλία για 
την καθέλκυση της πρώτης
ελληνικής φρεγάτας Belh@rra 

skoularb@gmail.com

Γαλλία - Αποστολή: 

Bασίλης 
Σκουλαράκος

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



ΤΕΤΑΡΤΗ 4 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL AMYNA17

Σ
τα ναυπηγεία της Λοριάν, ιδιαίτερο ενδιαφέ-
ρον θα έχουν και οι συζητήσεις του αρχηγού
ΓΕΝ, αντιναύαρχου Ιωάννη Δρυμούση, ο

οποίος έχει ήδη επιθεωρήσει τη φρεγάτα «Κίμων»
και έχει ενημερωθεί για την πορεία του ναυπηγικού
προγράμματος. 

Με την απόφαση για τις κορβέτες να εκκρεμεί, οι Γάλ-
λοι είναι διατεθειμένοι να παρουσιάσουν στην ελληνική
πλευρά όλα τα ναυπηγικά τους «όπλα», ώστε να πείσουν
την Αθήνα να τους δώσει τη «δουλειά».

Βεβαίως και ο αρχηγός ΓΕΝ γνωρίζει τις δυνατό-
τητες των Γάλλων και τη δελεαστική τους πρόταση
για τις πανίσχυρες κορβέτες κλάσης Gowind, όμως
οι Γάλλοι θέλουν να επισημάνουν την ταχύτητα ναυ-
πήγησης, την οργάνωση και την αρτιότητα κάθε
πλοίου που ναυπηγούν. Για τον λόγο αυτό, άλλωστε,
η Naval Group ετοιμάζει σε όλη την ελληνική απο-
στολή μια πλήρη ξενάγηση στα ναυπηγεία της Βορει-
οδυτικής Γαλλίας. 

Στην τελική ευθεία
Μάλιστα, πολιτικοί, στρατιωτικοί και δημοσιογράφοι ανα-

μένεται να ανέβουν και στο κατάστρωμα του πλοίου, με τους
Γάλλους να ενημερώνουν για τα στάδια ναυπήγησης που
απομένουν μέχρι ο «Κίμων» να πάρει την τελική του μορφή. 

Στις αρχές του 2024, η κορυφαία ελληνική φρεγάτα ανα-
μένεται να ξεκινήσει δοκιμές συστημάτων εν όρμω και στη
συνέχεια εν πλω, ενώ το αμέσως επόμενο διάστημα θα το-
ποθετηθεί και ο ιστός (PSIM) που φέρει το πανίσχυρο ραν-
τάρ Sea Fire της Thales. 

Πρόκειται για ένα από τα πιο σημαντικά σημεία του πλοί-
ου, τον «εγκέφαλο» ουσιαστικά της Belh@rra, στον οποίο
βρίσκονται τα κορυφαία ηλεκτρονικά συστήματα, μεταξύ
των οποίων και το σύστημα μάχης Setis.

Η παράδοση του πλοίου στο Πολεμικό Ναυτικό τοποθετεί-
ται χρονικά κατά το πρώτο τρίμηνο του 2025. Από σήμερα, τη
θέση της φρεγάτας «Κίμων» στη δεξαμενή παίρνει η φρεγά-
τα F-602 «Νέαρχος» και θα ακολουθήσει σε περίπου ενάμι-
ση χρόνο η F-603 «Φορμίων».

Ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Κωνσταν-
τίνος Φλώρος, συνεχάρη το προσωπικό
των Ενόπλων Δυνάμεων που συμμετείχε
στην ΤΑΜΣ «Παρμενίων-23» με το ακόλου-
θο σήμα του: «Ολοκληρωθείσας της ΤΑΜΣ
ΠΑΡΜΕΝΙΩΝ 2023 και της επιτυχημένης
κινητοποίησης και εξάσκησης των Ελληνι-
κών Ενόπλων Δυνάμεων και όλων των αρ-
μοδίων φορέων του ευρύτερου πολιτικού
τομέα σε όλη την επικράτεια

Συγχαίρω θερμά
Άπαν το καθοιονδήποτε τρόπο εμπλακέν

προσωπικό στην προετοιμασία - οργάνωση

- έλεγχο - συντονισμό και εκτέλεση αυτής
της εξαιρετικά σημαντικής και εθνικά επω-
φελούς ευρείας κλίμακος διακλαδικής και
διυπηρεσιακής άσκησης των Ενόπλων Δυ-
νάμεων.

Ανεδείχθη για ακόμη μία φορά, πολλο-
στή, ο άρτιος επαγγελματισμός, το υψηλό
ηθικό, η προσήλωση στο καθήκον και η πί-
στη στον σκοπό και στην αποστολή που σε
συνδυασμό με την ευρηματικότητα, προ-
σαρμοστικότητα και ευελιξία των δυνάμε-
ων οδηγούν και άγουν στη συνισταμένη
απαιτούμενη ισχύ πάσης φύσεως προς αν-
τιμετώπιση των προκλήσεων και απειλών.

Υψηλή επιχειρησιακή ετοιμότητα, εκ-
παίδευση, πειθαρχία, διακλαδική και
διυπηρεσιακή συνεργασία υψηλού
επιπέδου οδηγούν μετά βεβαι-
ότητας στο επιζητούμενο
αποτέλεσμα.

Συνεχίστε έτσι
Η επιτυχής εκτέλεση της

ΤΑΜΣ ΠΑΡΜΕΝΙΩΝ μεσού-
σης της δυσχερούς καταστάσε-
ως στη Θεσσαλία, αλλά και σε άλλα
μέρη της Ελλάδος, όπου οι Ένοπλες Δυνά-
μεις επιχειρούν επί μακρόν προς βοήθεια

των πληγέντων συμπολιτών μας, καταδει-
κνύει και αποδεικνύει ότι οι Ελληνικές

Ένοπλες Δυνάμεις θέλουν και δύναν-
ται να είναι παντού. Και είναι.

Ιδιαιτέρως θέλω να εξάρω
την ενεργό συμμετοχή των
Εθνοφυλάκων στην ΤΑΜΣ
ΠΑΡΜΕΝΙΩΝ 2023, γεγονός
που αποδεικνύει έμπρακτα

την προσήλωση κυριολεκτι-
κά στον “υπέρ βωμών και

εστιών” αγώνα για την προάσπιση
της Πατρίδος.

Είμαι υπερήφανος για εσάς! Εύγε!». 

Συγχαρητήρια του αρχηγού ΓΕΕΘΑ για την επιτυχία της άσκησης «Παρμενίων-23»

H επιθεώρηση από τον αντιναύαρχο Δρυμούση 
και η γαλλική ξενάγηση με φόντο τις κορβέτες
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«

«T
ο κάθε εκλογικό σώμα έχει και αυτό τις ευ-
θύνες του, αφού αυτό αναδεικνύει διαχρο-
νικά τους πολιτικούς του ταγούς. Η ευθύνη

βαραίνει και τα δύο μέρη», απαντά ο πρώην υπουργός
και βουλευτής B1 Βόρειου Τομέα Αθηνών της ΝΔ Θεό-
δωρος Ρουσόπουλος κληθείς να σχολιάσει την εκλογή
του Στέφανου Κασσελάκη στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ.

Στην εφ’ όλης της ύλης συνέντευξή του στην «Politi-
cal» ο κ. Ρουσόπουλος μνημονεύει το παράδειγμα του
Αλκιβιάδη, ο οποίος «όντας ωραίος και δυναμικός στην
όψη και στον λόγο παρέσυρε τους Αθηναίους στην
αχρείαστη σικελική εκστρατεία» και υπογραμμίζει την
ευθύνη που έχει η ΝΔ να εκπαιδεύσει τον πολίτη να
αποφασίζει με κριτήριο την αποτελεσματικότητα και το
συγκροτημένο πολιτικό σχέδιο.

Είστε ένα από τα πιο έμπειρα στελέχη της ΝΔ στον
λεγόμενο τομέα της επικοινωνίας λόγω της μα-
κράς παραμονής σας στη θέση του υπουργού και
κυβερνητικού εκπροσώπου. Θεωρείτε ότι η εξή-
γηση για τη θεαματική επικράτηση του Στέφανου
Κασσελάκη στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να
αναζητηθεί αποκλειστικά στην τέχνη της επικοι-
νωνίας ή δείχνει και κάτι για τη μετεξέλιξη ενός
τουλάχιστον κομματιού της κοινωνίας;

Η επικοινωνία είναι αδιαίρετο κομμάτι της πολιτικής.
Και όχι μόνο στην εποχή μας αλλά ανέκαθεν. Υπάρχει
πάντα το παράδειγμα του Αλκιβιάδη που συνηθίζω να
λέω στους φοιτητές μου, ο οποίος όντας ωραίος και δυ-
ναμικός στην όψη και στον λόγο παρέσυρε τους Αθηναί-
ους στην αχρείαστη σικελική εκστρατεία.

Όμως, η επικοινωνία για να είναι επιτυχημένη χρει-
άζεται και πολιτικό λόγο. Συγκροτημένη δομή σκέψης.
Χρειάζεται ιδεολογικό οπλισμό και οφείλει να προτείνει
συγκεκριμένες ρεαλιστικές λύσεις. Ο κ. Κασσελάκης
εκτοξεύτηκε κατευθείαν σε μια πολύ υψηλή θέση χωρίς
να μας έχει παρουσιάσει επί της ουσίας το πολιτικό του
πρόγραμμα και τις θέσεις του πέρα από κάποιες γενικό-
λογες αναφορές.

Ως προς την κοινωνία τώρα. Θα μπορούσε να υποστηρί-
ξει κανείς ότι οι πολίτες κουράστηκαν από την πολιτική και
τους συμβατικούς-παραδοσιακούς πολιτικούς και αναζή-
τησαν ένα άλλο πολιτικό υπόδειγμα, που τους φάνηκε ελ-

κυστικό και λαμπερό. Κατά την προσωπική μου γνώμη
πάντως, το κάθε εκλογικό σώμα έχει και αυτό τις ευθύνες
του, αφού αυτό αναδεικνύει διαχρονικά τους πολιτικούς
του ταγούς. Η ευθύνη βαραίνει και τα δύο μέρη. Αν φτάσα-
με σε σημείο κάποιος μη πολιτικά πεπαιδευμένος να σα-
ρώνει σε εσωκομματικές εκλογές οποιουδήποτε κόμμα-
τος με γενικόλογα συνθήματα ταυτολογίας του τύπου «τι
καλό που είναι να είναι κανείς καλός», τότε λυπάμαι αλλά
οι ευθύνες μοιράζονται σε πολιτικούς και πολίτες.

Κάποιοι υποστηρίζουν ότι η εκλογή Κασσελάκη
και ό,τι τη συνόδευσε συνιστούν ένα φαινόμενο
που καταμαρτυρεί το τέλος της πολιτικής όπως τη
γνωρίζαμε. Τι λέτε;

Τέλος και αρχή έχει μόνον η δική μας ταπεινή παρουσία
στον πλανήτη. Πολιτική ασκεί και ο νέος πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ αλλά με διαφορετικό τρόπο. Αρέσει, δεν αρέσει
η αιτία, ας αναζητηθεί σε αυτά που σας είπα προηγουμέ-
νως για τους πολιτικούς που έχουμε και για τα κριτήρια
με τα οποία επιλέγουν οι ψηφοφόροι. Όταν συναντώ αν-
θρώπους που μου λένε πόσο αδικήθηκες και σε πολέ-
μησαν ισχυρά οικονομικά συμφέροντα -για τα οποία
έχω μιλήσει αναλυτικά και με αποδείξεις και στον δημό-
σιο λόγο μου και στα δικαστήρια που καταδίκασα τους
συκοφάντες μου- δεν ευχαριστώ τους πολίτες. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ο κ. Κασσελάκης 
εκτοξεύτηκε κατευθείαν 
σε μια πολύ υψηλή θέση
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Τους απαντώ ότι θα όφειλαν να μην είχαν πέσει θύ-
ματα της στιγμής και των εντυπώσεων αλλά να κατα-
νοήσουν πως για να μου επιτίθενται μιντιάρχες που εί-
χαν προβλήματα με τη Δικαιοσύνη μάλλον κάποια χατι-
ράκια για παρεμβάσεις σε δικαστές μού ζήτησαν και
δεν τους τα έκανα.

Προσωπικώς δικαιώθηκα αφού έμεινα όμως δέκα
χρόνια εκτός πολιτικής. Έκανα καινούργια καριέρα
στο εξωτερικό και όχι εις βάρος των πολιτών της χώ-
ρας μου, ούτε χαριστικά, αλλά με πολλή δουλειά. Δεν
λέω πως έχασε η Βενετιά βελόνι επειδή η αφεντιά
μου αποχώρησε από την πολιτική, αλλά σίγουρα η ήτ-
τα της πολιτικής από μεγάλα συμφέροντα ήταν εμφα-
νής. Αν και άλλοι είχαν ακολουθήσει το δικό μου πα-
ράδειγμα, ίσως να μην εντυπωσιάζονταν τόσο εύκολα
οι πολίτες από φλεγόμενες σφαίρες που δήθεν φέρ-
νουν το καινούργιο.

Μπορεί υπό συνθήκες να εξελιχθεί σε κίνδυνο
για τη ΝΔ και την κυβέρνηση ο Στέφανος Κασσε-
λάκης;

Ναι, μπορεί. Η υποτίμησή του ή η ταύτισή του με τον κ.
Πολάκη δεν αρκούν ως όπλα για να τον αντιμετωπί-
σουμε. Έχουμε βέβαια μια δυσκολία να αντιπαρατε-
θούμε γιατί ακόμη δεν ξέρουμε τις απόψεις του. Και
εδώ είναι ο μεγαλύτερος κίνδυνος. Όταν ο Φρανσουά
Μιτεράν εισήγαγε τον όρο «αλλαγή», τον οποίο αντέ-
γραψε έναν χρόνο μετά ο Ανδρέας Παπανδρέου, ο κα-
θένας ψήφιζε έχοντας στο μυαλό του ό,τι αλλαγή στη
ζωή του ήθελε να βιώσει. Τα γενικόλογα συνθήματα
και τα γενικόλογα πολιτικά φληναφήματα περνάνε εύ-
κολα. Το παραγόμενο έργο πάντα θα υπολείπεται των
προβλημάτων, τα οποία διαρκώς προβάλλουν και-
νούργια και απαιτητικά. Ό,τι και να κάνει μια κυβέρνη-
ση, θα δέχεται κριτική για το έργο της. Μια ανεύθυνη
αντιπολίτευση θα είναι εκεί για να υπόσχεται παραδεί-
σους δωρεάν. Καταλήγω λοιπόν ότι εμείς έχουμε να
κάνουμε περισσότερα εκπαιδεύοντας τον πολίτη να
αποφασίζει με κριτήριο την αποτελεσματικότητα και το
συγκροτημένο πολιτικό σχέδιο.

Πόσο καθοριστική για την προώθηση των ελληνι-
κών συμφερόντων μπορεί να αποβεί η παραίτηση
του γερουσιαστή Μπομπ Μενέντεζ από την προ-
εδρία της Επιτροπής Εξωτερικών Υποθέσεων της
αμερικανικής Γερουσίας -και η συνακόλουθη
απώλεια του δικαιώματος βέτο- σε μια στιγμή κατά
την οποία επαναχαράσσεται συνολικά η δυναμική
των σχέσεων Ηνωμένων Πολιτειών - Τουρκίας;
Αλλάζουν οι ισορροπίες σε σχέση με τα F-16;

Η πολιτική γράφεται από ανθρώπους αλλά και από συ-
στήματα. Ο Μενέντεζ ήταν ο άνθρωπος που στάθηκε
απέναντι στα συστήματα του βαθέος κράτους των ΗΠΑ
προτάσσοντας την ηθική του Δικαίου. Και όπως είδατε,
με κατηγορίες περί ηθικής προσπαθούν να τον απαξιώ-
σουν. Ελπίζω να δώσει όρθιος τη μάχη και να κερδίσει.
Για το Δίκαιο γενικώς και όχι μόνο για τα δικά μας εθνι-
κά συμφέροντα.

Από την Αθήνα εκπέμπεται μια συγκρατημένη
αισιοδοξία ότι αυτήν τη φορά η Τουρκία, για λό-

γους που έχουν να κάνουν με τα δικά της συμ-
φέροντα, θα υπηρετήσει με συνέπεια τη στρατη-
γική αποκλιμάκωσης της έντασης, που ξεκίνη-
σε ταυτόχρονα με την επανέναρξη των επαφών
μεταξύ των δύο χωρών. Πόσο εύκολο είναι
ωστόσο για την κυβέρνηση να καταλήξει σε
συμφωνία, είτε διμερώς είτε διά του Διεθνούς
Δικαστηρίου της Χάγης;

Η λέξη «εύκολο» δεν υπάρχει εδώ και δεκαετίες στο
λεξιλόγιο των ελληνοτουρκικών σχέσεων. Είναι και θα
παραμείνουν όλα πολύ δύσκολα. Οι μεγάλοι ηγέτες
όμως είναι για τα δύσκολα. Οι μεγάλες πολιτικές παρα-
καταθήκες προκύπτουν από την επίλυση των δύσκολων
θεμάτων. Αυτό προσπαθούμε ως κυβέρνηση και αυτό
προσπαθεί ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης.

Από το επιτελείο του πρωθυπουργού επιβεβαι-
ώνεται ότι προωθείται μια νέα συμφωνία με την
Τουρκία για το Μεταναστευτικό. Είναι ρεαλιστικό
να ελπίζει κανείς ότι θα συμμορφωθεί η Άγκυρα
και θα σταματήσει την «εργαλειοποίησή του» σε
βάρος της ΕΕ αλλά και της χώρας μας;

Δέχομαι ότι η Τουρκία έχει ένα μεγάλο βάρος στις πλά-
τες της, καθώς αυτήν τη στιγμή 4 εκατομμύρια πρόσφυ-
γες είναι στο έδαφός της. Η Ευρωπαϊκή Ένωση βοηθά
όσο μπορεί. Η πολιτική της εργαλειοποίησης ανθρώ-
πων που αναζητούν την ελπίδα απέτυχε στον Έβρο και
αυτό πιστώνεται καθαρά στις κινήσεις του Έλληνα
πρωθυπουργού και στην αποφασιστικότητα που έδειξε.
Η ΕΕ είναι μαζί μας, αλλά η Τουρκία παραμένει μεγάλη
δύναμη. Η ανάδειξη του προβλήματος ή του θέματος,

αν προτιμάτε, ως ευρωτουρκικού και γενικώς ως ευ-
ρωπαϊκού είναι η σωστή οπτική. Αυτό προσπαθούμε
στα διεθνή φόρουμ, καθώς και στο Συμβούλιο της Ευ-
ρώπης, όπου έχω την τιμή να έχω εκλεγεί ομοφώνως
από 46 χώρες για δεύτερη συνεχόμενη θητεία πρό-
εδρος της Επιτροπής Μετανάστευσης. Το θέμα αυτό
άνοιξε για να υπάρχει στο διηνεκές και δεν θα κλείσει
εύκολα, όπως νομίζουν κάποιοι. Οι πρόσφυγες από πο-
λεμικές ζώνες είναι η μία πτυχή. Η άλλη είναι οι μετα-
νάστες λόγω ανάγκης, οικονομικής κυρίως και κλιματι-
κής κρίσης πλέον.

Κατά γενική εκτίμηση, ο πληθωρισμός και η συ-
νεχιζόμενη, κλιμακούμενη μάλιστα, ακρίβεια εί-
ναι τα μεγαλύτερα προβλήματα με τα οποία βρί-
σκεται αντιμέτωπη η κυβέρνηση στην έναρξη της
νέας θητείας της. Έχουν εξαντληθεί, θεωρείτε, τα
εργαλεία που έχει στη διάθεσή της η κυβέρνηση;
Καταλαβαίνουμε ότι το βάρος πέφτει στη στήριξη
των εισοδημάτων. Αρκεί;

Ο πρωθυπουργός στην ομιλία του στην Κοινοβουλευ-
τική Ομάδα έδωσε την προοπτική. Και ενίσχυση της
ανταγωνιστικότητας της οικονομίας και ταυτόχρονη
ενίσχυση των εισοδημάτων και έλεγχος της αγοράς
για να μην ευδοκιμούν οι κερδοσκόποι. Τώρα πια, με-
τά τις εκλογές, κρινόμαστε από την αποτελεσματικό-
τητά μας όχι μόνο στα μεγάλα θεωρούμενα θέματα
αλλά και στα κατά τον πολίτη μεγάλα θέματα, αυτά
που αφορούν την καθημερινότητά του και συνεπώς τη
διαβίωσή του. 
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Αν φτάσαμε σε σημείο κάποιος μη πολιτικά πεπαιδευμένος 
να σαρώνει σε εσωκομματικές εκλογές οποιουδήποτε 
κόμματος με γενικόλογα συνθήματα ταυτολογίας του τύπου 
«τι καλό που είναι να είναι κανείς καλός», τότε λυπάμαι 
αλλά οι ευθύνες μοιράζονται σε πολιτικούς και πολίτες

«
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Τ
ο νέο Κέντρο Φροντίδας ΑμεΑ επι-
σκέφτηκε χθες στο Ελληνικό ο
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσο-

τάκης, στέλνοντας το δικό του ξεχωριστό
μήνυμα, καθώς το πρώτο κτήριο που παρα-
δόθηκε στο πλαίσιο της μεγάλης ανάπλα-

σης που δρομολογείται στην
περιοχή αφορά ανθρώπους
που έχουν τη μεγαλύτερη
ανάγκη από κρατική φρον-
τίδα.

Πιο συγκεκριμένα, το νέο
κέντρο στοχεύει στην ανα-
βάθμιση της καθημερινότη-
τας και σε έναν πιο εύκολο

και εξωστρεφή τρόπο ζωής, ενώ συνιστά
το πρώτο κτηριακό έργο που ολοκληρώθη-
κε πλήρως στο πλαίσιο της ανάπλασης του
Ελληνικού, σε διάστημα ενός έτους, και
αποτελείται από τέσσερα πρότυπα κτήρια,
συνολικού εμβαδού 11.500 τμ, και κατα-
σκευάστηκε σε δενδρόφυτη περιοχή έκτα-
σης 7 στρεμμάτων.

Σύμφωνα με όσα ανακοινώθηκαν, το συγ-
κρότημα, δωρεά ύψους 15 εκατ. από τη
Lamda Development, θα αποτελέσει το νέο
σπίτι για την Αμυμώνη, τον Ερμή, τη ΝΙΚΗ-
Victor Artant και τον Σύλλογο για Άτομα με
Σκλήρυνση κατά Πλάκας, τέσσερα σωματεία
που μέχρι πρότινος στεγάζονταν σε εγκατα-
στάσεις που χρονολογούνται από το 1970.

«Είχα την ευκαιρία λοιπόν σήμερα (σ.σ.:
χθες) να επισκεφτώ ένα πραγματικά κτή-
ριο-κόσμημα, το οποίο κατασκευάστηκε με
την ευγενική χορηγία της Lamda Develop-
ment, με τη μεγάλη στήριξη του Δήμου Ελ-
ληνικού-Αργυρούπολης. Ένα κτήριο υπο-
δειγματικό, το οποίο φιλοξενεί παιδιά με
αναπηρία, παιδιά με αυτισμό, με βαριές εγ-
κεφαλικές παθήσεις, σε έναν χώρο πράγ-
ματι μοναδικό. Κάνοντας πράξη και τη δέ-
σμευση της κυβέρνησης να στεκόμαστε με
ιδιαίτερη φροντίδα στους συμπολίτες μας
που το έχουν μεγαλύτερη ανάγκη», επισή-
μανε σε δηλώσεις του ο πρωθυπουργός.

«Χειροπιαστά αποτελέσματα»
Ο κ. Μητσοτάκης στη συνέχεια τόνισε ότι

«εύχομαι και ελπίζω η χώρα να αποκτήσει
πολλές περισσότερες τέτοιες υποδομές, οι
οποίες πραγματικά αναβαθμίζουν στον
υπέρτατο βαθμό το επίπεδο φροντίδας που
μπορούμε να παρέχουμε στους συμπολί-
τες μας που έχουν πράγματι μια ξεχωριστή

ανάγκη της κρατικής φροντίδας. Θέλω επί-
σης με την ευκαιρία αυτή να επισημάνω ότι
το όλο έργο της ανάπλασης του Ελληνικού
κινείται πια με μεγάλη ταχύτητα. Έχει πε-
ράσει από τη φάση της ωρίμανσης στη φά-
ση της υλοποίησης. Πιστεύω ότι πολύ σύν-
τομα θα αρχίσουν να βλέπουν και οι πολί-
τες τα χειροπιαστά αποτελέσματα αυτής
της πολύ μεγάλης προσπάθειας».

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης στάθηκε επίσης
στο γεγονός πως πολλοί αμφισβήτησαν τη
δυνατότητα της κυβέρνησης να ξεμπλέξει
αυτό το κουβάρι που κληρονόμησε, όσον
αφορά τον χώρο του Ελληνικού. «Αποδείξα-
με όμως ότι μπορούμε να ξεπερνάμε και τα
πιο μεγάλα εμπόδια και να δρομολογούμε
ένα μεγάλο αναπτυξιακό έργο που δημιουρ-
γεί δεκάδες χιλιάδες θέσεις εργασίας. Θα

δημιουργήσει πολύ σημαντικούς ελεύθε-
ρους χώρους πρασίνου που θα απολαύσουν
όλοι οι κάτοικοι του λεκανοπεδίου και θα
μετατραπεί σε μια εστία ανάπτυξης, μια
εστία καινοτομίας, έναν πόλο πολιτισμού,
άθλησης και ψυχαγωγίας. Όμως, να κλείσω
από εκεί που ξεκίνησα. Η πρώτη παρέμβαση
είναι αυτή που ενδεχομένως να είναι και πιο
ουσιαστική: αυτό το κτήριο, το οποίο είναι
πράγματι ένα κόσμημα και ένα υπόδειγμα
για το πώς πρέπει να κατασκευάζονται σύγ-
χρονες δομές που υποστηρίζουν τις ανάγ-
κες των συμπολιτών μας με αναπηρία. Οπό-
τε και πάλι θερμά συγχαρητήρια και στη
Lamda Development που το χρηματοδότη-
σε και στον δήμο, χωρίς την επιμονή του
οποίου το έργο αυτό δεν θα μπορούσε να
ολοκληρωθεί», είπε χθες ο πρωθυπουργός
μετά την ξενάγησή του στους νέους χώρους.

Τον πρωθυπουργό συνόδευαν η υπουρ-
γός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας
Σοφία Ζαχαράκη και ο υπουργός Επικρα-
τείας Σταύρος Παπασταύρου, ενώ στην ξε-
νάγησή του έλαβαν μέρος ο CEO της Lam-
da Development Οδυσσέας Αθανασίου και
ο αντιπρόεδρός της Ευάγγελος Χρόνης.

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Το νέο Κέντρο Φροντίδας ΑμεΑ στο Ελληνικό επισκέφτηκε 
ο Κυριάκος Μητσοτάκης - Τι είπε για τη μεγάλη ανάπλαση 

της περιοχής και το έργο για εκείνους που το έχουν ανάγκη

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Καλή αρχή με συμβολισμό
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«Ε
ίμαστε χαρούμενοι που ολοκληρώσαμε αυτό το
όμορφο αλλά κυρίως λειτουργικό έργο για συ-
νανθρώπους μας που το έχουν ιδιαίτερη ανάγ-

κη. Και να πω ότι πέραν της τιμής που αποτελεί η επίσκεψη
του πρωθυπουργού, μας έδωσε την ευκαιρία να ξαναμ-
πούμε πάλι στις αίθουσες, να δούμε αυτούς τους συναν-
θρώπους μας και να καταλάβουμε ότι αυτό που κάναμε εί-
ναι το ελάχιστο που θα μπορούσαμε να κάνουμε για να
βοηθήσουμε να απαλύνουμε κάπως την καθημερινότητά
τους», ανέφερε από την πλευρά του ο CEO της Lamda De-
velopment Οδυσσέας Αθανασίου.

«Πρόκειται για το αποτέλεσμα μιας πραγματικής εποι-
κοδομητικής συνεργασίας του κράτους, του ιδιώτη και της
Αυτοδιοίκησης. Πρώτιστα της κυβέρνησης που εξασφάλι-
σε τον χώρο αυτό μέσα στο πρώην αεροδρόμιο και του
επενδυτή που, ούτε λίγο ούτε πολύ, έβαλε περίπου 15 εκατ.
και έχτισε και παρέδωσε στον Δήμο Ελληνικού-Αργυρού-
πολης ένα κτήριο λειτουργικό, ασφαλές και πάνω απ’ όλα
πραγματικά στολίδι για τα παιδιά μας, τα παιδιά τα τυφλά,
τα παιδιά με αυτισμό, τα παιδιά με εγκεφαλική παράλυση,
που αξίζουν να έχουν ίσα προνόμια και ίσα δικαιώματα με
όλα τα υπόλοιπα παιδιά», είπε ο δήμαρχος Γιάννης Κων-
σταντάτος.

Η πρόοδος των έργων
Προτού βρεθεί στο κέντρο για τα ΑμεΑ, ο πρωθυπουρ-

γός ενημερώθηκε για την πρόοδο των εργασιών για την
ανάπτυξη του Ελληνικού. Αρχικά επισκέφτηκε το εργοτά-
ξιο όπου εκτελείται η υπογειοποίηση της λεωφόρου Πο-
σειδώνος, μήκους 1,3 χλμ., η οποία θα συμβάλει στην απο-
συμφόρηση του οδικού δικτύου και θα συνδέσει την παρα-

λία του Αλίμου με τη Μαρίνα του Αγίου Κοσμά. Η σήραγγα
αναμένεται να ολοκληρωθεί στα τέλη του 2025.

Παράλληλα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης ξεναγήθηκε στο
σημείο όπου ολοκληρώνεται η θεμελίωση του Riviera To-
wer, του «πράσινου» οικιστικού ουρανοξύστη, ο οποίος θα
αποτελείται από 50 ορόφους και θα φτάσει σε ύψος 200 μ.
Επισκέφτηκε επίσης το Ellinikon Experience Center, όπου
φιλοξενείται διαδραστική έκθεση για την ανάπλαση του
Ελληνικού.

Σύμφωνα με πληροφορίες, κατά τη διάρκεια της ξενά-

γησης συζητήθηκε η πρόοδος για τη διαμόρφωση του Μη-
τροπολιτικού Πάρκου, το οποίο θα καλύψει το 1/3 της συ-
νολικής έκτασης, καταλαμβάνοντας περίπου 2 εκατ. τμ,
έκταση μεγαλύτερη από το Χάιντ Παρκ του Λονδίνου.

Παράλληλα, δόθηκε έμφαση και στα υπόλοιπα έργα
υποδομών, όπως οι αντιπλημμυρικές παρεμβάσεις στο ρέ-
μα Τραχώνων, που αναμένεται να ολοκληρωθούν στα τέλη
του 2024, και η απορρύπανση-εξυγίανση του εδάφους και
των υπόγειων υδάτων που προγραμματίζεται να ολοκλη-
ρωθεί το επόμενο δίμηνο. 

«Κτήριο-στολίδι για τα παιδιά»



στον Νίκο Τσούρτη

E
να έμπειρο κομματικό στέλεχος, ο Μπάμ-
πης Σιάτρας, διαχρονικά κοντά στον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη, έχει καταφέρει να κερ-

δίσει την εκτίμηση όχι μόνο του πρωθυπουργού
αλλά και των «παλαιών» της ΝΔ. Ο άνθρωπος...
των ειδικών αποστολών με το διακριτικό προφίλ
χειρίστηκε με απόλυτη προσοχή τον τρόπο λει-
τουργίας των «γαλάζιων» βουλευτών ώστε η Κοι-
νοβουλευτική Ομάδα της ΝΔ να δουλεύει «ρολόι».
Σε συνέντευξή του στην «Political» ο Χαράλαμπος
(Μπάμπης) Σιάτρας, διευθυντής Κοινοβουλευτι-
κής Ομάδας της Νέας Δημοκρατίας και υποψή-
φιος περιφερειακός σύμβουλος Κεντρικού Τομέα
Αθηνών, κάλεσε τους πολίτες να συμμετάσχουν σε
αυτές τις εκλογές, δίνοντας μια γεύση από το όρα-
μά του για την Αττική.

Τι είναι αυτό που σας παρακίνησε και αποτέ-
λεσε κίνητρο για να είστε υποψήφιος περιφε-
ρειακός σύμβουλος Κεντρικού Τομέα στην Ατ-
τική;

Κοιτάξτε, σε όλη μου τη ζωή έχω μάθει να δου-
λεύω μεθοδικά, να βάζω στόχους και να τους επι-
τυγχάνω. Με καθημερινό αγώνα πάντοτε δηλώνω
«παρών» και προσφέρω απ’ όποια θέση έχω κλη-
θεί να το κάνω. Μετά τις αλλεπάλληλες κρίσεις
που έχουμε ζήσει τα τελευταία χρόνια, αποφάσι-
σα ότι έχει έρθει η ώρα και η στιγμή να θέσω υπο-
ψηφιότητα για να διεκδικήσω ένα καλύτερο αύριο
για τα παιδιά μας, για τη νέα γενιά. Πολλώ δε μάλ-
λον τώρα που ο φίλος μου, ο συναγωνιστής μου, ο
Νίκος Χαρδαλιάς αποφάσισε να επιστρέψει στην
Αυτοδιοίκηση, εκεί απ’ όπου ξεκίνησε. Ένας άν-
θρωπος με τον οποίο έχουμε δώσει μεγάλες μά-
χες και αγώνες, ο οποίος έχει όραμα, σχέδιο και
μπορεί να πάει την Αττική Μπροστά! Ένας άνθρω-
πος που έχει αποδείξει στην πράξη ότι μπορεί να
φέρνει αποτελέσματα. Άλλωστε, η ζωή μας είναι
πολύ σημαντική υπόθεση για να την αφήσουμε
στην τύχη της. 

Πώς φαντάζεστε την Αττική του 2030;
Το θέμα δεν είναι πώς φαντάζομαι την Αττική

του 2030, αλλά πώς πρέπει και μας αξίζει να είναι!
Και αυτό είναι και το οποίο πρέπει να αναλογι-
στούμε προσεκτικά. Χρειαζόμαστε μια περιφέρεια
με σύγχρονες υποδομές, οι οποίες θα παρέχουν
ασφάλεια στις ζωές και στις περιουσίες των πολι-
τών. Υποδομές οι οποίες θα βελτιώνουν την καθη-
μερινότητά τους, ενώ παράλληλα θα μεγαλώνουν
την αξία της περιφέρειας προσελκύοντας επενδύ-
σεις. Με αυτό τον τρόπο θα μπορούμε να παρέ-
χουμε περισσότερες και καλύτερες ευκαιρίες για
όλους με καλύτερα εισοδήματα. Και επειδή βρι-
σκόμαστε σε μια περίοδο όπου οι τεχνολογικές
εξελίξεις τρέχουν, αξίζουμε μια περιφέρεια, η
οποία θα καινοτομεί και θα προωθεί τον ψηφιακό
μετασχηματισμό. Οραματίζομαι μια περιφέρεια η
οποία θα βρίσκεται δίπλα στη νέα γενιά και θα τη
στηρίζει σε κάθε της προσπάθεια. Μια περιφέρεια

η οποία θα έχει ισχυρό κοινωνικό πρόσωπο και θα
στηρίζει τους πιο ευάλωτους, αυτούς που την
έχουν περισσότερο ανάγκη. Παράλληλα με όλα
αυτά όμως, επειδή η τοπική μας ιστορία είναι πολύ
σημαντική, πρέπει να έχουμε ως προμετωπίδα της
πολιτικής μας τον πολιτισμό και τον αθλητισμό.
Δύο τομείς οι οποίοι είναι πολύ σημαντικοί για
τους πολίτες και χρειάζονται ιδιαίτερη φροντίδα
και στήριξη. Οραματίζομαι μια Αττική η οποία θα
έχει υιοθετήσει και θα προωθεί τις αρχές της βιω-
σιμότητας και της κυκλικής οικονομίας. Σε αυτό το
πλαίσιο, αφενός θα έχει τον άνθρωπο στο επίκεν-
τρο και τη βελτίωση της καθημερινότητάς του,
αφετέρου θα προχωρά με ενεργητικές πολιτικές
στην προστασία του περιβάλλοντος. Σε τελική
ανάλυση, όραμά μου είναι μια Αττική πρότυπο για
όλες τις περιφέρειες της χώρας, μια Αττική πιο
ισχυρή από ποτέ.

Ενόψει των εκλογών της Κυριακής, τι θα θέλα-

τε να πείτε στους πολίτες;
Ειδικά τα τελευταία 14 χρόνια με τις αλλεπάλλη-

λες κρίσεις, τις οποίες έχουμε βιώσει, έχει κατα-
στεί σαφές ότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση έχει σημαν-
τικό ρόλο και σημαντικό αποτύπωμα στην καθημε-
ρινότητα και στις ζωές μας. Συνεπώς η εκλογική
διαδικασία της ερχόμενης Κυριακής αποτελεί ένα
πολύ σημαντικό ζήτημα, μια γιορτή της δημοκρα-
τίας όπου οι πολίτες θα αποφασίσουν για το μέλ-
λον τους και για τις ζωές τους. Για τον λόγο αυτό
καλώ όλες και όλους να συμμετάσχουν και να μας
τιμήσουν με την εμπιστοσύνη τους, δίνοντάς μας
μια καθαρή εντολή για να πάμε την Αττική Μπρο-
στά. Για να πάμε κάθε μέρα ένα βήμα πιο μπροστά.
Μαζί μπορούμε και θα τα καταφέρουμε να πετύ-
χουμε όλα αυτά που μας αξίζουν όλα αυτά που μας
ενώνουν.Χ
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«Όραμά μου μια Αττική
πρότυπο, μια Αττική

πιο ισχυρή από ποτέ»
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Ο
πρόεδρος της Τουρκίας Ρετζέπ
Ταγίπ Ερντογάν ετοιμάζεται για το
πρώτο «μπρα ντε φερ» με την Ευ-

ρωπαϊκή Ένωση, καθώς αύριο, Πέμπτη,
θα συμμετάσχει στην τρίτη συνάντηση της
Ευρωπαϊκής Πολιτικής Κοινότητας (EPC)
στη Γρανάδα, στην οποία θα συμμετά-
σχουν εκτός από τους 27 ηγέτες της ΕΕ και
οι ηγέτες 20 ακόμη ευρωπαϊκών κρατών.

Η EPC θεσπίστηκε το φθινόπωρο του
2022 και έχει σκοπό να φέρει πιο κοντά τις
χώρες της Ευρώπης ακόμη και αυτές που
δεν έχουν ενταχθεί στην ΕΕ ή φιλοδοξούν
να γίνουν μέλη της, με στόχο να σταλεί το
μήνυμα ότι η Ευρώπη είναι ένας ενιαίος
χώρος, είναι ισχυρή και μπορεί να απαντή-
σει τόσο στις άμεσες προκλήσεις που προ-
κάλεσε ο πόλεμος στην Ουκρανία όσο και
στις προκλήσεις του μέλλοντος.

Την επόμενη μέρα, 6 Οκτωβρίου, θα
πραγματοποιηθεί το άτυπο Ευρωπαϊκό
Συμβούλιο που στην ατζέντα του θα έχει
ως βασικό θέμα το Μεταναστευτικό αλλά
και την πολιτική διεύρυνσης της ΕΕ, δύο
ζητήματα που συνδέονται άμεσα με τις
ευρωτουρκικές σχέσεις. Σύμφωνα με
πληροφορίες, δεν αποκλείεται να υπάρ-
ξει και ένα σύντομο τετ α τετ του Κυριά-
κου Μητσοτάκη με τον Ερντογάν, αν και
μέχρι στιγμής δεν έχει κλειστεί κάποιο
ραντεβού.

Και… ειρηνοποιός
Ο «σουλτάνος» έπειτα από ένα διάστημα

σκληρών επιθέσεων στην ΕΕ θα επιχειρή-
σει να εκμεταλλευτεί τη συνάντηση της
EPC για να πείσει τους Ευρωπαίους ότι
έχουν ανάγκη την Άγκυρα για να επεκτεί-
νουν το γεωπολιτικό κύρος τους.

Επίσης, θα επιχειρήσει να προβάλει τον
«ειρηνευτικό ρόλο» που έχει παίξει στην
Ουκρανία αλλά και την προσπάθεια της
Τουρκίας να αποκατασταθεί η ομαλή εξα-
γωγή σιτηρών από τη Μαύρη Θάλασσα,
ενώ θα εμφανιστεί ως πρωταγωνιστικός
παράγων στην επίτευξη «ειρήνευσης» και
στον Καύκασο με την οριστική διάλυση του
αυτόνομου κρατιδίου του Αρτσάχ. 

Στη διπλωματική… φαρέτρα του ο Ερν-

τογάν θα έχει και τις προσπάθειες εξομά-
λυνσης των σχέσεων με την Ελλάδα, αν και
σε ό,τι αφορά την Κύπρο η σκληρή γραμμή
του για την αναγνώριση δύο ξεχωριστών
κρατών υψώνει ένα σοβαρό εμπόδιο για
την αποκατάσταση των ευρωτουρκικών
σχέσεων.

Το Μεταναστευτικό
Στον γόρδιο δεσμό του Μεταναστευτι-

κού, το οποίο είναι μεγάλο «αγκάθι» για
την ΕΕ, θα πρέπει οι Ευρωπαίοι ηγέτες να
αναζητήσουν μια λύση που να ικανοποιεί
την Τουρκία χωρίς όμως να της δώσουν
και όσα απαιτεί. Να εξασφαλίσουν, δηλα-
δή, ότι δεν θα εργαλειοποιήσει τις παρά-
νομες ροές προς την Ευρώπη και ότι θα
συγκρατήσει στο έδαφός της πρόσφυγες
και μετανάστες. Βεβαίως κανείς δεν πι-
στεύει ότι ο Ερντογάν θα σφραγίσει τα σύ-
νορα της Τουρκίας, κρατώντας στο έδαφός
της εκατομμύρια μετανάστες, ακόμη και
αν του δώσουν ένα πολύ υψηλό οικονομι-
κό αντάλλαγμα, αλλά ελπίζουν ότι θα απο-
φύγει κινήσεις που θα οδηγήσουν σε τε-
ράστια καραβάνια παράνομων μετανα-
στών προς την Ευρώπη, με πρώτο σταθμό
την Ελλάδα.

Μεγάλο πρόβλημα για τον «σουλτάνο»
είναι το αν θα αποδεχθεί η ΕΕ το αίτημα για
κατάργηση των θεωρήσεων για τους Τούρ-
κους πολίτες, καθώς και τις απαιτήσεις της
Άγκυρας για την αναβάθμιση της Τελωνει-
ακής Ένωσης αλλά και το ξεπάγωμα των
ενταξιακών διαπραγματεύσεων, οι οποίες
είναι μπλοκαρισμένες εδώ και χρόνια.

Ο Ερντογάν, όμως, δεν φαίνεται διατε-
θειμένος να αποδεχθεί τους όρους της ΕΕ
ώστε να συνομιλήσει για αυτά τα θέματα,
καθώς πιστεύει ότι όλοι πρέπει να… υπο-
ταχθούν στο «μεγαλείο» και τη δύναμη της
Τουρκίας. Η ΕΕ φαίνεται να αντιλαμβάνε-
ται σιγά σιγά και επώδυνα αυτό που για
χρόνια έλεγε η Ελλάδα. Ότι η Τουρκία δεν
θέλει να διαπραγματεύεται βάσει του Διε-
θνούς Δικαίου και των διεθνών συμφω-
νιών, αλλά προτιμά τους εκβιασμούς και
την επίδειξη δύναμης για να επιβάλλει
τους όρους της.

Στην αυριανή συνάντηση της EPC 
στη  Γρανάδα θα προσπαθήσει να πείσει τους Ευρωπαίους 

ότι έχουν ανάγκη την Άγκυρα 
για να επεκτείνουν το γεωπολιτικό κύρος τους

O «σουλτάνος» πανέτοιμος 
για το πρώτο 
«μπρα ντε φερ» με την ΕΕ



«Τ
ο μήνυμα της βάσης, ανεξάρτητα από το
τι ψήφισε ο καθένας και καθεμία, είναι
μήνυμα ενότητας», μας δηλώνει ο βου-

λευτής Εύβοιας Συμεών Κεδίκογλου και εξηγεί ότι
«όλοι στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ οφείλουμε να το σεβαστούμε
και να πορευθούμε όλοι μαζί. Διαφορετικά, οι ίδιοι
ψηφοφόροι θα τιμωρήσουν αυτούς που δεν σέβον-
ται την πρόσφατη λαϊκή εντολή».

Θεωρεί, δε, πως έχει άνεση χρόνου «ο νέος πρό-
εδρος για να εφαρμόσει τις αλλαγές που θεωρεί
αναγκαίες στο κόμμα και παράλληλα να προβάλει το
όραμά του στην κοινωνία». 

Για τις πλημμύρες που έπληξαν την εκλογική του
περιφέρεια, την Εύβοια, κρίνει ότι υπεύθυνες είναι
«κυβέρνηση και Αυτοδιοίκηση», καθώς «δεν έκα-
ναν τα απαραίτητα έργα αντιπλημμυρικής θωράκι-
σης» και είτε «από κακοτεχνίες κατέρρευσαν σαν
χάρτινοι πύργοι, είτε έδωσαν παράταση στους ανα-
δόχους ως μη όφειλαν»!

Ας ξεκινήσουμε με την ιδιαίτερη πατρίδα σας,
όπου και εκλέγεστε, την Εύβοια. Είδαμε μεγά-
λες καταστροφές σε υποδομές και περιουσίες.
Πιστεύετε ότι πέρα από τα καιρικά φαινόμενα
υπάρχουν ενέργειες που θα μπορούσαν να εί-
χαν γίνει, για να μην υπάρχει αυτή η εικόνα; 

Μετά από καταστροφικές πυρκαγιές όπως αυτές
που έπληξαν την Εύβοια το 2021, υπάρχει κίνδυνος
για πλημμύρες, όλοι το ξέρουν αυτό. Δυστυχώς, κυ-
βέρνηση και Αυτοδιοίκηση δεν έκαναν τα απαραίτη-
τα στον βαθμό ευθύνης που τους αναλογεί για την
αντιπλημμυρική θωράκιση. Έτσι, είτε αντιπλημμυ-
ρικά έργα δεν έγιναν, είτε από κακοτεχνίες κατέρ-
ρευσαν σαν χάρτινοι πύργοι, είτε έδωσαν παράταση
στους αναδόχους ως μη όφειλαν, καθώς τα πρώτα
χρόνια είναι τα πιο επικίνδυνα. Υπάρχουν ευθύνες
που πρέπει να αποδοθούν και η δικαιοσύνη, όπως
και στη Θεσσαλία, θα πρέπει να τις αναζητήσει. 

Στο μέλλον μάς περιμένει μια δύσκολη ανασυγ-
κρότηση που έχει ως προϋποθέσεις τη διαφάνεια
και τον σωστό σχεδιασμό. 

Η εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη στην προ-
εδρία του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ενέτεινε τις εσωκομματι-
κές αντιπαραθέσεις. Κρίνετε πως θα καταλα-
γιάσουν τα πνεύματα ή θα οξυνθούν έτι περαιτέ-
ρω, χωρίς να αποκλείεται και η διάσπαση;

Στις εσωκομματικές εκλογές που προηγήθηκαν, τα
μέλη του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ προσήλθαν μαζικά πέρα από
κάθε προσδοκία. Αυτό δείχνει ότι ο δημοκρατικός
κόσμος έχει στραμμένο το βλέμμα του και παράλλη-
λα μας γεμίζει ευθύνη για το μέλλον. Το μήνυμα της
βάσης, ανεξάρτητα από το τι ψήφισε ο καθένας και
καθεμία, είναι μήνυμα ενότητας. 

Για αυτό οφείλουμε να το σεβαστούμε και να πο-

ρευθούμε όλοι μαζί. Διαφορετικά, οι ίδιοι ψηφοφό-
ροι θα τιμωρήσουν αυτούς που δεν σέβονται την
πρόσφατη λαϊκή εντολή. Άλλωστε ο εχθρός δεν εί-
ναι μέσα στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ αλλά οι πολιτικές της Δε-
ξιάς, τις οποίες θα πρέπει το επόμενο διάστημα να
αντικρούσουμε και να αποδομήσουμε ως αξιωματι-
κή αντιπολίτευση.

Δίνετε μια περίοδο χάριτος στον νέο πρόεδρο

και αν ναι, μέχρι πότε και σε ποια θέματα κομβι-

κής πολιτικής σημασίας θα κριθεί;

Ο Στέφανος Κασσελάκης θα έχει όλον αυτόν τον

χρόνο που έχει κάθε νέος πρόεδρος για να εφαρμό-

σει τις αλλαγές που θεωρεί αναγκαίες στο κόμμα και

παράλληλα να προβάλει το όραμά του στην κοινω-

νία, αυτά, δηλαδή, για την οποία πήρε ισχυρή λαϊκή

εντολή από τα μέλη του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. 

Δεν είμαι εγώ που θα δώσω περίοδο χάριτος, αλ-

λά δεν καταλαβαίνω γιατί αυτή η ερώτηση αφορά ει-

δικά τον Στέφανο Κασσελάκη. Δεν θυμάμαι αντί-

στοιχη ερώτηση για περίοδο χάριτος όταν είχαν

εκλεγεί στις ηγεσίες των κομμάτων τους ο Κυριάκος

Μητσοτάκης και ο Νίκος Ανδρουλάκης, στη Νέα Δη-

μοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ αντίστοιχα.

Προέρχεστε από το ΠΑΣΟΚ, όπως και μια μεγά-
λη ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Θεωρείτε ότι οι δύο
όμοροι χώροι πρέπει να συνεργαστούν στο όρα-
μα μιας προοδευτικής διακυβέρνησης ή μήπως
και να συγχωνευτούν δημιουργώντας μια ενιαία
δημοκρατική παράταξη;

Εμείς πιστεύοντας στη συνεργασία των προοδευτι-
κών δυνάμεων και στα πλαίσια της απλής αναλογι-
κής είχαμε προεκλογικά απευθυνθεί στο ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ. Αυτό τελικά εκλογικά το πληρώσαμε. Επί-
σης ο χώρος της Αυτοδιοίκησης, όπου σε λίγες μέ-
ρες έχουμε εκλογές, προσφέρεται παραδοσιακά για
τέτοιου είδους συνεργασίες. 

Δυστυχώς, το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ ούτε εδώ ανταπο-
κρίθηκε, προτιμώντας να κρατά μια πολιτική ίσων
αποστάσεων. 

Εμείς το επόμενο διάστημα οφείλουμε ως κορμός
της δημοκρατικής παράταξης να ασκούμε υπεύθυ-
νη και αποτελεσματική αντιπολίτευση στη Βουλή
αλλά και να είμαστε δίπλα στον πολίτη στα θέματα
καθημερινότητας που τον απασχολούν, στα ζητήμα-
τα της ακρίβειας και της οικονομίας που θα επιδει-
νωθούν και να προβάλουμε το δικό μας εναλλακτικό
σχέδιο για ανάπτυξη με δικαιοσύνη και κοινωνική
συνοχή.Σ
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«Οφείλουμε να σεβαστούμε
τη λαϊκή εντολή»

στον
Γιάννη Σπ. Παργινό

parginos@paraskhnio.gr



Ν
α συσπειρώσει το κομματικό του ακρο-
ατήριο ενόψει της εκλογικής αναμέ-
τρησης της Κυριακής επιδιώκει ο Νί-

κος Ανδρουλάκης, ο οποίος «οργώνει» τη χώρα
προκειμένου να στηρίξει τους υποψηφίους που
στηρίζει το ΠΑΣΟΚ. Στο πλαίσιο αυτό, αφήνει στο

περιθώριο των εξελίξεων τον
Στέφανο Κασσελάκη και την
επικοινωνιακή του στρατηγι-
κή και «επενδύει» πολιτικά σε
μια κριτική υψηλών τόνων
προς την κυβέρνηση με έμ-
φαση στα θέματα διαφάνειας.

Χθες περιόδευσε στην αγο-
ρά της Μυτιλήνης συνοδευό-

μενος από την υποψήφια περιφερειάρχη Βορεί-
ου Αιγαίου Βάσω Χοχλάκα. Ο κ. Ανδρουλάκης
εμφανίστηκε αισιόδοξος για την πορεία του ΠΑ-
ΣΟΚ και σε αυτή την εκλογική αναμέτρηση, ενώ
καταλήγοντας με μια επιθετική διάθεση προς
την κυβερνητική παράταξη είπε με νόημα: «Εί-
μαι σίγουρος ότι στις 8 Οκτωβρίου θα ενώσουμε
τις δυνάμεις μας όλες οι προοδευτικές δυνάμεις
για να μπούμε εμπόδιο στην αλαζονεία, την ανα-
ξιοκρατία και την αδιαφάνεια που εκπορεύονται
από το Μέγαρο Μαξίμου». Όπως είναι φυσικό,
αυτή η αποστροφή στον λόγο του έδωσε τροφή
για ποικίλες ερμηνείες, ακόμη και για γέφυρα
συνεργασίας με τον ΣΥΡΙΖΑ, ένα σενάριο όμως
που φρόντισαν πολύ γρήγορα να… γειωθεί. 

Στοχοποιεί τον πρωθυπουργό
Στο μεταξύ, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ επέμεινε

στο να στοχοποιεί τον πρωθυπουργό. «Ο κ. Μη-
τσοτάκης χθες (σ.σ.: προχθές) ζήτησε να στηρί-
ξετε τις επιλογές του στην αυτοδιοίκηση σε όλη
την Ελλάδα. Δηλαδή, ζήτησε έναν “γαλάζιο” χάρ-
τη γιατί, όπως λέει, θα μπορεί να συνεννοείται
καλύτερα. Θέλω κάθε Ελληνίδα και κάθε Έλλη-
νας να αναρωτηθεί τι έχουμε βιώσει τους τρεις
μήνες που είναι πρωθυπουργός», είπε ο κ. Αν-
δρουλάκης και πρόσθεσε: «Η ακρίβεια καλπά-
ζει, αλλά έλεγχοι στην αγορά δεν υπάρχουν. Βι-
βλικές φυσικές καταστροφές σε πάρα πολλά
σημεία της Ελλάδας, αλλά στην πρόληψη δεν
υπάρχει καμία ουσιαστική επένδυση. Και βέ-
βαια σε θέματα δημοκρατίας, θεσμών και δια-
φάνειας, έφτασε στο σημείο να τα βρει παρα-
σκηνιακά με τον Βελόπουλο για να αλώσουν την
Ανεξάρτητη Αρχή Απορρήτου Επικοινωνιών,
ώστε να “φρενάρουν” το πρόστιμο στην ΕΥΠ για
τις υποκλοπές. Όλα αυτά δείχνουν ότι αξίζει στις
8 Οκτωβρίου να του πείτε ένα μεγάλο “όχι”. Και
να στηρίξετε αυτοδιοικητικούς που δεν θα υπη-
ρετούν το Μαξίμου και τον ίδιο, αλλά εσάς, τον
απλό λαό, τον πολίτη και την καθημερινότητά
του. Αξιοποιώντας σωστά τα ευρωπαϊκά προ-

γράμματα και χρήματα. Αυτοδιοίκηση με περι-
φερειακή ανάπτυξη, με αποκέντρωση». 

Το μέτωπο της ακρίβειας
Με αμείωτη ένταση όμως συνεχίζεται και η

κριτική του ΠΑΣΟΚ προς την κυβέρνηση για τα
θέματα της καθημερινότητας, κυρίως στο μέτω-
πο της ακρίβειας. «Το κυβερνητικό αφήγημα για
την πορεία της ελληνικής οικονομίας, όπως
αποτυπώνεται στο προσχέδιο του προϋπολογι-
σμού για το 2024, στηρίζεται στην ίδια αποτυχη-
μένη συνταγή, που με βάση τους φόρους της
ακρίβειας και τη συγκράτηση και μετάθεση δα-
πανών επιχειρεί να υλοποιήσει τον στόχο για το
αυξημένο πρωτογενές πλεόνασμα, για το οποίο
δεσμεύτηκε η ελληνική κυβέρνηση στην ΕΕ χω-
ρίς καμία διαπραγμάτευση και χωρίς καμία συ-
ζήτηση στο εσωτερικό της χώρας, ακόμη και για
τα πλέον ακανθώδη θέματα όπως είναι εκείνο
της φοροδιαφυγής, το οποίο η κυβέρνηση τώρα
θυμήθηκε να μαζέψει ύστερα από καθυστέρηση
ετών», ήταν το σχόλιο της Χαριλάου Τρικούπη
για το σχέδιο του προϋπολογισμού.

Το ράλι της αύξησης των τιμών στα ενοίκια,
που είναι εξοντωτικές για τον οικογενειακό προ-
ϋπολογισμό, συζητήθηκε στη Βουλή μετά την
επίκαιρη ερώτηση που κατέθεσε ο βουλευτής Α’
Αθήνας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Παύλος Γερουλά-
νος προς την υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη. Στην πρωτολογία

του ο κ. Γερουλάνος αναφέρθηκε στα στοιχεία
ότι η αύξηση των ενοικίων στην Ελλάδα από το
2018 έως και το 2022 κυμαίνεται από 37,2% έως

42,1%, με τις υψηλότερες αυξήσεις να καταγρά-
φονται στο κέντρο της Αθήνας και κυρίως σε μι-
κρότερα ακίνητα.

Ρώτησε την υπουργό ποια θα είναι η αντιμε-
τώπιση του φαινομένου από τη μεριά της κυβέρ-
νησης, καθώς και αν σκοπεύουν να υιοθετήσουν
τις προτάσεις του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ για τη δημι-
ουργία ενός δημόσιου αποθεματικού κατοικιών,
οι οποίες θα ενοικιάζονται σε προσιτές τιμές, με
κοινωνικά κριτήρια, ώστε να αυξηθεί δραστικά η
προσφορά και να δημιουργηθεί ένας μόνιμος
μοχλός πίεσης για να επανέλθουν και να διατη-
ρηθούν τα ενοίκια σε βιώσιμα, για τον οικογενει-
ακό προϋπολογισμό, επίπεδα.

Κατά την απάντησή της, η κυρία Ζαχαράκη
ανέφερε ότι η κυβέρνηση δεν αγνοεί την πραγ-
ματικότητα, ότι σαφώς υπάρχει αυξητική τάση
στις τιμές των ενοικίων και ταυτόχρονα έδειξε
ως βασικό πρόβλημα της κάλυψης του ενοικίου
το διαθέσιμο εισόδημα. 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Παύει να ασχολείται 
με τον ΣΥΡΙΖΑ και 
επικεντρώνεται στην κριτική 
κατά της κυβέρνησης 
προς άγραν ψήφων 
ενόψει αυτοδιοικητικών

Αφήνει στην μπάντα το... Κασσελάκη 
ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ

Ο Νίκος Ανδρουλάκης αστειεύεται 
με πολίτες στην αγορά της Μυτιλήνης



Η
υποψήφια δήμαρχος Χαλανδρίου Κρίστη
Αγαπητού με συνέντευξή της στην «Politi-
cal» περιγράφει τις δομικές αλλαγές που

επιχειρεί να φέρει στην περιοχή, τα προβλήματα
που αντιμετωπίζει το Χαλάνδρι τα τελευταία χρόνια
και τους στόχους που θέτει η ίδια για τον δήμο.

Κυρία Αγαπητού, τι πρέπει να αλλάξει στην πε-
ριοχή σας; Γιατί να σας εμπιστευτούν οι πολί-
τες την ερχόμενη Κυριακή;

Αυτό που πρέπει καταρχάς να αλλάξει είναι το μον-
τέλο και η φιλοσοφία της τοπικής διακυβέρνησης.
Το Χαλάνδρι χρειάζεται μια νέα δημοτική αρχή, η
οποία μπορεί να συνεργάζεται με την κεντρική κυ-
βέρνηση και την περιφέρεια, να διεκδικεί με σοβα-
ρότητα και να δίνει λύσεις σε προβλήματα. Η λογική
του νυν δημάρχου, ότι κάθε καλό που γίνεται οφεί-
λεται σε αυτόν και κάθε πρόβλημα που παραμένει
οφείλεται στην κυβέρνηση και την περιφέρεια, είναι
τουλάχιστον παρωχημένη.

Χρειαζόμαστε, επίσης, μια δημοτική αρχή που
επιδιώκει τη συναίνεση με όλες τις δημοτικές παρα-
τάξεις στα μεγάλα κεντρικά ζητήματα της πόλης, για
να αποκτήσει η πόλη μας ένα ολοκληρωμένο σχέδιο
για το μέλλον της. Ο σημερινός δήμαρχος πιστεύει
ότι μόνος αυτός ξέρει τι είναι καλό για την πόλη. Το
τρίτο που πρέπει να αλλάξει είναι η πολιτική διαδι-
κασία εντός της πόλης, η επένδυση, δηλαδή, στη δη-
μόσια διαβούλευση με τους πολίτες, σε σχέση με τις
μεγάλες αποφάσεις και τον σχεδιασμό που θα κα-
θορίσει το μέλλον της πόλης.

Είναι σαφές ότι χρειαζόμαστε μια νέα δημοτική
αρχή με σύγχρονο ύφος και προσέγγιση, με σωστές
προτεραιότητες και ολοκληρωμένο πρόγραμμα το-
πικής διακυβέρνησης. Αυτό το ξεκάθαρο σχέδιο
έχουμε καταθέσει στους συμπολίτες μας, ζητώντας
τη θετική τους ψήφο.  

Τι δεν έγινε τα τελευταία τέσσερα χρόνια; Τι
πρέπει να γίνει από εδώ και πέρα;

Το Χαλάνδρι παραμένει μια πόλη χωρίς πεζοδρόμια.
Η έλλειψη θέσεων στάθμευσης και το κυκλοφορια-
κό πρόβλημα γίνονται κάθε χρόνο και χειρότερα. Η
εικόνα σε όλους τους δημόσιους κοινόχρηστους
χώρους, με τα συνθήματα, την αφισορύπανση και τα
αντιαισθητικά γκράφιτι εξακολουθεί να μας προ-
σβάλλει. Κανείς δεν νοιάζεται να καθαρίσει και να
προστατέψει τον δημόσιο χώρο.

Μας ενοχλεί ιδιαίτερα η έλλειψη συντονισμού: οι
ασφαλτοστρώσεις που μόλις τώρα ξεκίνησαν, μετά
από εννέα χρόνια, περιμένουν το επόμενο σκάψιμο
από τις εταιρείες κοινής ωφέλειας, που θα αποφα-
σίσουν να περάσουν το δίκτυό τους. Τα πάντα στηρί-
ζονται στη γνωστή, αποτυχημένη συνταγή του «βλέ-
ποντας και κάνοντας». Ο Δήμος Χαλανδρίου δεν έχει
φροντίσει ώστε να έχει ένα ολοκληρωμένο σχέδιο
για την πόλη, για να γίνεται το κάθε έργο με τη σωστή

σειρά, να διαθέτει τις σωστές προδιαγραφές, να
υπηρετεί τις κατάλληλες προτεραιότητες και να κα-
λύπτει τις πραγματικές ανάγκες της πόλης. 

Ποιοι είναι οι βασικοί στόχοι;
Θέλουμε ο δήμος μας να αποκτήσει επιτέλους πεν-
ταετές επιχειρησιακό σχέδιο, πλήρως κοστολογη-
μένο, με ποιοτικούς και ποσοτικούς στόχους, με
χρονοδιάγραμμα έργων, με αξιοποίηση όλων των
διαθέσιμων χρηματοδοτικών εργαλείων.

Όλες οι λύσεις που προτείνουμε έχουν ήδη εφαρ-
μοστεί με επιτυχία σε άλλους δήμους της Ελλάδας
και της Αττικής. Οργανωμένοι υπόγειοι χώροι στάθ-
μευσης υπάρχουν ήδη στην Κηφισιά και στο Μα-
ρούσι. Γιατί όχι και στο Χαλάνδρι; Σύστημα ελεγχό-
μενης στάθμευσης δωρεάν για τους δημότες και με
αντίτιμο για τους επισκέπτες έχει ήδη ο Δήμος Αθη-
ναίων. Γιατί όχι και εμείς; Ο Δήμος Αθηναίων έχει,
επίσης, ανακατασκευάσει πεζοδρόμια με βιοκλιμα-
τικά υλικά, έχει υλοποιήσει έργα προσβασιμότητας
για τους πολίτες με κινητικά προβλήματα. Γιατί όχι
και εμείς; Αντίστοιχα, έχουν εφαρμοστεί αλλού με
επιτυχία ολοκληρωμένα προγράμματα έξυπνης και
ψηφιακής πόλης και «πράσινης» μετάβασης, νέες
πολιτικές για τη στήριξη των συμπολιτών μας που
έχουν ανάγκη, ολοκληρωμένα προγράμματα μαζι-
κού αθλητισμού, κ.ο.κ. Οι προτάσεις μας είναι εφαρ-

μόσιμες και μάλιστα άμεσα. Γιατί όλα είναι θέμα
γνώσης, διοικητικής επάρκειας και απόφασης για
δουλειά.

Ένα από τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι
αστικοί δήμοι είναι και το θέμα της ασφάλειας.
Μπορεί την ευθύνη να την έχει το κράτος, αλλά
και οι δήμοι παίρνουν μια σειρά από πρωτο-
βουλίες για αυτό. Εσείς τι σχεδιάζετε;

Σε αντίθεση με τη λογική του νυν δημάρχου, που
υποστηρίζει ότι η ευθύνη ανήκει μόνο στο κράτος
και εγώ δεν κάνω τίποτα, εμείς λέμε κάτι διαφορετι-
κό: όποιο πρόβλημα απασχολεί τον δημότη, μας νοι-
άζει και μας αφορά. Και είναι και δική μας ευθύνη
να κάνουμε κάτι για την επίλυσή του.   

Για αυτό προχωράμε στην επανίδρυση της δημο-
τικής αστυνομίας, αξιοποιούμε τις νέες τεχνολογίες
για την προστασία της δημοτικής περιουσίας, ανα-
βαθμίζουμε τον φωτισμό σε όλο το οδικό δίκτυο της
πόλης, δρομολογούμε την άμεση εγκατάσταση σύγ-
χρονων μέσων πυρανίχνευσης και πυρασφάλειας
στους πνεύμονες πρασίνου. Επίσης, θα εφαρμό-
σουμε ένα ολοκληρωμένο πλάνο για την προειδο-
ποίηση, ενημέρωση και καθοδήγηση πολιτών σε
περιπτώσεις έκτακτων αναγκών, με σκοπό την ενί-
σχυση της ανθεκτικότητας της πόλης και την προ-
στασία των πολιτών, ειδικά των πιο ευάλωτων.Κ
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«Θέλουμε ο δήμος μας
να αποκτήσει επιτέλους 

5ετές επιχειρησιακό σχέδιο»

στον 
Μίλτο Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Η σημασία της γλώσσας του σώματος στην επικοινωνία

Να πάμε την Αττική ένα βήμα μπροστά

του
Μιχάλη 
Μάρκου

MBA, διευθυντικό
στέλεχος -
σύμβουλος
Επιχειρήσεων,
καθηγητής
Διοίκησης
Επιχειρήσεων/
Marketing

Π ολλά έχουν γραφτεί για τη σημασία της
γλώσσας του σώματος στη μη λεκτική
επικοινωνία. Σύμφωνα με έρευνες, η μη

λεκτική επικοινωνία (γλώσσα σώματος) αντιπρο-
σωπεύει το 55% του μηνύματος που στέλνουμε,
ενώ μόνο το 7% είναι η λεκτική επικοινωνία (φρά-
σεις, λέξεις) και το 38% η ένταση της φωνής μας
(χρωματισμός, τόνος, χροιά). Επίσης, δεν πρέπει
να αγνοηθεί και μια άλλη παράμετρος που κάνει τη
γλώσσα του σώματος ακόμη πιο σημαντική. Βάσει
ερευνών, μαθαίνουμε κατά κύριο λόγο μέσω της
όρασης (83%), κατά 11% μέσω της ακοής, κατά 3,5%
μέσω της όσφρησης, κατά 1,5% μέσω της αφής και
κατά 1% μέσω της γεύσης.

Όταν αναφερόμαστε στη γλώσσα του σώματος,
εννοούμε τον τρόπο που χρησιμοποιούμε για να
στείλουμε μηνύματα με χειρονομίες, κινήσεις του
σώματος και εκφράσεις του προσώπου που μπο-
ρεί να γίνονται συνειδητά, υποσυνείδητα ή ακόμη
και ασυνείδητα. Επίσης, περιλαμβάνει την εμφά-
νιση, τον προσωπικό χώρο που έχει ανάγκη ο κα-
θένας γύρω του, το βλέμμα αλλά και την αντίδραση
στη σωματική επαφή. Μηνύματα μπορούμε να
στείλουμε και να λάβουμε από τους άλλους ακόμη
και από τον χώρο όπου ζούμε, εργαζόμαστε και
διασκεδάζουμε ή από τα πράγματα που κατέχου-
με και χρησιμοποιούμε. Η ζεστασιά του βλέμμα-
τος, το χαμόγελο, η δύναμη της χειραψίας, η κλίση
του κεφαλιού και του σώματος και η διάρκεια ενός
αγγίγματος έχουν μεγαλύτερη βαρύτητα από τα
ίδια τα λόγια, ιδιαίτερα όσον αφορά τη δημιουργία

των πρώτων εντυπώσεων σε μια σχέση (προσωπι-
κή ή επαγγελματική) και συχνά καθορίζουν την
εξέλιξή της. Η μη λεκτική επικοινωνία κερδίζει τις
πρώτες εντυπώσεις, «σπάει» τον πάγο ή σηκώνει
τείχη αδιαφορίας με τον συνομιλητή μας, προκα-
λεί οικειότητα και ζεστασιά, γοητεύει, δημιουργεί
προσμονή, αποδοχή ή προκαλεί θυμό και εκτο-
ξεύει σιωπηρές απειλές. Έρευνες έχουν δείξει ότι
όταν όσα ακούμε δεν συμφωνούν με τα σιωπηρά
σήματα που μας στέλνει ο συνομιλητής μας, τότε
έχουμε την τάση να βασιζόμαστε κατά κύριο λόγο
στα δεύτερα για να ερμηνεύσουμε τις προθέσεις
του, ακόμη και για να τον χαρακτηρίσουμε συμπα-
θητικό ή αντιπαθητικό.

Η λεκτική επικοινωνία χρησιμοποιείται περισ-
σότερο για να εκφράσει το γνωστικό κομμάτι, να
δώσει δηλαδή πληροφορίες και να μεταφέρει
γνώσεις, ενώ η γλώσσα του σώματος μεταδίδει
περισσότερο συναισθήματα και βοηθά στη δια-
προσωπική συνεννόηση. Μαθαίνοντας τη σημασία
της κίνησης του σώματός μας αρχίζουμε να την
προσέχουμε περισσότερο σε εμάς αλλά και στους
ανθρώπους γύρω μας. Όλοι οι άνθρωποι τη χρησι-
μοποιούν καθημερινά και τις περισσότερες φορές
χωρίς καν να το αντιλαμβάνονται. Είναι η μόνη
μορφή επικοινωνίας που μπορούμε να εμπιστευ-
τούμε, καθώς εκφράζεται από το υποσυνείδητο,
ασυναίσθητα και κρύβει πολλά μυστικά.

Οι περισσότεροι μελετητές της γλώσσας του σώ-
ματος έχουν εστιάσει την προσοχή τους στα κάτω-

θι κύρια σημεία αποκωδικοποίησής της, που είναι
οι εκφράσεις του προσώπου, η στάση και κίνηση
του κεφαλιού, οι στάσεις και κινήσεις των χεριών
και αντίστοιχα των ποδιών και η στάση του κορμι-
ού. Η αποκωδικοποίηση των μηνυμάτων αυτών
δεν είναι εύκολη υπόθεση και χρειάζεται καθημε-
ρινή εξάσκηση για να αποκτηθούν οι γνώσεις αυ-
τές, ενώ χρειάζεται να μνημονεύονται οι κάτωθι
τρεις χρήσιμοι κανόνες. Ο πρώτος κανόνας είναι
ότι θα πρέπει να διαβάζονται δέσμες χειρονομιών
και όχι μεμονωμένες κινήσεις, προσπαθώντας να
βγάζετε συμπεράσματα από διάφορες χειρονο-
μίες. Δεύτερος κανόνας είναι η αναζήτηση της
συμφωνίας μεταξύ της λεκτικής και μη λεκτικής
επικοινωνίας. Τέλος, θα πρέπει να διαβάζονται οι
χειρονομίες/κινήσεις στα πλαίσια των εξωτερικών
παραγόντων του περιβάλλοντος που υπάρχουν
εκείνη τη στιγμή (πχ, κρύο, ζέστη κοκ).

Η γλώσσα του σώματος δίνει νοήματα και όποι-
ος γνωρίζει τα μυστικά της αποκωδικοποίησής της
κατέχει ένα ανταγωνιστικό πλεονέκτημα τόσο
στην επαγγελματική όσο και στην προσωπική του
ζωή. Όσο περισσότερο παρατηρητικοί είμαστε τό-
σο αυξάνονται οι πιθανότητες να «διαβάσουμε»
σωστά τα μη λεκτικά σήματα που μας στέλνει ο συ-
νομιλητής μας. Παρακολουθώντας λοιπόν τις κι-
νήσεις και γνωρίζοντας την ερμηνεία τους, μπο-
ρούμε να βελτιώσουμε την αυτογνωσία, την αυτο-
εκτίμηση και την προσωπική αυτονομία μας.

της
Ησαΐας (Σάγια)
Τσαουσίδου

Πρόεδρος
Διεθνούς
Διοικητικού
Συμβουλίου 
της Ένωσης
Ευρωπαίων
Δημοσιογράφων
- Υποψήφια
περιφερειακή
σύμβουλος
Κεντρικού Τομέα
της Περιφέρειας
Αττικής με 
τον συνδυασμό
«Αττική
Μπροστά»

Ε
να τηλεφώνημα και μια παρότρυνση να
πάμε την Αττική ένα βήμα μπροστά. Και
εξηγούμαι. Βρισκόμουν στο χωριό μου,

το Καπνοχώρι Κοζάνης, όταν χτύπησε το τηλέ-
φωνο και άκουσα τον Νίκο Χαρδαλιά να μου
ανακοινώνει την υποψηφιότητά του στην Περι-
φέρεια Αττικής. Με τα επιχειρήματά του και το
όραμά του, καθώς και με τον τρόπο που εργάζε-
ται με έπεισε να τον υποστηρίξω σε αυτό το εγ-
χείρημα. Ευθύς, άμεσος και χωρίς περιστροφές
μού εξήγησε πώς έχουν τα πράγματα και την
επιθυμία του να δουλέψει με ανθρώπους που
εμπιστεύεται και εκτιμά. Με ανθρώπους που
μπορεί να μοιραστεί το όραμά του και μαζί να
κάνουν την Περιφέρεια Αττικής πρότυπο.

Η Περιφέρεια Αττικής είναι η μεγαλύτερη της Ελ-
λάδας. Σε αυτήν κατοικεί ο μισός πληθυσμός της
χώρας. Καταλαβαίνετε λοιπόν πόσο σημαντικό είναι
να είναι μια περιφέρεια πρότυπο. Και πώς θα γίνει
αυτό; Με την τεχνογνωσία των ανθρώπων που θα τη
στελεχώσουν, την εμπειρία τους και τις δεξιότητες
που διαθέτουν θα έρθει το ποθητό αποτέλεσμα προς
όφελος των πολιτών. Ο Νίκος Χαρδαλιάς ξέρει να
επιλέγει τους συνεργάτες του, οι οποίοι θα δώσουν
τον καλύτερο εαυτό τους για να δημιουργήσουμε τις

υποδομές, όπου χρειάζεται, για να απολαμβάνει τα
οφέλη ο πολίτης. Κύριο μέλημά μας είναι ο άνθρω-
πος. Η βελτίωση της καθημερινότητας και η απλού-
στευση των διαδικασιών στην καθημερινότητά του.

Με τον Νίκο γνωριζόμαστε από μικρά παιδιά και
είχαμε κοινή πορεία και αγώνες στα κοινά της Και-
σαριανής και του Βύρωνα. Πορευτήκαμε μαζί για
πολλά χρόνια και αγωνιστήκαμε για το καλό της πε-
ριοχής μας και ειδικότερα της νεολαίας. Θυμάμαι
νεαρή τότε να επιμελούμαι γράφοντας και σχεδιά-
ζοντας την εφημερίδα της πολιτικής νεολαίας όπου
συμμετείχαμε. Με αυτό τον τρόπο δημοσιοποιούσα-
με τις θέσεις μας αλλά και τις προτάσεις μας για την
καλυτέρευση της καθημερινότητάς μας. Μια ανεπα-
νάληπτη εμπειρία ζωής…

Η αγάπη για τον άνθρωπο και η ανάγκη προσφο-
ράς στην κοινωνία είναι οι λόγοι που με οδήγησαν
να πω το «ναι» στον Νίκο Χαρδαλιά. Άλλωστε και ο
τρόπος που δουλεύει είναι πολύ κοντά στον δικό
μου. Είμαστε άνθρωποι της δράσης και όχι του γρα-
φείου… Θέλουμε να είμαστε εκεί που υπάρχει το
πρόβλημα και να βρίσκουμε λύσεις! Αυτό λέει πολ-
λά… Συμπορευόμαστε λοιπόν για να πάμε την Αττι-
κή ένα βήμα μπροστά! Για να βελτιώσουμε την ποι-
ότητα ζωής των πολιτών και να κάνουμε πιο εύκολη

την καθημερινότητά τους. Σε αυτό βασίζονται οι αρ-
χές του προγράμματός μας για μια Πράσινη, Παρα-
γωγική, Ασφαλή, Ανθρώπινη, Κοινωνική Περιφέ-
ρεια του Πολιτισμού, του Αθλητισμού και των μεγά-
λων υποδομών!

Άλλωστε, αυτές οι αρχές δεν είναι μακριά από το
όραμά μου, που είναι να ιδρύσω το Σπίτι του Ευρω-
παίου Δημοσιογράφου. Ενός χώρου ο οποίος θα
χρησιμοποιηθεί ως έδρα της ΕΕΔ και παράλληλα θα
στεγάσει και το «Σπίτι του Ευρωπαίου Δημοσιογρά-
φου», το οποίο θα μπορούν δημοσιογράφοι από όλη
την Ευρώπη να χρησιμοποιούν για ημερίδες, σεμι-
νάρια, εκθέσεις και άλλες εκδηλώσεις δημοσιογρα-
φικού και κοινωνικού ενδιαφέροντος. Για τον λόγο
αυτό θα αναζητήσουμε ένα κτήριο, το οποίο θα μας
παραχωρηθεί για τον σκοπό αυτό. Η Ελλάδα μπορεί
και πρέπει να γίνει το δημοσιογραφικό κέντρο της
Ευρώπης. Να καταφέρουμε να είμαστε μπροστά σε
όσα γίνονται και με τις ενέργειές μας να τη διαφημί-
ζουμε στο εξωτερικό με τον καλύτερο τρόπο.

ΑΤΤΙΚΗ ΜΠΡΟΣΤΑ λοιπόν! Στον Κεντρικό Τομέα,
που συμπεριλαμβάνει τους Δήμους Αθήνας, Βύρω-
να, Καισαριανής, Ζωγράφου, Ηλιούπολης, Δάφνης-
Υμηττού, Γαλατσίου, Φιλαδέλφειας-Χαλκηδόνας. 
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Σ
ε λίγες ημέρες έχουμε τις αυτοδιοικητικές εκλογές για την ανάδειξη νέων εκ-

προσώπων στους δήμους και τις περιφέρειες της χώρας μας και λίγους μήνες

αργότερα ακολουθούν οι ευρωεκλογές. Βρισκόμαστε σήμερα μόλις λίγο καιρό

μετά τις διπλές βουλευτικές εκλογές, οι οποίες πυροδότησαν επιπλέον πολιτικές εξελί-

ξεις και εσωκομματικές εκλογές στο δεύτερο σε κοινοβουλευτική δύναμη κόμμα. Πα-

ράλληλα με τις εκλογικές αυτές διαδικασίες, η χώρα μας βρίσκεται στη δίνη αλλεπάλλη-

λων διεθνών κρίσεων και φυσικών καταστροφών, τις οποίες είναι αδύνατο να ελέγξου-

με, παρά μόνο να μετριάσουμε τις επιπτώσεις τους στη λειτουργία της και τη ζωή μας.

Είτε πρόκειται για τις διεθνείς πληθωριστικές πιέσεις στην οικονομία, είτε για ακραία

καιρικά φαινόμενα λόγω κλιματικής κρίσης, είτε για τις αυξημένες ροές ανθρώπων στα

σύνορά μας, τα προβλήματα φαίνεται πως αυξάνονται και σε αριθμό και σε ένταση.

Δυστυχώς, αυτά είναι τα σημεία των καιρών μας. Οφείλουμε να τα αναγνωρίσουμε,

ώστε να μπορέσουμε να προσαρμοστούμε και οφείλουμε ως πολίτες να δίνουμε την πρέ-

πουσα σημασία στην επιλογή των αντιπροσώπων μας.

Στο επίκεντρο της προσαρμογής αυτής στα νέα δεδομένα της σύγχρονης πραγματικό-

τητας βρίσκεται η πολιτική, με την ουσιαστική της όμως έννοια:

αυτή της διαβούλευσης πολιτών και εκπροσώπων για προτάσεις

και λύσεις στα μικρά και τα μεγάλα προβλήματα. Δυστυχώς, τον

τελευταίο καιρό παρατηρούμε -όχι μόνο στη χώρα μας αλλά στο

σύνολο σχεδόν της Δύσης- μια τάση παραμερισμού της πολιτικής,

υπέρ της προβολής και της επικοινωνίας.

Ένα πρόσφατο παράδειγμα αποτελεί η ανάδειξη του Στέφανου

Κασσελάκη στην προεδρία του ΣΥΡΙΖΑ, ενός ανθρώπου χωρίς πο-

λιτική εμπειρία, μέσα από μια προεκλογική εκστρατεία που βασί-

στηκε αποκλειστικά στον «βομβαρδισμό» περιεχομένου που κα-

μία σχέση δεν είχε με τα ζητήματα που απασχολούν τους πολίτες

και την καθημερινότητα. Η «επαφή με τον κόσμο» η οποία στέκε-

ται σε μια χειραψία, ένα ενικό πρόσωπο και στην ανταλλαγή τηλε-

φώνων δεν μπορεί σε καμία περίπτωση να θεωρηθεί αποτελεσματική πολιτική, όταν δεν

υπάρχει διαβούλευση, προτάσεις και λύσεις.

Τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, το διαδίκτυο, οι πολλαπλές πηγές είναι χρήσιμα εργα-

λεία για πολλούς κλάδους, συμπεριλαμβανομένης και της πολιτικής. Ωστόσο ελλοχεύει

ο κίνδυνος να χάσουμε την ουσία υπέρ της εικόνας. Για αυτό και πρέπει να είμαστε προ-

σεκτικοί και επιλεκτικοί με τις επιλογές μας για τα άτομα που θα μας εκπροσωπήσουν

από τα Συμβούλια των Τοπικών Κοινοτήτων, μέχρι τη Βουλή των Ελλήνων και το Ευρω-

κοινοβούλιο. Ας επενδύσουμε λίγο χρόνο για να μελετήσουμε τους υποψήφιους πριν

καταλήξουμε στην ψήφο μας. Ακόμα και για την απλούστερη αγορά ενός αγαθού, ψά-

χνουμε τις επιλογές μας, τα διαφορετικά μοντέλα, τα διαφορετικά καταστήματα κλπ. Τον

ίδιο χρόνο που ξοδεύουμε για την αγορά, πχ, ενός νέου κινητού τηλεφώνου, δεν τον αξί-

ζει και η επιλογή των εκπροσώπων μας στα συλλογικά όργανα για τα επόμενα χρόνια;

Ποια θα μπορούσαν να είναι, λοιπόν, τα κριτήρια; Πρωτίστως η γνώση των θεμάτων, εί-

τε αυτή προκύπτει από την εμπειρία, την τριβή και την ενασχόληση με τα προβλήματα, εί-

τε από την εκπαίδευση και τη φρέσκια ματιά των νέων ανθρώπων με όρεξη για δουλειά.

Αναμφίβολα οι σύγχρονες προκλήσεις απαιτούν ικανότητες αντιμετώπισης κρίσεων. Το

βλέπουμε δυστυχώς όλο και περισσότερο με όλο και σημαντικότερες έκτακτες καταστά-

σεις. Σε κάθε περίπτωση, αυτό που είναι σαφές σε όλους όσους ασχολούνται με τα κοινά

είναι ότι κανείς μόνος του δεν μπορεί -αλλά και δεν πρέπει- να είναι η απάντηση σε κάθε

πρόκληση. Μόνο με κουλτούρα συνεργασίας όλων των εμπλεκόμενων, από όλες τις αφε-

τηρίες και τα μετερίζια, μπορούν να λυθούν τα προβλήματα και να πάμε την κοινότητα,

την πόλη, τη χώρα μπροστά.

Μαγικές λύσεις δεν υπήρξαν και δεν υπάρχουν. Κανένα πρόβλημα δεν λύνεται με ένα

τηλεφώνημα, μια χειραψία, ένα άρθρο σε έναν νόμο. Η πολιτική δεν είναι μόνο επικοινω-

νία με τον κόσμο, αλλά διαρκής διαβούλευση, με όλες και όλους και μετά δουλειά, προ-

τάσεις και λύσεις.

Μόνο με σοβαρότητα και σωστή πολιτική θα μπορέσουμε να αντιμετωπίσουμε τις προ-

κλήσεις των καιρών μας.

Ναι στους άξιους…
«Ν

αι στους άξιους» είναι ο τίτλος του άρθρου. Άξιους χρειαζόμαστε σε όλους τους

τομείς, όπως και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Αυτό άλλωστε είναι το διακύβευμα

και των αυτοδιοικητικών εκλογών της 8ης Οκτωβρίου, απ’ όπου θα προκύψουν οι

περιφερειακές και οι δημοτικές αρχές.

Αλλά αλήθεια, ποιοι είναι οι άξιοι; Πώς μπορεί να βάλει ζύγι κάποιος και να μετρήσει την αξιο-
σύνη ενός ανθρώπου; Το ερώτημα είναι δύσκολο να απαντηθεί γενικευμένα αλλά και συμπερα-
σματικά, γιατί ο καθένας κρίνει με τα δικά του κριτήρια, που επηρεάζονται από πολλές παραμέ-
τρους. Άρα, εκ των πραγμάτων, η οποιοδήποτε γνώμη έχει υποκειμενικό χαρακτήρα.

Κατά την άποψή μας, άξιοι είναι εκείνοι που λειτουργούν για το κοινό καλό και δεν βάζουν πά-
νω απ’ όλα το προσωπικό τους συμφέρον. 

Εκείνοι που δεν είναι ψεύτικοι και κάλπικοι, που δεν έχουν προσωπείο, αλλά με ευαισθησία
και ευσυνειδησία θέλουν να προσφέρουν.

Εκείνοι που δεν εγκλωβίζονται στο κενό, στο τίποτα, με απώτερο σκοπό τη βόλεψη και μέσα
στον κορεσμό μηδενιστικών αντιλήψεων και προσεγγίσεων και ιδεολογημάτων υψώνουν θαρρε-
τά το ανάστημά τους και μετατρέπονται σε παράγοντες δημιουργικού και ωφέλιμου έργου.

Εκείνοι που δείχνουν με ενάργεια και χωρίς σκοπιμότητα και υστεροβουλία αυτό που είναι
αναγκαίο και χρήσιμο να γίνει και όχι αυτό που εξυπηρετεί κάποιους και το νοηματοδοτούν με τις

πράξεις τους.

Εκείνοι που το ενδιαφέρον τους για τους συμπολίτες δεν είναι καχεκτι-
κό αλλά αληθινό και ειλικρινές και εκδηλώνουν μια ψηλαφητή ανθρωπιά.

Εκείνοι που συστατικό του ψυχισμού τους είναι η ανιδιοτέλεια και όχι η
ιδιοτέλεια και προσπαθούν με τις ικανότητές τους να αλλάξουν τα πράγ-
ματα μεριμνώντας για τα ουσιώδη.

Εκείνοι που διαθέτουν στέρεες βάσεις στον χαρακτήρα τους, σοβαρή
προσωπικότητα, ευθύβολο λόγο, ώριμη κρίση, τεταμένη και ενεργή ενσυ-
νείδηση.

Εκείνοι που έχουν αρχοντιά στους τρόπους, που είναι απλοί, άμεσοι και
συνεργάσιμοι, ξέρουν να ακούν και πορεύονται με ελπίδα και έχουν ως

αφετηρία τολμηρούς οραματισμούς.

Εκείνοι που δεν προσαρμόζονται στη λογική των άλλων, στην τακτική των συμβιβασμών, της
συναλλαγής, των συμβατικών επιδιώξεων και επιφάσεων.

Εκείνοι που δεν διαλέγουν να εγκλωβίζονται στην ψευδαίσθηση της ναρκισσικής τους αυτάρ-
κειας, αλλά υπηρετούν την αλήθεια και το δίκαιο.

Εκείνοι που δεν εξοστρακίζουν τη λογική και την ανεκτικότητα και δεν έχουν επιφανειακά αλ-
λά ουσιαστικά χαρίσματα, ενώ διαθέτουν αυτοκυριαρχία και μετριοπάθεια.

Εκείνοι που ανέρχονται την κλίμακα της ζωής με ηθική, με δικαιοσύνη, με σύνεση και σωφρο-
σύνη και δεν προωθούνται με πλάγια μέσα, αλλά ευθέως και λόγω των προσόντων τους.

Εκείνοι που κλείνουν στην ψυχή τους ό,τι ωραίο, νιώθουν μέσα τους τη λαχτάρα για ό,τι ανώτε-
ρο και στη ζωή τους όρισαν να αντιπαλέψουν τη βαθύτατη και πολύπλευρη κρίση που μαστίζει την
εποχή μας και είναι διάχυτη παντού.

Εκείνοι που δεν έχουν καταφανή αδυναμία επαφής με το περιβάλλον και γνωρίζουν τι πρέπει
να κάνουν δίνοντας άμεσες λύσεις σε προβλήματα ώστε να υπάρξουν οι προϋποθέσεις προόδου,
κόντρα στο ανώμαλο, στο άτακτο και συγκεχυμένο πλαίσιο που ζούμε.

Εκείνοι που δεν επωάζουν, εκκολάπτουν και εξαπλώνουν επιδημικά τον «καρκίνο» της δημα-
γωγίας, που αποπροσανατολίζει τον λαό και τον στρέφει προς τα ίδια οφέλη, αλλά ανήκουν στον
κόσμο των αξιών.  

Δυστυχώς όμως αυτό φαίνεται όχι μόνο στις εκλογές αλλά και στην καθημερινότητά μας, πολ-
λές φορές όχι μόνο δεν αναγνωρίζουμε τους άξιους και τους ικανούς, αλλά και τους πετροβο-
λούμε.

Αυτό αποτελεί ανίατη αρρώστια που όχι μόνο κρατάει καθηλωμένη την κοινωνία μας και δεν
την αφήνει να πάρει πορεία ανύψωσης, αλλά την οδηγεί στην παρακμή ισοπεδώνοντας κάθε προ-
οπτική πραγματικής προόδου και ανάκαμψης.

Οι πολίτες ας συνειδητοποιήσουμε επιτέλους ότι δεν είμαστε απρόσωπα όντα που αδιαφορο-
ποίητα και αδιαμαρτύρητα στρατευόμαστε σε ό,τι μας επιβάλλουν, ότι δεν είμαστε αριθμοί που
απλώς καταμετριόμαστε σαν νούμερα, δεν είμαστε δούλοι που σκύβουμε μειονεκτικά το κεφάλι
στους αφεντάδες μας, αλλά έχουμε λόγο και ρόλο και ιδιοπροσωπία.

Αν το καταλάβουμε, και άξιοι θα είμαστε και τους άξιους θα επιλέγουμε και μέτρα ποιότητας θα

έχουμε...  

του
πατέρα 
Ηλία Μάκου

του
Λάκη 
Βασιλειάδη

Βουλευτής
Πέλλας με τη ΝΔ

Ανάγκη για σοβαρότητα 
και πολιτική



στον Νίκο Τσούρτη

Η
Μελίνα Μαρία Δερμεντζοπούλου είναι εκλεγμένη
περιφερειακή σύμβουλος στην Περιφέρεια Κεντρι-
κής Μακεδονίας από το 2019, ενώ τον Ιανουάριο του

2022 ορίστηκε αντιπεριφερειάρχης Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. Διετέλε-
σε αντιπρόεδρος της Οικονομικής Επιτροπής και συντονίστρια
Προσφυγικού-Μεταναστευτικού της Περιφέρειας, ενώ είναι
μέλος του ΔΣ της ΔΕΘ-HELEXPO.

Επίσης έχει διατελέσει αντιπρόεδρος στο Μουσείο Φωτο-
γραφίας Θεσσαλονίκης, πρόεδρος του Συλλόγου Μεταπτυχια-
κών Φοιτητών και Υποψηφίων Διδακτόρων Νομικής ΑΠΘ και
πρόεδρος του Συλλόγου Φίλων του Λαογραφικού και Εθνολο-
γικού Μουσείου Μακεδονίας-Θράκης «ΑΛΚΗ». Είναι δικηγό-
ρος παρ’ Αρείω Πάγω και κάτοχος μεταπτυχιακού διπλώματος
Δημοσίου Δικαίου και Πολιτικών Επιστημών και μιλάει τρεις
ξένες γλώσσες.

Η Μελίνα Μαρία Δερμεντζοπούλου, που κατεβαίνει και πάλι
υποψήφια περιφερειακή σύμβουλος της Κεντρικής Μακεδο-
νίας, με τον συνδυασμό «Αλληλεγγύη» στο πλευρό του Από-
στολου Τζιτζικώστα, μίλησε στην «Political» για το έργο που
έγινε στην περιφέρεια και για την επόμενη μέρα.

Μια αντιπεριφερειάρχης στον χώρο της Υγείας στα

χρόνια της Covid-19. Πιστεύετε ότι τα πήγατε καλά;
Η υγειονομική κρίση δοκίμασε τις αντοχές όλων των δημόσιων
συστημάτων υγείας παγκοσμίως και δυστυχώς η χώρα μας δεν
μπορούσε να εξαιρεθεί από αυτό. Η Περιφέρεια Κεντρικής
Μακεδονίας κινήθηκε επιδεικνύοντας άμεσα ανακλαστικά.
Εξασφαλίσαμε ογδόντα εκατομμύρια ευρώ, τα οποία διατέθη-
καν στο δημόσιο σύστημα υγείας για την αγορά ιατροτεχνολο-
γικού εξοπλισμού και στην κάλυψη επικουρικών θέσεων ερ-
γασίας. Επίσης στηρίξαμε τα δημοτικά ιατρεία καθώς και τη
χρηματοδότηση ερευνών για νέες θεραπευτικές μεθόδους.

Ήταν μια καινούργια συνθήκη που δεν μας άφησε περιθώ-
ρια κωλυσιεργίας, αντιθέτως μας κράτησε σε εγρήγορση πάνω
από τα προβλήματα σε όλη τη διάρκειά της, αναζητώντας λύ-
σεις για κάθε καινούργια κατάσταση που έπρεπε να διαχειρι-
στούμε.

Μια αντιπεριφερειάρχης στον χώρο της Κοινωνικής

Αλληλεγγύης. Πιστεύετε ότι υπάρχει αλληλεγγύη

στην κοινωνία που ζούμε; Είναι η πολιτική αλληλέγ-

γυα;
Τα τελευταία χρόνια στην κοινωνία μας υπάρχει έντονα το στοι-
χείο της αλληλεγγύης. Οι δοκιμασίες μας έφεραν πιο κοντά.
Έχω παραδείγματα όπως την τεράστια συμμετοχή του κόσμου
στη συγκέντρωση ανθρωπιστικής βοήθειας όποτε οργανώσα-
με ή τη συμμετοχή στον Πάγκο Αλληλεγγύης που στήσαμε στις
λαϊκές αγορές για συγκέντρωση τροφίμων για πιο ευάλωτες
ομάδες. Στην περιφέρεια υφαίνουμε το δίχτυ της αλληλεγγύης
και της προστασίας των πιο ευάλωτων. Διασφαλίζουμε καθη-
μερινά τη λειτουργία 150 κοινωνικών δομών, που παρέχουν
υπηρεσίες φροντίδας σε ευπαθείς ομάδες του πληθυσμού, και
στους 38 δήμους και στις 7 περιφερειακές ενότητες της Περι-
φέρειας Κεντρικής Μακεδονίας.

Δημιουργήσαμε τα Κέντρα Κοινότητας, ένα σε κάθε δήμο,
που από την έναρξη της λειτουργίας τους έχουν υποστηρίξει
100.000 συμπολίτες μας. Δημιουργήσαμε τις δομές παροχής
βασικών αγαθών και σήμερα λειτουργούν 19 Κοινωνικά Παν-
τοπωλεία, 15 Κοινωνικά Φαρμακεία, 6 Κοινωνικά Συσσίτια,
που στηρίζουν με τρόφιμα, φάρμακα, γεύματα και είδη πρώτης
ανάγκης, 25.000 ευάλωτους συμπολίτες μας.

Λειτουργήσαμε 14 Κέντρα Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμέ-
νων, τα οποία φροντίζουν 540 συμπολίτες μας της τρίτης ηλι-
κίας. Λειτουργήσαμε 12 Κέντρα Διημέρευσης και Ημερήσιας

Φροντίδας αλλά και 10 Στέγες Υποστηριζόμενης Διαβίωσης για
Άτομα με Αναπηρίες, που φροντίζουν 456 συμπολίτες μας με
κινητικές, νοητικές ή άλλες αναπηρίες.

Εξασφαλίσαμε τη λειτουργία επτά Συμβουλευτικών Κέν-
τρων και Ξενώνων Φιλοξενίας Κακοποιημένων Γυναικών, που
έχουν υποστηρίξει 3.500 γυναίκες και παιδιά.

Ενισχύσαμε τα 24 ΤΟΜΥ, τις Τοπικές Ομάδες Υγείας, για μία
σειρά από υπηρεσίες κοινωνικής φροντίδας για παιδιά σε κίν-
δυνο, έχοντας ήδη υποστηρίξει 3.100 παιδιά και εφήβους. Εξα-
σφαλίσαμε τη λειτουργία των Δομών για Άστεγους, το Ανοιχτό
Κέντρο Ημέρας και το Υπνωτήριο στη Θεσσαλονίκη, που έχουν
φιλοξενήσει περισσότερους από 3.000 συμπολίτες μας.

Δημιουργήσαμε τον Πάγκο της Αλληλεγγύης στις λαϊκές
αγορές και κάθε εβδομάδα παραδίδουμε τα τρόφιμα που συγ-
κεντρώνουμε στα Κοινωνικά Συσσίτια και Μονάδες Φιλοξενίας
Παιδιών. Και φυσικά υπάρχει ο σχεδιασμός την πενταετία που
έρχεται να προχωρήσουμε στην υλοποίηση επιπρόσθετων δρά-
σεων που θα αφορούν και μεγαλύτερο αριθμό ωφελουμένων. 

Ποια είναι η σχέση σας με την πολιτική;
Αν γυρίσω πίσω στα οικογενειακά τραπέζια στην Ορεστιάδα,
θυμάμαι έντονα τις πολιτικές συζητήσεις των μεγάλων, τα με-
σημέρια της Κυριακής, που ομολογώ πως έπαιξαν καθοριστι-
κό ρόλο στο να διαμορφώσω την πολιτική μου συνείδηση. 

Πιστεύω πολύ στην πολιτική και στον υγιή τρόπο συμμετο-
χής, όπως πρέπει να συμβαίνει στη δημοκρατία και σε ένα
κράτος δικαίου.

Δικηγόρος, γυναίκα, μητέρα δύο μωρών, υπάρχει μα-

γικό ραβδί;
Αν υπάρχει πάντως και το έχει βρει κανείς να το δώσει και σε

εμένα (γέλια). Φίλος μου είναι το πρόγραμμα και εχθρός μου

ο χρόνος, συνηθίζω να λέω στους οικείους μου. Νομίζω πως

κάθε εργαζόμενη μητέρα με καταλαβαίνει, όπως και κατα-

λαβαίνω και εγώ όλες μας που τρέχουμε από το πρωί ως το

βράδυ για να είμαστε συνεπείς και στις οικογενειακές αλλά

και στις επαγγελματικές μας υποχρεώσεις. Η περιφέρεια, το

δικηγορικό μου γραφείο και η οικογένειά μου διεκδικούν το

εικοσιτετράωρό μου. Ό,τι κάνω όμως, το κάνω με αγάπη και

ίσως αυτή είναι η λύση.

Ξανά με τον Τζιτζικώστα, για ποιο λόγο κάποιος να σας

ψηφίσει;
Την Κυριακή οι πολίτες θα κληθούν στις κάλπες για να

επιλέξουν με την ψήφο τους το πολιτικό προσωπικό που

θα τους εκπροσωπήσει τα επόμενα πέντε χρόνια στο Πε-

ριφερειακό Συμβούλιο της Κεντρικής Μακεδονίας. Τα

χρόνια που πέρασαν δώσαμε αρκετές μάχες στο πεδίο,

με τους ανθρώπους του χώρου της υγείας, της αναπη-

ρίας, της παιδικής προστασίας, της τρίτης ηλικίας με προ-

τεραιότητα στους συνανθρώπους μας που βρισκόταν σε

μεγαλύτερη ανάγκη. 

Ζητώ την ψήφο των πολιτών για να συνεχίσω να εργάζομαι

το ίδιο σκληρά για τους συμπολίτες μου πάντα με αλήθεια και

ευαισθησία.

Η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, η Θεσσαλονίκη, είναι

ένας ευλογημένος τόπος. Την πενταετία που έρχεται, όλες οι

παραγωγικές δυνάμεις, όλοι μας, πρέπει να συνεννοηθούμε,

να δουλέψουμε ο καθένας από το μετερίζι του, προκειμένου ο

τόπος μας να πάει μπροστά και οι άνθρωποί του να ζουν ευτυ-

χισμένοι.Μ
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«Θέλω να εργαστώ σκληρά 
για τους συμπολίτες μου 

με αλήθεια και ευαισθησία»



ΤΕΤΑΡΤΗ 4 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ30

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Ίωνα Κεχαγιόγλου

Σ
ε ένα κατάμεστο ξενοδοχείο, οι Υδραίοι
του Πειραιά υποδέχτηκαν τον αυριανό
δήμαρχό τους Μανώλη Καραμήτσο, με

σύνθημά του: «Δεν θα αλλάξω ποτέ γιατί είμαι
φτιαγμένος από την πάστα την υδραίικη, της
περηφάνιας και της ντομπροσύ-
νης, όπως και εσείς… Γιατί εμέ-
να δεν με αλλάζει καμιά “καρέ-
κλα”». Στην πρώτη σειρά ξεχώρι-
σαν ο υφυπουργός Προστασίας
του Πολίτη Κώστας Κατσαφάδος
και αρκετοί φίλοι του Καραμήτσου από το Πο-
λεμικό Ναυτικό.

Την προεκλογική ομιλία του υποψήφιου
δημάρχου Ύδρας Μανώλη Καραμήτσου,
επικεφαλής του συνδυασμού «Μέλλον της
Ύδρας» στο ξενοδοχείο «Theoxenia» στον
Πειραιά, προλόγισε ο παλιός συνάδελφός
του Νίκος Παπαδάκης, μοντέλο, παρου-
σιαστής και αξιωματικός του Πολεμικού
Ναυτικού. Ο Νίκος Παπαδάκης μίλησε
αληθινά για τον Μανώλη. Για την αυθεντική
φιλία που τους συνδέει όλα αυτά τα χρόνια.
Για τον χαρακτήρα του και την ανθρωπιά
του, την αποτελεσματικότητά του, το αίσθη-
μα ευθύνης, αναφέροντας ότι είναι άνθρω-
πος των πράξεων. Στη συνέχεια ο Μανώλης
Καραμήτσος μίλησε διεξοδικά για τα έργα
που δεν έχουν υλοποιηθεί, για όσα δεν έγι-
ναν ενώ είχαν εξαγγελθεί και ακολούθησε
αναλυτικά το πρόγραμμα του συνδυασμού,
το οποίο επεσήμανε ότι είναι δυνατό και
ρεαλιστικό.

«Εμένα δεν με αλλάζει 
καμιά “καρέκλα”»

Ο υποψήφιος δήμαρχος Μανώλης Κα-
ραμήτσος έκλεισε την ομιλία του λέγοντας:
«Σας ευχαριστώ όλες και όλους, για άλλη
μια φορά, για την κοινή μας πορεία, για τη
στήριξη και την αγάπη σας. Θα σταθώ δίπλα
σας με εντιμότητα και ακεραιότητα, με αί-
σθημα καθήκοντος και ευθύνης, με όλες
μου τις δυνάμεις για το καλό του τόπου

μας. Γνωρίζετε καλά ότι εμένα ο χαρακτή-
ρας μου δεν αλλοιώνεται. 

Είμαι φτιαγμένος από την πάστα την
υδραίικη, της περηφάνιας και της ντομ-
προσύνης, όπως και εσείς. Γιατί εμένα δεν
με αλλάζει καμιά “καρέκλα”. Είμαι άνθρω-
πος του πεδίου και όχι του γραφείου. Κίνη-
τρό μου είναι η Ύδρα που ονειρευόμαστε
και όχημά μου η χρηστή διοίκηση της δη-
μαρχίας. Μπαίνω μπροστά και ζητώ ξανά
την εμπιστοσύνη σας, για το αξίωμα του
δημάρχου αυτή τη φορά, για να βάλουμε το
ιστορικό μας νησί στον δρόμο που πραγμα-
τικά του αξίζει. Να βελτιώσουμε και να
αναδείξουμε τον τόπο μας ακόμη περισσό-
τερο».

Ιδιαίτερα συγκινητική ήταν και η μητέρα
του Μανώλη Καραμήτσου, Παγώνα, η
οποία αυθόρμητα πήρε το μικρόφωνο και
ευχαρίστησε με αγάπη όλους τους συμπο-
λίτες μας που βρέθηκαν στο ξενοδοχείο
για να ακούσουν την ομιλία του γιου της.

Γ. Παστός: «Η Ύδρα όλη
με τον Μανώλη»

«Τι είναι αυτό που μας ενώνει;» διερωτή-
θηκε ο υποψήφιος δημοτικός σύμβουλος
Γιάννης Παστός. «Η αγάπη και η αγωνία για
το μέλλον της Ύδρας. Η αγάπη και η εμπι-
στοσύνη στον επικεφαλής μας και αυριανό
δήμαρχο Ύδρας Μανώλη Καραμήτσο. Η
αγάπη και η εκτίμηση όλων των συνυπο-
ψηφίων μας και της ομάδας υποστήριξής
μας. Η αγάπη και ο σεβασμός προς όλους
τους Υδραίους. Κοινός παρονομαστής
όλων η αγάπη. Η Ύδρα όλη με τον Μανώ-
λη», κατέληξε ο κ. Παστός. 

«Κίνητρό μου, η Ύδρα

που ονειρευόμαστε»

«Κίνητρό μου, η Ύδρα

που ονειρευόμαστε»
Όλα όσα έγιναν 

στην προεκλογική ομιλία 
του υποψήφιου δημάρχου,

επικεφαλής του συνδυασμού
«Μέλλον της Ύδρας»

Μ Α Ν Ω Λ Η Σ  Κ Α Ρ Α Μ Η Τ Σ Ο Σ :

Κατάμεστο 

το ξενοδοχείο 

για τον Μανώλη

Ο Μανώλης Καραμήτσος 

με την υποψήφια 

δημοτική σύμβουλο 

Ελένη Δαρσινού 

και την κόρη της

Αριστερά ο υποψήφιος

δημοτικός σύμβουλος

Γιάννης Παστός 

χειροκροτεί 

τη συνυποψήφιά του, 

διευθύντρια του ΙΑΜΥ,

ιστορικό και αρχειονόμο

Ντίνα Αδαμοπούλου και

τον Μανώλη Καραμήτσο 

Με τον συνάδελφό του από το Πολεμικό

Ναυτικό Νίκο Παπαδάκη
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Η
διευθύντρια του ΙΑΜΥ (Ιστορικό
Αρχείο - Μουσείο Ύδρας) και
ιστορικός Ντίνα Αδαμοπούλου

τόνισε: «Ζητώ την ψήφο σας την Κυριακή
8 Οκτωβρίου για ένα λαμπρό “μέλλον της
Ύδρας”. Για τον πολιτισμό και την τέχνη. Η
μεγάλη νίκη όχι μόνο του συνδυασμού
μας αλλά και όλων των συμπατριωτών
μας ανεξαιρέτως είναι ξεκίνημα για τη
νέα Ύδρα, την Ύδρα που μας αξίζει. Την
Ύδρα που μας πρέπει. Αποφάσισα να
απαντήσω θετικά στην πρόσκληση του κ.
Μανώλη Καραμήτσου να συμμετέχω στα
κοινά του νησιού μας ως μέλος του συν-
δυασμού του, αφενός γιατί εκτιμώ ιδιαί-
τερα την προσωπικότητα του Μανώλη,
την αξιοπρέπεια, την εργατικότητα, τη
δοτικότητα και το ήθος του, αφετέρου
γιατί θεωρώ ότι ο ευαίσθητος τομέας τον
οποίο υπηρετώ, ο πολιτισμός δηλαδή και
η πολιτιστική μας κληρονομιά, μπορούν
να συμβάλουν καθοριστικά στη βελτίωση
της καθημερινής μας ζωής καθώς και
στην ουσιαστική και πλήρη αναβάθμιση
του νησιού μας. 

Η μεγάλη προσέλευση επισκεπτών,
τουριστών, επαγγελματιών και επενδυ-
τών του πολιτιστικού χώρου στο μουσείο
και οι συνεχείς ποιοτικές πολιτιστικές
του εκδηλώσεις έχουν εξάλλου δώσει
ήδη στο νησί μας ένα μοναδικό συγκριτι-
κό πλεονέκτημα και μια ξεχωριστή θέση
στο πολιτιστικό γίγνεσθαι της χώρας μας. 

Πρωταρχική προσωπική μου επιθυμία

είναι η συνέχεια της συνεργασίας του ΙΑ-
ΜΥ με οποιονδήποτε φορέα πολιτισμού,
δημόσιο ή ιδιωτικό, εγχώριο ή φορέα του
εξωτερικού, προκειμένου, αναζητώντας
πάντοτε νέες λύσεις και προοπτικές, να
προσπαθήσουμε να αναδείξουμε ακόμα
περισσότερο την ιστορική μοναδικότητα
της Ύδρας μας και το χιλιόμορφο και ιδι-
αίτερο πρόσωπό της. 

Με καινοτόμες πολιτιστικές δράσεις,
με τη συνεργασία των εκπαιδευτικών μας
και όλων των φορέων του νησιού, έχον-

τας στην πρώτη γραμμή τη νεολαία της
Ύδρας μας που αποτελεί ελπίδα για την
ανάδειξη του πολιτισμού και της ιστορίας
της, θα συνεχίσω να στηρίζω κάθε σχετι-
κή πολιτιστική προσπάθεια που αφενός
θα δίνει στους συντοπίτες μας την ευκαι-
ρία να ψυχαγωγηθούν, αφετέρου θα ενι-
σχύει οικονομικά, όπως αναμφίβολα γί-
νεται μέχρι σήμερα, την τοπική μας κοι-
νωνία που τόσο το έχει ανάγκη.

Κι ας μην ξεχνάμε: ο πολιτισμός είναι
το δυνατό μας όπλο! Γιατί αυτός αξίζει

στο νησί μας, αυτός το διαφημίζει στα
πέρατα του κόσμου, αυτός κυρίως προ-
σελκύει στην Ύδρα πλήθος επισκεπτών
και αυτός εντέλει είναι που, μαζί με
όλους εμάς, χτίζει το “Μέλλον της
Ύδρας”!».

Λ. Κεχαγιόγλου: «Να βγάλουμε
το νησί από την απομόνωση»

Ο πρόεδρος του Δικτυού Μικρών Νη-
σιών και υποψήφιος δημοτικός σύμβου-
λος με το «Μέλλον της Ύδρας» Λευτέρης
Κεχαγιόγλου συμπλήρωσε: «Είναι ανάγ-
κη η Ύδρα να βγει από την απομόνωση. Η
κοινωνία, ο επιχειρηματικός κόσμος και
η νεολαία μας πρέπει να βρουν τη δυνα-
μική τους. Η γνώση και η εμπειρία μας σε
εθνικά και ευρωπαϊκά πλαίσια μάς δί-
νουν τη σιγουριά ότι μπορούμε να δούμε
με αισιοδοξία το μέλλον της Ύδρας. Πε-
ρισσότερο από δέκα χρόνια είμαι σε κα-
θημερινή βάση στο μετερίζι αντιμετώπι-
σης προβλημάτων στα νησιά της πατρί-
δας μας και της Ευρώπης. Ξέρουμε, θέ-
λουμε, μπορούμε. Το μέλλον μάς ανήκει.
Στηρίξτε τον συνδυασμό μας με επικε-
φαλής τον αυριανό δήμαρχο του νησιού
μας, τον Μανώλη Καραμήτσο. Σας ζητώ
τον έναν από τους τρεις σταυρούς που
μπορείτε να βάλετε στο ψηφοδέλτιό μας,
για να κάνουμε πράξη όλα όσα όλοι μας
θέλουμε και πρέπει για την Ύδρα». 

Τελικά… το ΜΕΛΛΟΝ ΤΗΣ ΥΔΡΑΣ είναι
ΕΔΩ!

Το «Μέλλον της Ύδρας» είναι εδώ

O υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη 

Κώστας Κατσαφάδος με τον Μανώλη 

Καραμήτσο και τον υποψήφιο 

δημοτικό σύμβουλο Λευτέρη Κεχαγιόγλου



στον Ορέστη Κατσαρέα

Η
Φαίη Καλογήρου, μέχρι πρότινος περιφερειακή σύμβουλος Νε-
ανικής και Γυναικείας Επιχειρηματικότητας, ζητά και πάλι την
ψήφο των πολιτών της Αττικής ως υποψήφια με τον συνδυασμό

του Νίκου Χαρδαλιά, για να συνεχίσει το έργο που άρχισε το 2019. Η κόρη
του υποψήφιου δημάρχου Θεσσαλονίκης Στέργιου Καλόγηρου μιλά στην
«Political» για τις εκλογές της 8ης Οκτωβρίου και όχι μόνο.

Υποψήφια ξανά. Γιατί;
Εμείς οι νέοι συνηθίζουμε να ασκούμε κριτική για όσα συμβαίνουν γύ-
ρω μας, δικαιολογημένα βέβαια, αλλά καλό είναι, πιστεύω, να εμπλε-
κόμαστε πιο ενεργά, να συμμετέχουμε, να παίρνουμε αποφάσεις, αλλά
και να παίρνουμε την ευθύνη των επιλογών και των αποφάσεών μας.

Ασχολούμαι με την Τοπική Αυτοδιοίκηση από το 2019 που εκλέ-
χτηκα περιφερειακή σύμβουλος. Ανέλαβα διάφορες θέσεις. Διετέλε-
σα εντεταλμένη σύμβουλος Δημοσίων Σχέσεων και Γυναικείας Επι-
χειρηματικότητας. Συμμετείχα στη διοργάνωση του Φεστιβάλ Περι-
φέρειας για τα αδέσποτα. Ήταν μια πολύ εποικοδομητική εμπειρία
για εμένα και θα ήθελα με τη στήριξη του κόσμου, φυσικά, να συνεχί-
σω να συμμετέχω και να προσφέρω.

Τι είναι αυτό που σας δελεάζει στην Αυτοδιοίκηση και στην πο-

λιτική;
Η προσφορά και η ενεργή συμμετοχή στο μέλλον του τόπου μας. Είναι
μεγάλη ευθύνη αλλά και χαρά να παίρνεις μέρος στα μικρά και μεγά-
λα έργα που αλλάζουν τη ζωή εκατομμυρίων ανθρώπων στο λεκανο-
πέδιο της Αττικής. Είναι μια πρόκληση και μια φοβερή εμπειρία κυ-
ρίως για έναν νέο άνθρωπο. Και νομίζω ότι η κοινωνία μας χρειάζεται
ενεργούς πολίτες και ανθρώπους με φρέσκες ιδέες που θέλουν να
συμβάλουν και να ασχοληθούν με τα κοινά.

Εάν εκλεγείτε, πού θα θέλατε να αξιοποιηθείτε αυτή τη φορά;
Θεωρώ ότι η εκπαίδευση είναι ακρογωνιαίος λίθος για την εξέλιξη
της κοινωνίας. Και πιστεύω επίσης ότι ο Σχολικός Επαγγελματικός
Προσανατολισμός είναι μια δημιουργική διαδικασία που πρέπει να
γίνεται διαδραστικά και να εμπλουτίζεται διαρκώς. Οι μαθητές από τη
μικρή ηλικία, από το γυμνάσιο, μπορούν να πάρουν μια καλή γεύση
της αγοράς εργασίας και των νέων επαγγελμάτων. Οι επαγγελματίες
της αγοράς μπορούν να έλθουν σε επαφή με τα νέα φρέσκα μυαλά
των αυριανών επαγγελματιών. Η εργασία και η εκπαίδευση είναι δύο
βασικοί πυλώνες της σύγχρονης κοινωνίας που εξελίσσονται συνε-
χώς και πρέπει να βρίσκονται σε διάδραση. Νομίζω ότι μόνο θετικά
θα μπορούμε να δούμε μια τέτοια συνεργασία. Θα ήθελα με τις δικές
μου δυνάμεις να συμβάλω σε αυτή τη συνεργασία και πιστεύω ότι η
περιφέρεια μπορεί να είναι υποστηρικτική τέτοιων δράσεων με τη θέ-
σπιση βραβείων μαθητικής καινοτομίας και επιχειρηματικότητας.

Ποια Αττική θέλετε εσείς;
Πιστεύω ότι θέλω ό,τι θέλουν όλες και όλοι. Μια Αττική με περισσότε-
ρο πράσινο, με έργα υποδομής, με ασφάλεια για τους πολίτες της. Μια
Αττική που θα διαθέτει χώρους άθλησης και πολιτισμού χωρίς απο-
κλεισμούς, για όλους. Για τους ανθρώπους που έχουν κινητικά προ-
βλήματα ή προβλήματα όρασης και ακοής. Ο αποκλεισμός των ΑΜΕΑ
από κοινωνικές δραστηριότητες έχει και οικονομικό αντίκτυπο. Θέλω
μια Αττική δυναμική, που εξελίσσεται συνεχώς και γίνεται τουριστι-
κός πόλος, επιχειρηματικός, πόλος καινοτόμων δραστηριοτήτων.

Θα τα καταφέρει ο Νίκος Χαρδαλιάς να κάνει τη διαφορά;
Νομίζω ότι ο Νίκος Χαρδαλιάς είναι ο κατάλληλος άνθρωπος στην
κατάλληλη θέση. Είναι ένας άνθρωπος που θήτευσε στην Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση και γνωρίζει πολύ καλά και την Αττική και τα προβλήματα
και τις ανάγκες της. Είναι ένας άνθρωπος δύσκολων αποστολών.
Ένας άνθρωπος που έχοντας διατελέσει γενικός γραμματέας Πολιτι-
κής Προστασίας γνωρίζει πολύ καλά τι σημαίνουν οι έκτακτες κατα-
στάσεις και πώς αντιμετωπίζονται. Και σε αυτή την περίοδο που όχι
μόνο η Ελλάδα ή η Μεσόγειος αλλά όλος ο κόσμος πλήττεται από τις
επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής, αυτή η εμπειρία του Νίκου Χαρ-
δαλιά είναι πολύτιμη. 

Οικογενειακή σας υπόθεση οι εκλογές αυτή τη φορά. Μιλήστε μου

για τον πατέρα σας και τους δυο σας στον προεκλογικό αγώνα.
Όταν μεγαλώνεις δίπλα σε έναν τόσο δυναμικό άνθρωπο όπως εί-

ναι ο πατέρας μου, μαθαίνεις πολλά. Μαθαίνεις να σέβεσαι τις ρίζες
σου και τις παραδόσεις της πατρίδας σου. Ο Στέργιος Καλόγηρος είναι
βλαχόφωνος, μάχιμος δημοσιογράφος με πολυετή εμπειρία. Έχει

αναδείξει πρώτος το θέμα των βλαχόφωνων που ζουν στα Σκόπια,
έχει συμβάλει για την ανάδειξη της βλάχικης πολιτιστικής παράδο-
σης. Ο πατέρας μου και η Βεργίνα Τηλεόραση -επίσης δημιούργημά
του- έπαιξαν αποφασιστικό ρόλο στη μετάδοση των συλλαλητηρίων
του Ελληνισμού σε όλον τον κόσμο. Και ήμουν κι εγώ εκεί. Και ένιωσα
πολύ υπερήφανη που ήμουν κι εγώ μέρος σε αυτή την ιστορική, για τη
χώρα μας, στιγμή. Είναι ωραίο να μάχεσαι για τα ιδανικά σου, για την
πατρίδα σου. Αυτό το έχω μάθει δίπλα στον πατέρα μου. Ένα ακόμα
που μου έχει μάθει είναι να μη λυγίζω, να μην κάνω πίσω σε οποιαδή-
ποτε δυσκολία και αν συναντώ. Άλλωστε είναι ο ίδιος νικητής σε όλα.
Για αυτούς τους λόγους και πολλούς ακόμα, είμαι σίγουρη πως θα κά-
νει τη Θεσσαλονίκη μεγάλη και πάλι. Ο πατέρας μου δεν κατεβαίνει
απλώς υποψήφιος δήμαρχος στον Δήμο Θεσσαλονίκης για τη συμμε-
τοχή. Κατεβαίνει για να κερδίσει και με εντιμότητα και δουλειά να κά-
νει τη Θεσσαλονίκη μας πρωτεύουσα της Νοτιοανατολικής Ευρώπης.
Η στήριξη, η αγάπη του κόσμου στο πρόσωπό του είναι συγκινητική. Ο
απλός κόσμος αναγνωρίζει ότι πρόκειται για έναν άνθρωπο που είναι
ανεξάρτητος και δεν έχει καμία σχέση με διαπλεκόμενα συμφέροντα.  

Ομορφιά: συν ή πλην στην πολιτική;
Αυτό που είναι συν όχι μόνο στην πολιτική αλλά παντού είναι η
ομορφιά της ψυχής και του μυαλού. Και πριν προλάβει να σκεφτεί
κανείς ότι πρόκειται για… πληρωμένη απάντηση, θα συμπληρώ-
σω ότι όταν υπάρχει μόνο εξωτερική ομορφιά συχνά μετατρέπε-
ται σε παγίδα για αυτόν/ήν που τη διαθέτει. Το να φροντίζεις την
εξωτερική σου εμφάνιση όμως είναι κάτι διαφορετικό. Φροντίζω
την εξωτερική μου εμφάνιση και επειδή εκτίθεμαι δημόσια. Και
αυτό το κάνω και από σεβασμό προς τους ανθρώπους στους
οποίους εκτίθεμαι. Δεν απεμπολώ τα όποια φυσικά χαρίσματα.
Αντίθετα χαίρομαι και είμαι ευγνώμων για αυτά. Φροντίζω την
εξωτερική και εσωτερική μου όμως εμφάνιση για μένα και για
τους άλλους και επειδή θέλω να έχω μια υπεύθυνη, ολοκληρω-
μένη παρουσία. 

Στην προσωπική σας ζωή υπάρχει άνθρωπος που σας στηρί-
ζει και πώς;

Η μεγάλη ασπίδα, αγκαλιά και έμπνευσή μου είναι η οικογένειά
μου. Είμαι τυχερή που έχω μεγαλώσει σε μια οικογένεια με αγά-
πη και σεβασμό. Και υπογραμμίζω ότι είμαι τυχερή γιατί τίποτε
δεν είναι ούτε αυτονόητο ούτε δεδομένο. Προβληματίζομαι και
εγώ όπως και πολλοί και πολλές με την έξαρση της εγκληματικό-
τητας και της παραβατικότητας των ανηλίκων και σκέφτομαι ότι
τη μεγαλύτερη ίσως ευθύνη για αυτή τη συμπεριφορά την έχει η
οικογένεια, η οποία είτε είναι απούσα είτε ανεπαρκής να παίξει
τον ρόλο της.  

Τι προσφέρει η πολιτική στην ψυχοσύνθεσή σας; Γιατί της
δώσατε θέση στη ζωή σας; Δεν σας κλέβει λίγο από ζωντά-
νια και αυθορμητισμό; 

Η πολιτική είναι μια στάση ζωής. Ξεκινά από το ενδιαφέρον για τα
κοινά. Το ενδιαφέρον για την πόλη, τον τόπο που ζεις, για τους αν-
θρώπους με τους οποίους ζεις. Η πολιτική είναι κατά τη γνώμη
μου συνώνυμη με το «με νοιάζει». Με νοιάζει και θέλω, μπορώ να
συμβάλω για να γίνουν τα πράγματα καλύτερα. Να βελτιωθούν.
Με αυτή λοιπόν την έννοια η πολιτική δεν κλέβει αλλά προσθέτει
χρόνο, δίνει ζωντάνια και ρυθμό στην καθημερινότητά μου.Φ
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«Θέλω μια δυναμική Αττική
που να εξελίσσεται συνεχώς»
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Κερδίζει πόντους
Την υποψηφιότητα του Μπάμπη

Μπονάτσου για τον δημαρχιακό θώ-
κο του Δήμου Φιλοθέης-Ψυχικού
στηρίζουν οι πρώην δήμαρχοι Παν-
τελής Ξυριδάκης και Παντελής Χα-
ροκόπος. Αμφότεροι παρουσιάστη-
καν σε εκδήλωση των υποψήφιων
δημοτικών συμβούλων της παράτα-
ξής του, φανερώνοντας την προτί-
μησή τους. 

Ψηφοθηρική
προσέγγιση

Με αφορμή τα προβλήματα στατι-
κότητας του στεγάστρου Καλατράβα
στο ΟΑΚΑ βρήκαν αρκετοί «ψηφο-
θηρικό» πεδίο δράσης. Αίσθηση
προκάλεσε η αναφορά του υποψή-
φιου περιφερειάρχη Γ. Ιωακειμίδη
ότι αν εκλεγεί θα επιληφθεί των δια-
δικασιών επίσπευσης της αποκατά-
στασής του αλλά και της Μ. Ξενο-
γιαννακοπούλου, που εκλέγεται επί
σειρά ετών βουλευτής είτε με το ΠΑ-
ΣΟΚ είτε με τον ΣΥΡΙΖΑ, έχοντας
βρεθεί σε «υπουργικές καρέκλες»
και δεν γνωρίζει ότι η συντήρηση της
γέφυρας Καλατράβα δεν είναι ευθύ-
νη της Περιφέρειας Αττικής. Μήπως
τελικά όποιος διοικεί ή επιδιώκει να
διοικήσει αυτή τη χώρα οφείλει να
γνωρίζει τις αρμοδιότητες; 

Το «ευχαριστώ» 
της Γκαγκάκη

Η αντιδήμαρχος Αθηναίων Κατε-
ρίνα Γκαγκάκη είπε το δικό της «ευ-
χαριστώ» στους φίλους που κατέ-
κλυσαν το θέατρο Άλσος σε μια δια-
φορετική προεκλογική συγκέντρω-
ση. Η κ. Γκαγκάκη, που είναι εκ νέου
υποψήφια με τον συνδυασμό του Κ.
Μπακογιάννη, άφησε το δικό της
αποτύπωμα στον τομέα της κοινωνι-
κής αλληλεγγύης στην πρωτεύουσα
και το χειροκρότημα του κόσμου
ήταν η απόδειξη.

Βραδιά αθλητισμού για την «Αττική Μπροστά» 
Μια βραδιά γεμάτη αθλητισμό για τον συν-

δυασμό «Αττική Μπροστά» πραγματοποιήθηκε

στον Ναυτικό Όμιλο Βουλιαγμένης, παρουσία

του υφυπουργού Αθλητισμού Γ. Βρούτση. Εκ-

πρόσωποι και αστέρες του αθλητικού χώρου,

ανάμεσά τους και οι υποψήφιοι περιφερειακοί

σύμβουλοι που προέρχονται από τον τομέα του

αθλητισμού, τίμησαν τον υποψήφιο περιφε-

ρειάρχη Ν. Χαρδαλιά, πιστοποιώντας πως ο

άξονας του αθλητισμού θα είναι πρωταγωνι-

στής την επόμενη μέρα στην Αττική. 

Στην Κεφαλονιά 
για τη Ρόδη Κράτσα 
ο Σπανάκης

Ταξίδ ι-
α σ τ ρ α π ή
στην Κε-
φ α λ ο ν ι ά
πραγματο-
ποίησε ο
υφυπουρ-
γός Εργα-
σίας Βασί-
λης Σπα-
νάκης για
να στηρί-
ξει τη φίλη, συνοδοιπόρο και περι-
φερειάρχη Ιόνιων Νήσων Ρόδη Κρά-
τσα. «Λίγες ώρες μακριά από την
Αθήνα αλλά κοντά στη Ρόδη Κράτσα
για να κερδίσουμε και πάλι την περι-
φέρεια στο Ιόνιο», ανέφερε ο κ. Σπα-
νάκης.

Κλασικός… ΣΥΡΙΖΑ
Την αντίθεσή τους αναφορικά με

τη στήριξη του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στον δή-
μαρχο Περιστερίου Ανδρέα Παχα-
τουρίδη εξέφρασαν τα μέλη της τοπι-
κής οργάνωσης. «Καλούμε τα ανώ-
τερα όργανα του κόμματος να τοπο-
θετηθούν επίσημα, καλώντας σε ψή-
φο κατά συνείδηση», αναφέρει η
ανακοίνωση. Καμία σύμπνοια στους
κόλπους του ΣΥΡΙΖΑ.

Καταγγελία Κοσμοπούλου για 
το γκρέμισμα στο ΝΙΕΝ

Με σύνθημά του και χαρακτη-
ριστικά του στα κοινά τη «σύνεση,
τη μεθοδική δουλειά και την αγά-
πη για προσφορά», ο αντιδήμαρ-
χος Χαϊδαρίου Γ. Αργυρόπουλος
ζητά εκ νέου την ανανέωση εμπι-
στοσύνης των συμπολιτών του,
προκειμένου το Χαϊδάρι να γίνει η
πόλη-πρότυπο της Δυτικής Αθή-
νας. «Με άντληση άνω των 25
εκατομμυρίων ευρώ διασφαλι-
σμένων χρηματοδοτήσεων που
είτε δημοπρατούνται, είτε έχουν
υλοποιηθεί, είτε έχει ξεκινήσει η

υλοποίησή τους», όπως αναφέρει ο αντιδήμαρχος Οικονομικών και Διοικητικών Υπηρεσιών και συ-
νεχίζει να ενημερώνει κάθε γειτονιά της πόλης του και να επικοινωνεί το πρόγραμμα του συνδυα-
σμού «Χαϊδάρι Ξανά - Βαγγέλης Ντηνιακός», προκειμένου ο πολίτης να δει συγκεντρωτικά το παρα-
γόμενο έργο, να μάθει τι δρομολογείται και να συμβάλει με προτάσεις στη διαμόρφωσή του.

«Στις 8 Οκτωβρίου συνεχίζουμε όλοι και όλες μαζί, ώστε να εντείνουμε την καθημερινή δουλειά
με μεράκι και προσήλωση για την επόμενη μέρα του δήμου μας! Το Χαϊδάρι με τη δική σας ανανέωση
της εμπιστοσύνης προς εμάς θα συνεχίσει την ανοδική πορεία του. Οραματική, δημιουργική και πα-
ραγωγική», είναι το μήνυμα του δραστήριου αντιδημάρχου για το Χαϊδάρι της επόμενης δεκαετίας. 

Δήμος Πεντέλης 

Σε ποιον δήμο της βό-
ρειας Αθήνας ο νομι-

κός σύμβουλος του δή-
μου -ο οποίος στην προηγού-
μενη θητεία υπήρξε δημοτικός
σύμβουλος της διοικούσας πα-
ράταξης- απειλεί εργαζομέ-
νους που εργάζονται με ασφα-
λιστικά μέτρα ότι θα χάσουν τη
δουλειά τους, αν δεν ψηφίσουν
και πάλι τον νυν δήμαρχο;

«Δυνατό χαρτί» για το Χαϊδάρι 
ο Γιώργος Αργυρόπουλος 

Η
κατεδάφιση μέρους του κτηριακού συμπλέγματος του Νο-
σηλευτικού Ιδρύματος Εμπορικού Ναυτικού από τη δημο-
τική αρχή Πεντέλης έφερε αντιδράσεις στην πόλη, με την

υποψήφια δήμαρχο Νατάσσα Κοσμοπούλου να κάνει λόγο για
πράξη «αμφιβόλου νομιμοποίησης». Η κ. Κοσμοπούλου κατήγ-
γειλε την «απαράδεκτη και ιδιοκτησιακή νοοτροπία της διοίκη-
σης», δίνοντας στο φως της δημοσιότητας ένα έγγραφο χωρίς
αριθμό πρωτοκόλλου και υπογραφή, το οποίο σύμφωνα με την
επικεφαλής του συνδυασμού «Μπορούμε Καλύτερα» δεν ανα-
γράφει απόφαση του διοικητικού συμβουλίου του ΕΦΚΑ αλλά ού-
τε σχετική απόφαση από την Οικονομική Υπηρεσία του Δήμου
Πεντέλης ή του Δημοτικού Συμβουλίου όπου να εγκρίνονται η κατεδάφιση και η δαπάνη της. «Γιατί
μία εβδομάδα πριν τις εκλογές και με ποια νομιμοποίηση κατεδαφίζει η δήμαρχος κομμάτι του ιστο-
ρικού κτηριακού συμπλέγματος του ΝΙΕΝ;» διερωτάται στην ανακοίνωσή της, ενώ δεσμεύεται από
την πλευρά της για τη δημιουργία ενός πράσινου, πολυλειτουργικού μητροπολιτικού πάρκου. 

Απαραίτητη
μεταρρύθμιση 
Μέχρι το καλοκαίρι αναμένεται να
ολοκληρωθεί ο Ενιαίος Κώδικας
Αυτοδιοίκησης, που αποτελεί μια
πραγματικά μεγάλη μεταρρύθμι-
ση. «Η λογοδοσία δυσχεραίνεται
όταν υπάρχει χάος», ανέφερε ο
αναπληρωτής υπουργός Εσωτερι-
κών Θ. Λιβάνιος, ο οποίος ανακοί-
νωσε ότι μετά τις αυτοδιοικητικές
εκλογές θα ξεκινήσει η εκπόνηση
του κώδικα. 
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Ο
ι Αρχές εξετάζουν το ενδεχόμενο ο
40χρονος αστυνομικός που συνελή-
φθη κατηγορούμενος ότι εξέδιδε και

βίαζε για τουλάχιστον δύο χρόνια μια 34χρο-
νη από το Καμερούν να είναι μαστροπός-βια-
στής κατά συρροή. Η «Political» παρουσιάζει
λεπτομέρειες από τη δικογραφία που σχημά-
τισαν οι αστυνομικοί της Διεύθυνσης Εσωτε-
ρικών Υποθέσεων του Αρχηγείου της ΕΛΑΣ
αλλά και τις εκτιμήσεις των αστυνομικών για

τη δράση του αστυνομικού.
Σύμφωνα με πληροφο-

ρίες, μια γυναίκα με κατα-
γωγή από τη Ρουμανία ενδέ-
χεται να είναι ένα ακόμη θύ-
μα του επίορκου αστυνομι-
κού, ο οποίος υπηρετούσε
στην Υποδιεύθυνση Πεζών
Περιπολιών. Η άτυχη γυναί-
κα από το Καμερούν, η οποία

εμπιστεύτηκε τον 40χρονο, δεν άντεχε τον
εφιάλτη που ζούσε στα χέρια του και βρέθηκε
κοντά στην αυτοκτονία.

Όπως τονίζεται στο διαβιβαστικό της
Ασφάλειας, ο 40χρονος υπαρχιφύλακας είχε
υποσχεθεί στην Καμερουνέζα γάμο για να
εξασφαλίσει τη μόνιμη διαμονή της στη χώρα
μας. Ο 40χρονος είχε γνωρίσει τη μετανά-
στρια από το Καμερούν στην περιοχή όπου
υπηρετούσε, παριστάνοντας τον «φύλακα άγ-
γελό της». Η 34χρονη βρίσκεται νόμιμα στην
Ελλάδα με πολιτικό άσυλο και πείστηκε ότι
είχε ανάγκη την προστασία του. Ο Γολγοθάς
της κοπέλας ξεκίνησε μόλις ο 40χρονος τη
μετέφερε στο σπίτι του και στη συνέχεια άρ-
χισε να την εξωθεί στην πορνεία, σε ξενοδο-
χείο της οδού Χαλκοκονδύλη. Απαιτούσε μά-
λιστα να του δίνει όλα τα χρήματα που έβγαζε.

Της ζητούσε όλο
και περισσότερα χρήματα

Στη δικογραφία που σχημάτισαν οι άνδρες
της Υποδιεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεων
αναφέρεται ότι της ζήτησε το χρηματικό των
3.000 ευρώ εφάπαξ και επιπλέον το χρηματι-
κό ποσό των 50 ευρώ ανά μέρα. Λόγω της
ισχυρής ψυχολογικής πίεσης που της άσκη-
σε, αναγκάστηκε να ενδώσει παραδίδοντάς
του τα ποσά που της ζήτησε. «Με την παρέ-
λευση του χρόνου οι απαιτήσεις του αυξά-
νονταν, ισχυριζόμενος ότι τα ζητούσε αντα-
ποδοτικά για την προστασία που της παρείχε.
Μάλιστα, προκειμένου να γίνει πιστευτός
χρησιμοποίησε διάφορα απατηλά μέσα,
όπως η υπόσχεση γάμου και η νομιμοποίηση
της παρουσίας της στην Ελλάδα μέσω των εγ-
γράφων που θα της εξασφάλιζε ένας γάμος
μαζί του», τονίζουν οι αστυνομικοί που έκα-
ναν την έρευνα.

Ο υπαρχιφύλακας της ασκούσε ψυχολογι-
κό πόλεμο, απειλώντας τη με σύλληψη, απέ-
λαση, εγκλεισμό σε ψυχιατρείο, ακόμη και με
θάνατο, αν αγνοούσε τις εντολές του, ενώ τη

βίαζε συστηματικά και την έδερνε. Οι ίδιες
πληροφορίες αναφέρουν ότι πριν από περί-
που μια εβδομάδα η 34χρονη απείλησε να πη-
δήξει στο κενό από το μπαλκόνι του 3ου ορό-
φου, μη αντέχοντας άλλο τους βιασμούς.

Ο 40χρονος ήθελε να ελέγχει κάθε κίνηση
της 34χρονης. Ενδεικτικό είναι ότι την ώρα
που η Καμερουνέζα αποκάλυπτε τον εφιάλτη
της σε αστυνομικούς και ψυχολόγους το πε-
ρασμένο Σάββατο, ο 40χρονος την έπαιρνε
τηλέφωνο για να μάθει πού βρίσκεται. Ακο-
λουθώντας τις οδηγίες που της έδωσαν οι
Αδιάφθοροι της ΕΛΑΣ, η 34χρονη του είπε
πως είναι με πελάτη. Οι αστυνομικοί τής έδω-
σαν και 500 ευρώ σε προσημειωμένα χαρτο-
νομίσματα σε περίπτωση που ο υπαρχιφύλα-
κας της ζητούσε το «μερίδιό του», όπως και

έγινε. Τότε οι αστυνομικοί εισέβαλαν στο δια-
μέρισμα και ακινητοποίησαν τον 40χρονο.
Μέσα σε διαμορφωμένη κρύπτη στο στρώμα
κρεβατιού εντοπίστηκαν συνολικά 3.800 ευ-
ρώ, μεταξύ των οποίων και τα προσημειωμένα
χαρτονομίσματα.

Τον έχουν καταγράψει οι κάμερες
Σύμφωνα με πληροφορίες, κάμερες έχουν

καταγράψει τον κατηγορούμενο να μεταφέ-
ρει τη γυναίκα από το Καμερούν σε «ροζ ραν-
τεβού» ακόμη και με περιπολικό. Ο 40χρονος
υπαρχιφύλακας έχει καταγραφεί και από άλ-
λα βίντεο να παίρνει χρήματα από την 34χρο-
νη, γεγονός που επιβεβαίωσε και άλλη εκδι-
δόμενη. Εις βάρος του 40χρονου ασκήθηκε
ποινική δίωξη για εμπορία ανθρώπων με χρή-

ση βίας, επιβολή και κατάχρηση εξουσίας
κατ’ εξακολούθηση και βιασμό κατ’ εξακο-
λούθηση.

Η κοπέλα από το Καμερούν περιέγραψε το
σκηνικό του τρόμου που βίωνε καθημερινά
στα χέρια του υπαρχιφύλακα μιλώντας στο
κεντρικό δελτίο ειδήσεων του Star. «Ο αστυ-
νομικός δεν ήθελε να φύγω από αυτόν. Συνέ-
χεια με χτυπάει, παίρνει τα λεφτά μου, να του
πληρώνω το σπίτι, να του πληρώνω το αμάξι...
20.000 ευρώ για να παντρευτώ μαζί του, μετά,
λέει, θέλει 50.000 για να παντρευτεί μαζί μου.
Ζητάει 20 ευρώ κάθε μέρα και μετά αλλάζει,
λέει 50 ευρώ κάθε μέρα και μετά αλλάζει, θέ-
λει 100 ευρώ. Ήθελε να με σκοτώσει, με κρα-
τούσε από τον λαιμό δυνατά», είπε η κοπέλα
από το Καμερούν.

Την πήγαινε με περιπολικό
στα ροζ ραντεβού

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Ο κατηγορούμενος αστυνομικός

Σοκ από τις αποκαλύψεις για 
τον μαστροπό αστυνομικό, ερευνούν 

και για άλλα θύματά του οι Αρχές - 
Η κόλαση που έζησε η 34χρονη από 

το Καμερούν και η απόπειρα αυτοκτονίας της
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Τ
ον δρόμο για τη φυλακή πήραν μετά τις
απολογίες τους ο αρχηγός και ο υπαρ-
χηγός του κυκλώματος «πειρατείας»

των συνδρομητικών καναλιών. Η 28η τακτική
ανακρίτρια με σύμφωνη γνώμη του εισαγγελέα
γνωμοδοτήσεων δεν πείστηκε από τις εξηγή-
σεις τους και έκρινε προφυλακιστέους τους

δύο κατηγορούμενους. Οι
υπόλοιποι οκτώ κατηγορού-
μενοι ως μέλη της σπείρας
αφέθηκαν ελεύθεροι με πε-
ριοριστικούς όρους ενώ κατά
περίπτωση επιβλήθηκαν και
χρηματικές εγγυήσεις.

Η διαδικασία λήψης απο-
λογιών ήταν μαραθώνια. Ξε-

κίνησε το πρωί της Δευτέρας και ολοκληρώθη-
κε αργά το βράδυ της ίδιας ημέρας, με τους
συγγενείς των δύο προφυλακισμένων να ξε-
σπούν σε κλάματα όταν πληροφορήθηκαν το
αποτέλεσμα της διάσκεψης των δικαστικών
λειτουργών. 

Και οι δέκα συλληφθέντες βρίσκονται αντι-
μέτωποι με κατηγορίες σε βαθμό κακουργή-
ματος, όπως εγκληματική οργάνωση, παρα-
βίαση του νόμου περί πνευματικών δικαιωμά-
των και ξέπλυμα μαύρου χρήματος. Για την πε-
ραιτέρω ποινική τους μεταχείριση θα αποφα-
σίσει προσεχώς το δικαστικό συμβούλιο,
ωστόσο δικαστηριακές πηγές τονίζουν πως η
έρευνα βρίσκεται ακόμα στην αρχή, καθώς
εκτιμάται ότι εμπλέκονται τουλάχιστον άλλα
επτά άτομα, τα οποία έως τώρα δεν έχουν ταυ-
τοποιηθεί από την αστυνομία. 

Είχαν πάνω από 13.000 πελάτες
Από τα στοιχεία που έχουν συλλέξει οι Αρ-

χές, το κύκλωμα με το «πειρατικό» λογισμικό
και τον αντίστοιχο εξοπλισμό δρούσε τα τελευ-
ταία οκτώ χρόνια με ένα πελατολόγιο σχεδόν
13.000 ατόμων. Οι εμπλεκόμενοι κοστολογού-
σαν τα «σπασμένα» προγράμματα στα 20 ευρώ
μηνιαίως και φέρεται να έχουν αποκομίσει
κέρδη άνω των 24 εκατομμυρίων, ενώ η ζημιά
για τις πλατφόρμες συνδρομητικών καναλιών

αγγίζει τα 100 εκατομμύρια ευρώ. 
Οι εμπλεκόμενοι κατηγορούνται ότι λειτουρ-

γούσαν παράνομη διαδικτυακή πλατφόρμα
(portal), στην οποία ανάλογα με την ηγετική θέ-
ση και τον ρόλο που κατείχαν, λειτουργούσαν
ως διαχειριστές ή ως μεταπωλητές (dealers)
των παρεχόμενων υπηρεσιών και των συ-
σκευών αναμετάδοσης.

Τα ηγετικά μέλη της εγκληματικής οργάνω-
σης για κάθε διαδικτυακή πύλη (portal) χρησι-
μοποιούσαν ειδικό πρόγραμμα διαχείρισης
συνδρομητών (panel), το οποίο εγκαθιστούσαν
σε ηλεκτρονικό υπολογιστή ή σε κινητό τους
τηλέφωνο.

Στα συνδρομητικά πακέτα τα μέλη της οργά-
νωσης παρείχαν τη δυνατότητα πρόσβασης σε
ταινιοθήκη (videoondemand) με κινηματογρα-

φικές ταινίες και τηλεοπτικές σειρές, χωρίς να
καταβάλλονται τα ανάλογα πνευματικά δικαιώ-
ματα στις εταιρείες παραγωγής και διανομής.

Πώς ξέπλεναν τα λεφτά
Τα μέλη της εγκληματικής οργάνωσης νομι-

μοποιούσαν τα έσοδα από τις εγκληματικές
τους πράξεις μέσω της αγοράς ακινήτων, ίδρυ-
σης ατομικών εταιρειών και μέσω στοιχηματι-
κών εταιρειών.

Στις κατ’ οίκον έρευνες οι αστυνομικοί κατέ-
σχεσαν 93.500 ευρώ, 6.400 λίρες Αγγλίας,
πλήθος ηλεκτρονικών συσκευών IPTV Βoxes,
κινητά τηλέφωνα, αποθηκευτικούς δίσκους,
ηλεκτρονικούς υπολογιστές, έξι πολυτελή αυ-
τοκίνητα, έξι μοτοσικλέτες και ιδιόχειρα «πε-
λατολόγια».

Η διάρθρωση του κυκλώματος ήταν τύπου
«πυραμίδα», με έναν επικεφαλής και τα υπό-
λοιπα μέλη να έχουν χωριστεί σε επίπεδα με
διακριτούς ρόλους. 

Ως αρχηγός φέρεται ένας 42χρονος άνδρας
κάτοικος Νέου Κόσμου, ο οποίος είχε την επί-
βλεψη όλου του πελατολογίου. Σύμφωνα με το
κατηγορητήριο, έδινε κατευθύνσεις στους με-
ταπωλητές επιπέδου 1 και από κοινού προ-
έβαιναν στην αναζήτηση και αγορά του κατάλ-
ληλου «σπασμένου» λογισμικού και λοιπού
εξοπλισμού. 

Ο 42χρονος από τα στοιχεία της δικογραφίας
φέρεται να γνώριζε τα πάντα γύρω από τις πλη-
ρωμές και να διαχειριζόταν το σύνολο των ει-
σπράξεων. 

Ο φερόμενος ως αρχηγός, προκειμένου να
«ξεπλύνει» τα παράνομα κέρδη του κυκλώμα-
τος, σύμφωνα με τη δικογραφία, άνοιγε κατα-
στήματα υγειονομικού ενδιαφέροντος, διακι-
νούσε χρήματα μέσω ψηφιακών τραπεζών και
προέβαινε σε καταθέσεις και αναλήψεις χρη-
μάτων μέσω στοιχηματικών εταιρειών. 

Το «δεξί χέρι» πωλητής
και… στρατολόγος

Ως «δεξί χέρι» του 42χρονου κατηγορείται
ένας 54χρονος άνδρας από το Ίλιον. Στην ιε-
ραρχία της οργάνωσης είχε τον ρόλο του υπαρ-
χηγού. Ανήκε στο επίπεδο 1 των πωλητών και
του είχε ανατεθεί από τον «αρχηγό» να βρίσκει
νέους πελάτες και να πραγματοποιεί έρευνες
για την προμήθεια σύγχρονου εξοπλισμού
αναμετάδοσης. 

Επιπλέον, λειτουργούσε και ως «στρατολό-
γος» νέων μελών και επόπτης των πωλητών
επιπέδου 2 ελέγχοντας τις συνδρομές και τον
καταμερισμό των κερδών.

Στο κελί 33 οι «αρχιπειρατές» 
των συνδρομητικών καναλιών

Προφυλακίστηκαν ο αρχηγός και ο υπαρχηγός της οργάνωσης -
Ελεύθεροι με περιοριστικούς όρους οι άλλοι 8 κατηγορούμενοι

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Ε
σπευσμένως στην εντατική μονάδα του Ευαγ-

γελισμού μεταφέρθηκε η ηθοποιός Μαίρη

Χρονοπούλου έπειτα από ατύχημα που είχε

μέσα στο σπίτι της. Την είδηση έκανε γνωστή ο Μάκης

Δελαπόρτας με ανάρτησή του στον προσωπικό του λο-

γαριασμό στο Facebook. «Ας προσευχηθούμε όλοι

και ας της στείλουμε την αγάπη μας», πρόσθεσε.

Ο προσωπικός φίλος της Μαίρης Χρονοπούλου, ο

δημοσιογράφος Αντώνης Μποσκοΐτης, μίλησε τηλε-

φωνικά στην εκπομπή της ΕΡΤ «Στούντιο 4», όπου

αναφέρθηκε στο ατύχημα της ηθοποιού και υποστή-

ριξε ότι η κατάσταση της υγείας της είναι σοβαρή,

καθώς βρίσκεται στην εντατική με αιμάτωμα στον εγ-

κέφαλο.

«Είμαι στη Θεσσαλονίκη. Ήταν κεραυνός εν αι-

θρία. Εγώ είδα την ανάρτηση που έκανε ο Χάρης Πα-

παδόπουλος, ο πρόεδρος της Εταιρείας Ελλήνων

Σκηνοθετών, και μάλιστα επικοινωνήσαμε με τους

κοινούς φίλους με τη Μαίρη Χρονοπούλου και τον

Χάρη Παπαδόπουλο. Δυστυχώς η Μαίρη είχε μια

πτώση σοβαρότατη στο σπίτι της και αυτή τη στιγμή

βρίσκεται στην εντατική. Δεν μας επιτρέπεται να ανα-

φερόμαστε σε έναν άνθρωπο που δίνει τη μάχη αυ-

τήν τη στιγμή να κρατηθεί στη ζωή, να κάνουμε νε-

κρολογίες. Καταλαβαίνετε τώρα, είναι πολύ δύσκολη

στιγμή. Απλώς να ευχηθούμε να μπορέσει να αναρ-

ρώσει η γυναίκα», τόνισε.

«Η Μαίρη είναι πολύ δυνατός άνθρωπος, το έχει

αποδείξει. Έχει περάσει ουκ ολίγες περιπέτειες με

την υγεία της. Ετοιμαζόταν να κάνει και πράγματα στο

θεατρικό σανίδι. Ας ελπίσουμε ότι θα τα καταφέρει και

θα το ξεπεράσει. Είμαστε όλοι συγκλονισμένοι, όλοι οι

άνθρωποι που είμαστε κοντά της, προσευχόμαστε ο

καθένας εκεί που πιστεύει για να γίνει καλά η Μαίρη

Χρονοπούλου», πρόσθεσε.

«Μην αρχίσουμε τις νεκρολογίες»
Ο Αντώνης Μποσκοΐτης έκανε μια ανάρτηση στον

λογαριασμό του στο Facebook, όπου δήλωσε σχετικά

με την περιπέτεια υγείας της ηθοποιού και την εμφά-

νισή του στην εκπομπή: «Βγήκα στην εκπομπή του

Θανάση και της Νάνσυς. Με κάλεσαν να μιλήσω για τη

Μαίρη Χρονοπούλου από τη Θεσσαλονίκη όπου βρί-

σκομαι. Αυτό που είπα είναι πως δεν πρέπει να αρχί-

σουμε τις νεκρολογίες για έναν άνθρωπο που ακόμη

δίνει τη μάχη της ζωής του. Όσο κι αν έκλαψα με την

είδηση -το ίδιο και η Μιμή Ντενίση που μόλις μιλήσα-

με- θέλω να πιστεύω πως η Μαίρη θα τα καταφέρει για

μια ακόμη φορά».

«Μια πτώση μέσα στο σπίτι της από ένα-δυο σκαλο-

πάτια την οδήγησε στην εντατική με σοβαρό αιμάτωμα

στον εγκέφαλο. Ας προσευχηθούμε για τη Μαίρη

οπουδήποτε και αν πιστεύει ο καθένας. Αυτό μόνο και

τίποτε άλλο», πρόσθεσε.

Ανοίγει σήμερα η πλατφόρμα
για αποζημιώσεις ηλεκτρικών
εγκαταστάσεων στους πλημμυροπαθείς

Ανοίγει σήμερα Τετάρτη η πλατφόρμα υποβολής αιτήσεων για τους πλημ-
μυροπαθείς της κακοκαιρίας «Daniel», για την κάλυψη εξόδων έκτακτου
ελέγχου των εσωτερικών, ηλε-
κτρικών εγκαταστάσεων που αν-
τιστοιχούν σε συγκεκριμένη πα-
ροχή ηλεκτρικού ρεύματος.

Η σχετική Κοινή Υπουργική
Απόφαση, που δημοσιεύτηκε
στο ΦΕΚ 5753/Β/2.10.2023,
υπεγράφη από τους υπουργούς
Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών Κ. Χατζηδάκη, Κλιματι-
κής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Β. Κικίλια και από τους υφυπουρ-
γούς Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Θ. Πετραλιά και Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας Αλ. Σδούκου. Με την υποβολή της αίτησης και των δι-
καιολογητικών καλύπτεται το απαιτούμενο χρηματικό ποσό που αφορά την
έκδοση υπεύθυνης δήλωσης αδειούχου εγκαταστάτη για τα κτίσματα που
επλήγησαν από τις πλημμύρες και βρίσκονται σε περιοχές της επικράτειας
που κηρύχθηκαν σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης.

Θέμα ημερών είναι να προσδιοριστεί η δίκη
για την υπόθεση της άγριας σεξουαλικής κακο-
ποίησης και εκμετάλλευσης του 12χρονου κο-
ριτσιού από τον Κολωνό, υπόθεση για την οποία
εκδόθηκε βούλευμα του Συμβουλίου Πλημμε-
λειοδικών που παραπέμπει σε δίκη συνολικά 26
κατηγορούμενους, που είναι όλοι προσωρινά
κρατούμενοι.

Με το βούλευμα παραπέμπονται τόσο ο θεω-
ρούμενος ως πρωταγωνιστής της δυσώδους
υπόθεσης Ηλίας Μίχος όσο και η μητέρα του
κοριτσιού, στο κατηγορητήριο της οποίας έχει
προστεθεί άλλη μία κακουργηματική κατηγο-
ρία. Οι δυο τους θα δικαστούν ενώπιον του Μει-
κτού Ορκωτού Δικαστηρίου με τους 24 θεω-
ρούμενους «πελάτες του Μίχου» στα ραντεβού
της φρίκης.

Οι δικαστές του Συμβουλίου Πλημμελειοδι-
κών με το βούλευμά τους αποδίδουν στα δύο
κεντρικά πρόσωπα του δράματος που βίωσε η

12χρονη σοβαρότατες κατηγορίες, που για τον
Μίχο αφορούν βιασμό και διακεκριμένη μα-
στροπεία σε βάρος του ανήλικου παιδιού, ενώ
για τη μητέρα, πλην της διακεκριμένης μαστρο-
πείας, προσθέτουν και την κατηγορία της διακε-
κριμένης περίπτωσης πορνογραφίας ανηλίκου.
Οι δικαστές κρίνουν πως η 37χρονη μητέρα της
ανήλικης διέθετε σε συγκεκριμένα πρόσωπα,
έναντι αμοιβής, ηλεκτρονικό υλικό με την κόρη
της γυμνή.

Πλέον, οι αρμόδιες δικαστικές αρχές, με γνώ-
μονα ότι μέσα στον μήνα Οκτώβριο συμπληρώ-
νονται, ειδικά για τους βασικούς κατηγορούμε-
νους, 12 μήνες προσωρινής κράτησης, κινητο-
ποιούνται για τον άμεσο προσδιορισμό της δί-
κης με στόχο η εκδίκαση της υπόθεσης, με τις
αντικειμενικές δυσκολίες που θα έχει ως πολυ-
πρόσωπη δίκη, να ολοκληρωθεί πριν από τη
συμπλήρωση των 18 μηνών, που είναι το ανώτα-
το όριο προφυλάκισης.

Κολωνός: Σε δίκη με βούλευμα-σοκ η μάνα
της 12χρονης που έστελνε και γυμνές φωτό

Δύσκολες ώρες για
τη Μαίρη Χρονοπούλου

Δίνει μάχη για τη ζωή της 
στην εντατική έπειτα από πτώση

που της προκάλεσε σοβαρό 
αιμάτωμα στον εγκέφαλο



Η
κυρία Νατάσσα Κοσμοπούλου, μια δυναμική
γυναίκα με ήθος και εργατικότητα, υποψή-
φια δήμαρχος Πεντέλης και επικεφαλής του

συνδυασμού «Μπορούμε Καλύτερα», ξεδιπλώνει
με συνέντευξή της στην «Political» το όραμά της,
ώστε να πάει αυτός ο τόπος μπροστά.

Κατηγορούν κάποιοι την κ. Κεχαγιά για «πάρ-
τι» απευθείας αναθέσεων. Αναφέρεται, μάλι-
στα, ότι με βάση το Πόθεν Έσχες της είναι από
τις πλουσιότερες δημάρχους στα βόρεια προ-
άστια. Ποιο είναι το δικό σας σχόλιο;

Επειδή είμαι νομικός, δεν θέλω σε καμία περίπτωση
-και θέλω να είμαι ξεκάθαρη σε αυτό- να συνδυάσω
τις δύο πραγματικότητες που αναφέρετε. Δηλαδή,
τις πολλές απευθείας αναθέσεις με την περιουσιακή
κατάσταση της νυν δημάρχου. Ελπίζω και πιστεύω
ότι η σύνταξη του Πόθεν Έσχες της είναι σύννομη
και ειλικρινής. 

Εγώ κάνω πολιτική κριτική, υπερασπιζόμενη τα
συμφέροντα των δημοτών. Σε αυτό πιστεύω ότι έχει
γίνει μια άστοχη κατανομή κονδυλίων του δήμου. Ο
δήμος έβαλε λάθος προτεραιότητες και κατεύθυνε
λάθος τα λεφτά των δημοτών.

Προτεραιότητα για εμένα έπρεπε να ήταν ένας
φροντισμένος δήμος. Ένας δήμος καθαρός, φωτι-
σμένος, με δρόμους και πεζοδρόμια σε καλή κατά-
σταση, μια στελεχωμένη και εκσυγχρονισμένη υπη-
ρεσία Πολιτικής Προστασίας και τόσα αλλά, που
συγκροτούν έναν σύγχρονο δήμο. Οι δημότες μας
πληρώνουν υψηλά δημόσια τέλη για να λαμβάνουν
σύγχρονες υπηρεσίες και δεν τις λαμβάνουν!

Από εκεί και πέρα, νομίζω ότι η απερχόμενη δή-
μαρχος εξάντλησε τα όρια των απευθείας αναθέσε-
ων. Οι απευθείας αναθέσεις πρέπει να γίνονται όταν
υπάρχουν έκτακτες καταστάσεις ή δεν ευδοκιμούν
οι διαγωνιστικές διαδικασίες. Όμως ο δήμος οφεί-
λει να κάνει διαγωνιστικές διαδικασίες για να εξα-
σφαλίζει καλύτερες υπηρεσίες σε καλύτερες τιμές.
Και να μην αφήνει καμία υπόνοια για αδιαφάνεια.

Πολλοί επίσης κατηγορούν την κ. Κεχαγιά ότι
ήταν απομακρυσμένη από τους δημότες σε όλη
τη διάρκεια της θητείας της. Πώς το σχολιάζε-
τε και πώς εσείς θα πορευτείτε αν εκλεγείτε
δήμαρχος;

Το έχω πει και το πιστεύω ότι ο δήμαρχος δεν είναι
άρχοντας της πόλης, είναι ο υπηρέτης των δημοτών.
Η συνεχής επαφή με τους δημότες είναι το συστατι-
κό για μια επιτυχημένη διοίκηση. Έχω δηλώσει δη-
μόσια ότι τα πιο σοφά πράγματα και τις πιο εύστοχες
προτάσεις τις έχω ακούσει από δημότες. 

Νομίζω ότι ήταν μεγάλο λάθος της απερχόμενης
διοίκησης ότι απομακρύνθηκε από τους δημότες.
Γιατί έτσι έπαψε να έχει επαφή με την καθημερινό-
τητα των δημοτών στον δήμο μας, έπαψε να έχει

επαφή με τα προβλήματα. Προσωπικά, επιθυμώ
έναν δήμο για όλους τους δημότες, με ανοιχτές τις
πόρτες, να προωθεί και να στηρίζεται στη συναίνεση
και στη συνεργασία, όπως αρμόζει σε έναν ευρω-
παϊκό δήμο του 21ου αιώνα. Να είναι μια αγκαλιά για
όλους τους δημότες μας.

Είμαστε ένας μικρός δήμος, γνωριζόμαστε όλοι
και μου φαίνεται παράλογο ένας δήμαρχος να μην
έρχεται σε καθημερινή επαφή με τους δημότες. Πι-
στεύω στα ανοιχτά μυαλά και στις ανοιχτές πόρτες.
Πάνω από όλα, θα είναι ανοιχτή συνεχώς η δική μου
πόρτα σε όλους τους δημότες, χωρίς προαπαιτού-
μενα, χωρίς ραντεβού. Σκοπός μου είναι να δημι-

ουργήσουμε και επιπλέον κανάλια για μια αδιαμε-
σολάβητη σχέση μαζί τους, τόσο μέσω της προσω-
πικής επαφής όσο και μέσω της εισαγωγής ψηφια-
κών εργαλείων, όπως ειδικές υπηρεσίες άμεσης
επέμβασης, ώστε να ανταποκρινόμαστε γρήγορα σε
αιτήματα δημοτών σε ό,τι αφορά την καθαριότητα,
τον δημοτικό φωτισμό, τις βλάβες σε δρόμους και
πεζοδρόμια. 

Ποιες θα είναι οι άμεσες προτεραιότητές σας,
αν κερδίσετε τις εκλογές της 8ης Οκτωβρίου;

Ο βασικός στόχος μας είναι να ανταποδώσουμε
στους δημότες μας τα χρήματα που δίνουν, παρέ-
χοντας σύγχρονες υπηρεσίες και υποδομές στην
καθημερινότητά τους, δηλαδή στην καθαριότητα,
στην κατάσταση των δρόμων και των πεζοδρομίων,
στον δημοτικό φωτισμό, στην Πολιτική Προστασία,
στην κατάσταση των σχολείων μας και των δημοτι-
κών μας χώρων. Ο δήμος μας πρέπει να δείξει υπευ-
θυνότητα και σεβασμό στους δημότες μας. Σταματά-
με να κρυβόμαστε πίσω από το τεράστιο πρόβλημα
του κυκλοφοριακού ή στο θέμα της φιλικότητας της
πόλη μας στην οικογένεια και των κρίσιμων κοινω-
νικών υποδομών που στερούμαστε. Χρειαζόμαστε
μια διοίκηση που να βάζει προτεραιότητες, να έχει
σχέδιο και κυρίως να έχει επαφή με τους δημότες
και τα προβλήματά τους. Να δημιουργήσουμε μια
μεγάλη αγκαλιά για όλους τους πολίτες μας, μέσα
στην οποία θα νιώθουν ασφάλεια και χαρά για να
ζουν με τις οικογένειές τους στον Δήμο Πεντέλης.
Γιατί ο δήμος είναι το μεγάλο σπίτι μας. Ν
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«Ο Δήμος Πεντέλης είναι
το μεγάλο μας σπίτι» 

στον 
Μίλτο Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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εργατικών διαφορών προχώρησε η Ανεξάρτητη Αρχή
Επιθεώρησης Εργασίας, ξεκαθαρίζοντας το τοπίο σχε-
τικά με το πλαίσιο που ισχύει. 

Ο οδηγός είναι αναρτημένος στον ηλεκτρονικό κόμβο
https://www.hli.gov.gr/wp-content/uploads/2023/09/Οδη-
γος-Εργατικων-Διαφορων-09.2023.pdf και στοχεύει στην
παροχή βοήθειας προς όλους τους εμπλεκόμενους σε
μια εργατική διαφορά, δηλαδή εργοδότες και εργαζό-
μενους, καθώς και όσους έχουν δικαίωμα παράστα-
σης-εκπροσώπους τους με τη λεπτομερή αποτύπωση
της διαδικασίας επίλυσής της, ώστε να καταστούν σαφή
τα δικαιώματα και οι υποχρεώσεις που απορρέουν από

τη νομοθεσία. Παράλληλα, αποτελεί βοηθητικό εργα-
λείο για τους επιθεωρητές Εργασιακών Σχέσεων, δί-
νοντας κατευθύνσεις για την ορθή και ομοιόμορφη
εφαρμογή των διατάξεων της νομοθεσίας. Με βάση τις
αλλαγές του νόμου Βρούτση το 2021, επιταχύνεται η
διαδικασία επίλυσης εργατικής διαφοράς ενώπιον της
Επιθεώρησης Εργασίας, αυστηροποιούνται οι διοικητι-
κές κυρώσεις σε διαφορές που αφορούν μισθολογικές
οφειλές και είναι πλέον δυνατή η έκδοση διαταγής
πληρωμής, με βάση το πόρισμα του επιθεωρητή εργα-
σίας, υπό συγκεκριμένες προϋποθέσεις.

Η διαδικασία επίλυσης εργατικών διαφορών αποτε-
λεί κορυφαίο και διαχρονικό πεδίο αρμοδιότητας των

επιθεωρητών Εργασιακών Σχέσεων, οι οποίοι απολαμ-
βάνουν απόλυτης ανεξαρτησίας κατά τον χειρισμό μιας
υπόθεσης. Μέσω της συγκεκριμένης διαδικασίας κα-
θίσταται δυνατή η άμεση και ανέξοδη επίλυση εργασια-
κών ζητημάτων, που ανακύπτουν από την απασχόληση
των εργαζομένων. 

Η νέα διοίκηση της ανεξάρτητης αρχής επιδιώκει τη
συνεχή βελτίωση του τρόπου λειτουργίας της και επεν-
δύει στο εξειδικευμένο και έμπειρο δυναμικό της. Έτσι
ώστε η Επιθεώρηση Εργασίας να εδραιωθεί στη συνεί-
δηση της κοινωνίας ως ο αμερόληπτος και αποτελε-
σματικός θεσμός επίλυσης εργατικών διαφορών, υπε-
ρασπιζόμενη την εργατική νομοθεσία.

Σ
υμφωνίες κυρίων και εντατι-
κοποίηση των ελέγχων στην
αγορά για να «μαζευτούν» οι

μεγάλες αυξήσεις σε λάδι, ψωμί και
οπωροκηπευτικά αλλά και να ελεγχ-
θεί καλύτερα η αγορά των καυσίμων
περιλαμβάνονται στο σχέδιο... δράσης
του υπουργείου Ανάπτυξης.

Ο έλεγχος των περιθωρίων κέρδους
στα καύσιμα αποτελεί κρίσιμης σημα-
σίας παρέμβαση, αφού καθορίζει σε
σημαντικό βαθμό την τελική τιμή των
προϊόντων που φτάνουν στον κατανα-
λωτή. Το υπουργείο Ανάπτυξης έχει
ανακοινώσει μέχρι στιγμής δεκάδες
πρόστιμα πολλών δεκάδων χιλιάδων
ευρώ σε πρατήρια που είτε νόθευαν τα
καύσιμα είτε πωλούσαν πάνω από το
νόμιμο περιθώριο κέρδους. Από τις 15
Οκτωβρίου οι έλεγχοι θα εστιάσουν
κυρίως στην τιμή διάθεσης του πετρε-
λαίου θέρμανσης, το οποίο αναμένε-
ται να ανοίξει στο 1,50 ευρώ το λίτρο,
ενώ στις απομακρυσμένες και νησιω-
τικές περιοχές μπορεί να φτάσει ή και
να ξεπεράσει το 1,70 ευρώ!

Παρεμβάσεις
Εξάλλου, ιδιαίτερο ενδιαφέρον πα-

ρουσιάζουν οι παρεμβάσεις στο λάδι,
όπου οι τιμές αυξάνονται με ταχύτα-
τους ρυθμούς, αλλά και στο ψωμί,
όπου είναι ενδεχόμενη μια νέα αύξη-
ση της τιμής του. Στην τελευταία συ-
νάντηση που είχε ο υπουργός Ανάπτυ-
ξης Κώστας Σκρέκας με τους αρτο-
ποιούς ζήτησε να διατηρήσουν σταθε-
ρές τις τιμές του ψωμιού, ενώ ενημέ-
ρωσε τους εκπροσώπους του κλάδου

ότι η Διυπηρεσιακή Μονάδα Ελέγχου
Αγοράς ελέγχει συστηματικά τα μει-
κτά περιθώρια κέρδους στον κλάδο
της αλευροβιομηχανίας. Μάλιστα,
προειδοποίησε τους εμπλεκόμενους
ότι όπου υπάρχουν φαινόμενα αθέμι-
της κερδοφορίας θα επιβάλλονται αυ-
στηρά πρόστιμα. 

Πονοκέφαλος
Μεγάλο πονοκέφαλο για τους κα-

ταναλωτές και το υπουργείο Ανάπτυ-
ξης αποτελεί και η τιμή του ελαιόλα-
δου, το οποίο στη χονδρική πωλείται
ακόμη και 9 ευρώ το λίτρο, ενώ φέτος
εκτιμάται ότι η τιμή του τενεκέ των 17

λίτρων θα φτάσει ακόμη και τα 170
ευρώ! Το υπουργείο Ανάπτυξης
έστειλε επιστολές σε όλες τις μεγά-
λες εταιρείες τυποποίησης ελαιόλα-
δου για να ελεγχθούν τα περιθώρια
κέρδους. Όπως δήλωσε ο υπουργός
Ανάπτυξης Κώστας Σκρέκας στον
ΣΚΑΪ, «το φαινόμενο της αύξησης της
τιμής του ελαιόλαδου είναι παγκό-
σμιο», ενώ υπογράμμισε ότι αν ορι-
στεί πλαφόν της τιμής του λαδιού
στον ελαιοπαραγωγό, πχ, στα 4 ευρώ
το λίτρο, τότε θα έρχονταν οι Ισπανοί
και θα αγόραζαν μαζικά προκαλών-
τας μεγάλες ελλείψεις στην αγορά.
Πάντως, ο υπουργός προειδοποίησε

τις εταιρείες τυποποίησης ελαιόλα-
δου ότι αν από τους ελέγχους διαπι-
στωθεί ότι φέτος βγάζουν μεγαλύτε-
ρο κέρδος από το 2021, τότε θα επι-
βληθούν αυστηρά πρόστιμα.

Αύξηση προσφοράς και τιμών
Σχετικά με τις τιμές των οπωροκη-

πευτικών την τελευταία περίοδο πα-
ρατηρείται αύξηση της προσφοράς
προϊόντων μετά τη θεομηνία που
έπληξε κυρίως τη Θεσσαλία, ωστόσο
οι τιμές εξακολουθούν να παραμέ-
νουν σε υψηλά επίπεδα. Ένας επιπλέ-
ον λόγος για τον οποίο οι τιμές μπορεί
να κινηθούν ανοδικά τους προσεχείς
μήνες είναι η έλλειψη εργατικών χε-
ριών, που οδηγεί σε μείωση των καλ-
λιεργούμενων εκτάσεων, επηρεάζον-
τας καταλυτικά την προσφορά ποσο-
τήτων στην κατανάλωση. 

Συναγερμός για καύσιμα,
ψωμί, λάδι, οπωροκηπευτικά

Οδηγός επίλυσης εργατικών διαφορών από την Επιθεώρηση Εργασίας

Σφίγγει τα... λουριά το υπουργείο Ανάπτυξης - 
Τι περιλαμβάνεται στο σχέδιο δράσης

loukas1972@gmail.com

Γράφει ο
Λουκάς Γεωργιάδης



Ν
έα έκθεση του Πανελλαδι-
κού Κτηματομεσιτικού Δι-
κτύου, E- Real Estates, κα-

ταδεικνύει την κατακόρυφη αύξηση
των ακινήτων που εγγράφηκαν στις
πλατφόρμες βραχυχρόνιας μίσθω-
σης, τύπου Airbnb, μια αύξηση που
φτάνει το 40% σε ορισμένες περιοχές
του Λεκανοπεδίου.

Τον Σεπτέμβριο, τα εγγεγραμμένα
ακίνητα σε 21 συνολικά περιοχές της
Αττικής ήταν 16.386, αυξημένα κατά
19,01% σε σχέση με τον αντίστοιχο
μήνα του 2022, που αριθμούσαν τα
13.769 ακίνητα.

Αναλύοντας τα στοιχεία που έφερε
στο φως η νέα έκθεση, διαπιστώνε-
ται πως στο Μαρούσι τον περασμένο
Σεπτέμβριο ήταν 192 εγγεγραμμένα
ακίνητα, από 135 που ήταν τον Σε-
πτέμβριο του 2022, αύξηση που με-
ταφράζεται σε ποσοστό 42,22%. Στου
Ζωγράφου τα εγγεγραμμένα ακίνητα
έφτασαν τα 125, σημειώνοντας αύξη-
ση κατά 35,87%, ενώ στην Καλλιθέα
αυξήθηκαν κατά 37,65% αγγίζοντας
τα 351 τη φετινή χρονιά σε αντίθεση
με πέρσι που ήταν εγγεγραμμένα
255. Στον Πειραιά, από 372 εγγε-
γραμμένα ακίνητα, πλέον τα ακίνητα
που εγγράφηκαν φτάνουν τα 493,
αύξηση σε ποσοστό 32,53%.

Σε ό,τι αφορά τον μεγαλύτερο δή-
μο του λεκανοπεδίου, τον Δήμο της
Αθήνας, από 9.094 ακίνητα που
ήταν εγγεγραμμένα τον Σεπτέμβριο
του 2022, τον περασμένο μήνα

έφταναν τις 10.884, αύξηση σε πο-
σοστό 19,68%.

Στο Κουκάκι, τα εγγεγραμμένα
ακίνητα φέτος φτάνουν τα 794, όταν
πέρυσι τον ίδιο μήνα ήταν 619 εγγε-
γραμμένα, σημειώνοντας αύξηση σε
ποσοστό 28%. Στο Παγκράτι κατα-
γράφεται η μεγαλύτερη αύξηση που
αγγίζει το 40%, καθώς από τα 259
ακίνητα τον Σεπτέμβριο του 2022, τα
ακίνητα τον φετινό Σεπτέμβριο
έφτασαν τα 362. Στο Κολωνάκι από
215 ακίνητα που ήταν δηλωμένα στις
αντίστοιχες πλατφόρμες φέτος φτά-
νουν τα 281, καταγράφοντας αύξηση
της τάξης του 31%.

Ανεβασμένη και η περιφέρεια
Ίδια είναι η εικόνα της δυναμικής

που καταγράφουν οι πλατφόρμες
αυτές και στην περιφέρεια. Για πα-
ράδειγμα, στον Δήμο Χανίων τα αυ-
τοτελή εγγεγραμμένα ακίνητα σε
πλατφόρμες βραχυχρόνιας μίσθω-

σης σημειώνουν αύξηση κατά
10,03%, καθώς από 4.377 τον Σεπτέμ-
βριο του 2022, τον περασμένο μήνα
ήταν 4.816 εγγεγραμμένα ακίνητα.
Στον Δήμο Ηρακλείου, στην Περιφέ-
ρεια της Κρήτης, φτάνουν τα 1.318
ακίνητα φέτος, καταγράφοντας αύ-
ξηση της τάξης του 24,69%. Στον Δή-
μο Θεσσαλονίκης καταγράφεται αύ-
ξηση της τάξης του 28,88% σε σχέση
με πέρσι και στον Δήμο Καλαμάτας
το ποσοστό της αύξησης φτάνει το
10,22%.

Υπενθυμίζεται πως επέρχονται
σημαντικές και πολυαναμενόμενες
για τον τουριστικό κλάδο αλλαγές
στις βραχυχρόνιες μισθώσεις ακινή-
των μετά την υπογραφή του επικαι-
ροποιημένου μνημονίου συνεργα-
σίας μεταξύ της Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) και των
πλατφορμών βραχυχρόνιας μίσθω-
σης Airbnb, Booking.com και Expe-
dia Group/VRBO.

Οι δύο πλευρές συμφώνησαν και
έτσι από τον Ιανουάριο τα εισοδήματα
από βραχυχρόνιες μισθώσεις τριών ή
και περισσοτέρων ακινήτων θα υπό-
κεινται σε ΦΠΑ και τέλη, όπως ακρι-
βώς ισχύει στα ξενοδοχεία και στα
ενοικιαζόμενα δωμάτια. 
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Πάνω από 40% η αύξηση 
σε πολλές περιοχές 
του Λεκανοπεδίου
σε σχέση με πέρσι

Double score 
στα Airbnb

διαμερίσματα
στην Αττική

Έως τέλη Απριλίου 
του 2024 τα πρώτα 
250 «πράσινα»
λεωφορεία

Το αργότερο έως το τέλος Απριλίου του
2024 θα δούμε στους δρόμους της Αθή-
νας και της Θεσσαλονίκης να κυκλοφο-
ρούν τα πρώτα 250 ηλεκτρικά λεωφορεία
του διαγωνισμού που τρέχει από το
υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών. 

Η πολιτική ηγεσία του υπουργείου
υπέγραψε τη σχετική σύμβαση με την
κινεζική YUTONG BUS και με τον τρόπο
αυτό προχωρά ένα πολύ σημαντικό κομ-
μάτι του διαγωνισμού για την αγορά των
πρώτων 250 ηλεκτροκινούμενων αστι-
κών λεωφορείων, μήκους 12 μέτρων, με
αυτονομία τα 180 χιλιόμετρα.

Οι απαραίτητες επισημάνσεις έγιναν
ώστε να τηρηθούν με συνέπεια τα χρονο-
διαγράμματα και η προμήθεια των πρώ-
των 250 «πράσινων» λεωφορείων σημα-
τοδοτεί τον εκσυγχρονισμό του συστή-
ματος αστικών συγκοινωνιών στην Αθή-
να και τη Θεσσαλονίκη, με οχήματα αν-
τιρρυπαντικής τεχνολογίας.

«Πρόκειται για μια διαδικασία που
επίμονα δούλεψε η κυβέρνηση και η
προηγούμενη πολιτική ηγεσία του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών
και αποτελεί ένα πρώτο ουσιαστικό βήμα
για να έχουμε έναν ανανεωμένο, “πράσι-
νο” στόλο την επόμενη τετραετία στην
Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη. Θεωρώ ότι
θα τηρηθούν τα χρονοδιαγράμματα και οι
πολίτες, οι συμπατριώτες μας θα ωφελη-
θούν από αυτά τα νέα λεωφορεία το αρ-
γότερο στο τέλος Απριλίου του 2024»,
ανέφερε σε δηλώσεις του ο Χρήστος
Σταϊκούρας, με αφορμή την υπογραφή
της σχετικής σύμβασης.

Να σημειωθεί πως ο διαγωνισμός εί-
χε ξεκινήσει το 2021 και εξαιτίας του
μεγάλου αριθμού οχημάτων είχε χωρι-
στεί σε πέντε τμήματα. Το πρώτο τμήμα
του διαγωνισμού κηρύχθηκε άγονο,
καθώς δεν κατατέθηκε καμία προσφο-
ρά, και αφορούσε την προμήθεια 120
υβριδικών 12μετρων λεωφορείων, κα-
τηγορίας EURO VI.

Τα υπόλοιπα τμήματα του διαγωνισμού
αφορούν την προμήθεια 200 απλών
12μετρων αστικών οχημάτων, συμπιε-
σμένου φυσικού αερίου (CNG) κατηγο-
ρίας EURO VI, στην προμήθεια 100 αρ-
θρωτών αστικών οχημάτων 18 μέτρων,
συμπιεσμένου φυσικού αερίου (CNG)
κατηγορίας EURO VI, και 100 απλών ηλε-
κτρικών οχημάτων 12 μέτρων ελάχιστης
αυτονομίας 135 χλμ. 

Γράφει η
Ρεγγίνα Σαβούρδου
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Η
τιμή της Ελλάδας στη χονδρική
αγορά ρεύματος επηρεάζεται από
το ενεργειακό μείγμα της χώρας

και τις ηλεκτρικές διασυνδέσεις που λει-
τουργούν με τις γειτονικές χώρες, επομέ-

νως καμία σύγκριση δεν
μπορεί να γίνεται με χώ-
ρες που απέχουν γεω-
γραφικά από την ελλη-
νική επικράτεια. Τα πα-
ραπάνω υποστηρίζει,
μεταξύ άλλων, ο πρό-
εδρος και διευθύνων
σύμβουλος της ΔΕΗ
Γιώργος Στάσσης σε

επιστολή του που κατέθεσε στη Βουλή στο
πλαίσιο σχετικής ερώτησης του ΣΥΡΙΖΑ. 

Ειδικότερα, το κόμμα της αξιωματικής
αντιπολίτευσης έθεσε ερώτημα προς το
υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας
σχετικά με τα επίπεδα της χονδρεμπορι-
κής τιμής ρεύματος στην Ελλάδα συγκριτι-
κά με τις λοιπές ευρωπαϊκές χώρες.

Από την πλευρά της η Δημόσια Επιχεί-
ρηση Ηλεκτρισμού σημειώνει ότι η χον-
δρεμπορική τιμή ρεύματος σε κάθε χώρα
διαμορφώνεται αφενός από το μείγμα
ηλεκτροπαραγωγής και τη ζήτηση, αφετέ-
ρου από τις διασυνδέσεις (δηλαδή, από το
μείγμα των γειτονικών χωρών). Υπό αυτό

το πρίσμα, η ΔΕΗ υποστηρίζει ότι δεν έχει
νόημα να συγκρίνεται η χονδρεμπορική τι-
μή ρεύματος της Ελλάδας με την αντίστοι-
χη τιμή μακρινών χωρών της Ευρώπης, με
τις οποίες δεν υπάρχει άμεση διασύνδεση
και οι οποίες έχουν πολύ διαφορετικό
μείγμα ηλεκτροπαραγωγής.

Αν, δε, η σύγκριση γίνει μεταξύ αγορών
που βρίσκονται σε διασύνδεση ή σύζευξη,
όπως συμβαίνει στην περίπτωση Ελλάδας,
Ιταλίας και Βουλγαρίας, τότε προκύπτει ότι
διαχρονικά η Ελλάδα διατηρεί μία από τις
υψηλότερες τιμές σε σχέση με τις γειτονι-
κές χώρες Ιταλία και Βουλγαρία με τις
οποίες πλέον βρίσκεται σε σύζευξη. 

Ποια είναι η μέση τιμή
χονδρικής τα τελευταία χρόνια

Ενδεικτικά η μέση τιμή χονδρικής ρεύμα-
τος στην Ελλάδα διαμορφώθηκε ως εξής:
€54,7/MWh το 2017, €60,4/MWh το 2018,
€63,8/MWh το 2019, €45,1/MWh το 2020,
€116,4/MWh το 2021 και €279,9/MWh το
2022. Αντίστοιχα, η εξέλιξη της τιμής στην
Ιταλία έχει ως εξής: €53,9/MWh το 2017,
€61,3/MWh το 2018, €52,3/MWh το 2019,
€38,9/MWh το 2020, €125,5/MWh το 2021
και €303,9/MWh το 2022. Στην περίπτωση
της Βουλγαρίας η διακύμανση της μέσης τι-
μής την περίοδο 2017-2022 ήταν

€39,3/MWh, €39,9/MWh, €47,5/MWh,
€39,3/MWh, €108,7/MWh και €253,2/MWh. 

Ενδιαφέρον, ωστόσο, έχει να επισημά-
νουμε ότι από τη στιγμή που τέθηκε σε
εφαρμογή το Target Model στην Ελλάδα,
το φθινόπωρο του 2020, και ειδικά από τη
στιγμή που έγινε σύζευξη των Αγορών
Επόμενης Ημέρας της Ελλάδας με την Ιτα-
λία και τη Βουλγαρία, αρχίζει να παρατη-
ρείται σύγκλιση των τιμών μεταξύ των γει-
τονικών χωρών. Πρόκειται για μια διαδι-
κασία που «ταβάνι» έχει τα όρια των δια-
συνδέσεων που λειτουργούν μεταξύ των
δύο χωρών. Δηλαδή, όσο μεγαλύτερη η
ισχύς των διασυνδέσεων μεταξύ των χω-
ρών, τόσο μεγαλύτερη και η σύγκλιση τι-
μών που θα επιτυγχάνεται.

Κλείνοντας την επιστολή της, η ΔΕΗ
συμπληρώνει ότι, με δεδομένα τα παρα-
πάνω, η θέση σε λειτουργία της δεύτερης
διασύνδεσης μεταξύ Ελλάδας και Βουλ-
γαρίας αναμένεται να επιφέρει μεγαλύτε-
ρη σύγκλιση τιμών μεταξύ Ελλάδας και

Βουλγαρίας όπως αντίστοιχα θα συμβεί με
τη νέα διασύνδεση που θα φτιαχτεί μεταξύ
Ελλάδας και Ιταλίας.

Υποχώρησε η ζήτηση
την προηγούμενη εβδομάδα

Ανοδικά κινήθηκε την περασμένη εβδο-
μάδα η χονδρεμπορική του ρεύματος, ενώ
η ζήτηση, αντίθετα, κατέγραψε υποχώρη-
ση.  Συγκεκριμένα η μέση Τιμή Εκκαθάρι-
σης της Αγοράς (ΤΕΑ) διαμορφώθηκε στα
€103,98/MWh, αυξημένη κατά 6,77% από
τη μέση ΤΕΑ της προηγούμενης εβδομά-
δας, με μέγιστη και ελάχιστη ΤΕΑ στα
€259,31/MWh και στα €0,00/MWh αντί-
στοιχα. Αξίζει να αναφερθεί ότι η μεγαλύ-
τερη μέση ΤΕΑ ανά ημέρα της προηγούμε-
νης εβδομάδας επετεύχθη την περασμένη
Πέμπτη (28/9) φτάνοντας τα
€112,83/MWh. Όσον αφορά τις τιμές ηλε-
κτρικής ενέργειας στην Ευρώπη, αυτές
κυμάνθηκαν από €93/MWh έως
€116/MWh.

Αναλόγως των περιστάσεων και των αναγκών που θα
προκύψουν στην πορεία της χειμερινής περιόδου θα κι-
νηθεί η κυβέρνηση ως προς το Ενεργειακό, καθώς το νέο
σχέδιο προϋπολογισμού για το 2024, εκτός από την
απουσία οριζόντιων μέτρων στήριξης στην ενέργεια, δεν
προβλέπει κανενός τύπου ειδικό αποθεματικό για ενερ-
γειακές κρίσεις. 

Μάλιστα, επί του θέματος, υψηλόβαθμο στέλεχος του
οικονομικού επιτελείου επιβεβαιώνει ότι δεν θα υπάρξει
κάποια τέτοια πρόβλεψη και η αντίδραση της κυβέρνη-
σης θα κινηθεί σε αναλογία της έκτασης του φαινομένου. 

Στην πράξη αυτό σημαίνει ότι, εφόσον κριθεί απαραί-
τητο, θα επανέλθουν και κάποια μέτρα στήριξης, ωστόσο

η κυβέρνηση θεωρεί ότι δεν πρέπει να επιβαρύνει τον
προϋπολογισμό δεσμεύοντας από τώρα συγκεκριμένες
πιστώσεις. Το μόνο αποθεματικό που έχει προβλεφθεί
είναι τα 600 εκατ. ευρώ για τις φυσικές καταστροφές.

Συνυπολογίζοντας και όσα γνωρίζαμε μέχρι τώρα,
προκύπτει ότι το παζλ του φετινού χειμώνα στην ενέρ-
γεια θα διαφέρει από το περσινό σε τέσσερα βασικά
σημεία:

• Δεν θα υπάρχει επιδότηση του πετρελαίου θέρμαν-
σης στην αντλία, τουλάχιστον όχι με πόρους του προϋπο-
λογισμού. Αν δοθεί κάποιο ποσό, θα γίνει με πρωτοβου-
λία των διυλιστηρίων, γεγονός που θα μάθουμε γύρω
στις 15 Οκτωβρίου, οπότε και προγραμματίζεται η έναρξη

της διάθεσης του πετρελαίου θέρμανσης.

• Από τον Ιανουάριο τελειώνει η οριζόντια στήριξη του
ρεύματος και τίθενται σε ισχύ τα τιμολόγια που προετοι-
μάζουν οι προμηθευτές, τα οποία θα συμπεριλαμβάνουν
ρήτρες αναπροσαρμογής ή παρόμοιους μηχανισμούς.

• Δεν προβλέπεται οριζόντια ενίσχυση στο φυσικό αέ-
ριο,όπως συνέβη πέρσι. Τουλάχιστον για την ώρα, με βά-
ση τη διαμόρφωση των τωρινών τιμών.

• Δεν υπάρχει στον προϋπολογισμό κάποιο αποθεμα-
τικό, προκειμένου να χρηματοδοτηθούν μέτρα απέναντι
σε τυχόν μελλοντικές ενεργειακές κρίσεις. Τα όποια ζη-
τήματα θα αντιμετωπίζονται μέσω του Ταμείου Ενεργει-
ακής Μετάβασης.

Χωρίς «μποναμά» για την ενεργειακή κρίση το σχέδιο προϋπολογισμού για το 2024 

Ποιοι παράγοντες καθορίζουν τα τελικά νούμερα 
- Τι αναφέρει ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος 

της ΔΕΗ Γιώργος Στάσσης σε επιστολή του 
που κατέθεσε στη Βουλή

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

Γιατί η χώρα μας δεν 
μπορεί να συγκριθεί 
στις τιμές ρεύματος 
με τη Β. Ευρώπη



Η
επίτευξη των αναγκαίων
δημοσιονομικών στόχων
με το βλέμμα στραμμένο

στις αγορές, η αύξηση των εσόδων
από την πάταξη της φοροδιαφυγής
κατά 2 δισ. ευρώ αλλά και οι σημαν-

τικές παροχές συνθέτουν το προφίλ
του νέου προϋπολογισμού.

Σύμφωνα με το υπουργείο Εθνι-
κής Οικονομίας και Οικονομικών, τα
σημεία-κλειδιά για το 2024 είναι τα
εξής:

1 Η ανάπτυξη θα διαμορφωθεί
στο 3%, ο πληθωρισμός στο

2,4% και το δημόσιο χρέος θα μει-
ωθεί στο 152,2% του ΑΕΠ, έναντι
159,3% φέτος και 171,4% το 2022. 

2 Το πρωτογενές πλεόνασμα θα
κλείσει φέτος υψηλότερα,

συγκεκριμένα στο 1,1%, έναντι στό-
χου 0,7% του ΑΕΠ, ενώ του χρόνου
θα φτάσει στο 2,1% του ΑΕΠ (4,93
δισ. ευρώ). 

3 Οι δημόσιοι υπάλληλοι θα λά-
βουν μέση ετήσια αύξηση

1.476 ευρώ, οι συντάξεις θα αυξη-
θούν τουλάχιστον 3,1%, τον Δεκέμ-
βριο θα δοθεί το «επίδομα προσω-
πικής διαφοράς», ενώ θα επιστρέ-
ψουν οι τριετίες στον ιδιωτικό τομέα
και θα καθοριστεί νέος κατώτατος
μισθός την 1η Απριλίου. Επιπλέον,
θα αυξηθεί το αφορολόγητο όριο
κατά 1.000 ευρώ για κάθε οικογέ-
νεια, κατά 8% το Ελάχιστο Εγγυημέ-
νο Εισόδημα, ενώ διευρύνονται οι
δικαιούχοι του επιδόματος θέρμαν-
σης.

4 Το 2023 δεν επιβλήθηκαν νέ-
οι φόροι, αλλά τα φορολογικά

έσοδα αυξήθηκαν κατά 5,1 δισ. ευ-
ρώ λόγω της ανάπτυξης που κατέ-
γραψε η οικονομία, η οποία με τη
σειρά της δημιούργησε υψηλότερα
εισοδήματα.

5 Τα έσοδα από την πάταξη της
φοροδιαφυγής θα είναι αυξη-

μένα κατά 2 δισ. ευρώ, με «εργα-

λεία» την επέκταση των POS σχεδόν
παντού και σύνδεση αυτών με τις τα-
μειακές μηχανές, ενώ θα περιορι-
στεί και η χρήση μετρητών. Επιπλέ-
ον, λόγω της ισχυρής ανάπτυξης, τα
έσοδα από τον ΦΠΑ θα ανέλθουν σε
24,2 δισ. ευρώ, έναντι 23,1 δισ. φέ-
τος και 21,9 δισ. ευρώ πέρυσι. 

6 Για τη στήριξη της Υγείας θα
διατεθούν 2,65 δισ. ευρώ

έναντι 2,31 δισ. ευρώ φέτος και 2,04
δισ. ευρώ το 2022. Η αύξηση αυτή
καλύπτει αφενός την άνοδο των λει-
τουργικών δαπανών και της μισθο-
δοσίας, αφετέρου τη χρηματοδότη-
ση μέρους των απλήρωτων υποχρε-
ώσεών τους.

7 Το κόστος από τις φυσικές
καταστροφές θα καλυφθεί

μέσω του συμπληρωματικού προ-
ϋπολογισμού των 600 εκατ. ευρώ
που κατατέθηκε στη Βουλή αλλά
και των πόρων από το Ταμείο Ανά-
καμψης και το ΕΣΠΑ. Το 2024 θα
αυξηθούν στα 600 εκατ. ευρώ, από
300 εκατ. ευρώ φέτος, οι πόροι του
Προγράμματος Δημοσίων Επενδύ-
σεων για την κάλυψη δαπανών που
θα προκύψουν από φυσικές κατα-
στροφές. 
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Επιπλέον έσοδα 2 δισ. ευρώ
από τη φοροδιαφυγή

Τα 7 σημεία-κλειδιά
του νέου προϋπολογισμού

Τρίμηνη παράταση
για εξώδικη επίλυση
φορολογικών υποθέσεων 
με «κούρεμα» οφειλών 
έως 75%

Ανάσα σε χιλιάδες φορολογούμενους

δίνει η τρίμηνη παράταση που έδωσε το

υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οι-

κονομικών για την εξώδικη επίλυση φο-

ρολογικών υποθέσεων που εκκρεμούν

στα δικαστήρια, ενώ μέσω της σχετικής

διαδικασίας μπορούν να επιτύχουν

«κούρεμα» οφειλών έως και 75%.

Σύμφωνα με όσα προβλέπει η κοινή

απόφαση των υφυπουργών Οικονομικών

κ.κ. Χάρη Θεοχάρη και Αθανάσιου Πε-

τραλιά, η νέα παράταση αφορά την προ-

θεσμία ολοκλήρωσης της εξέτασης αι-

τήσεων εξώδικης επίλυσης από τις 29

Σεπτεμβρίου έως και τις 31 Δεκεμβρίου

2023 και την προθεσμία έκδοσης των

πρακτικών εξώδικης επίλυσης από τις

29 Δεκεμβρίου έως και τις 31 Μαρτίου

2024. Με τη συγκεκριμένη απόφαση πα-

ρέχεται άμεση λύση στο ζήτημα των εκ-

κρεμών υποθέσεων φορολογικών δια-

φορών. Υπενθυμίζεται ότι έργο τής εν

λόγω Επιτροπής είναι η εξώδικη επίλυ-

ση των εκκρεμών φορολογικών υποθέ-

σεων ενώπιον του Συμβουλίου της Επι-

κρατείας και των Τακτικών Διοικητικών

Δικαστηρίων Φορολογικών Διαφορών.

Αξίζει να σημειωθεί ότι η σχετική παρά-

ταση δόθηκε λόγω του μεγάλου αριθμού

υποθέσεων που προκάλεσαν συμφόρη-

ση στην Επιτροπή, ενώ ο σχετικός φόρ-

τος θα υπερέβαινε τις αντικειμενικές

δυνατότητες του συστήματος.

Βάσει στατιστικών δεδομένων, οι υπο-

θέσεις που παραπέμφθηκαν στην Επι-

τροπή Εξώδικης Επίλυσης Φορολογικών

Διαφορών υπερέβησαν τις 5.000, με αν-

τίστοιχα καταλογισθέντα ποσά άνω των

900 εκατ. ευρώ. Το γεγονός αυτό συνη-

γορεί αυτομάτως υπέρ της αναγκαιότη-

τας και χρησιμότητας της Επιτροπής,

αποφεύγοντας τυχόν εκδίκαση στα τα-

κτικά Διοικητικά Δικαστήρια, όπου συ-

νήθως ο χρόνος που απαιτείται είναι με-

γάλος. Επιπλέον, με την εξώδικη επίλυ-

ση οι φορολογούμενοι ενδέχεται να

επωφεληθούν με έκπτωση-κούρεμα

προστίμων έως 75% και καταβολή οφει-

λών σε 24 δόσεις.

loukas1972@gmail.com

Γράφει
ο Λουκάς 
Γεωργιάδης
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Ο
Γενικός Δείκτης έχασε και τις
1.200 μονάδες εν μέσω
ισχνής συναλλακτικής δρα-

στηριότητας. Η εγχώρια χρηματιστη-
ριακή αγορά αποχαιρέτησε τον Σε-
πτέμβριο με απώλειες 7,8% και φαί-
νεται πως δεν βρίσκει στηρίγματα για
να εισέλθει σε φάση ανάκαμψης.
Όπως επισημαίνουν οι αναλυτές, το
εύθραυστο διεθνές κλίμα επιδρά αρ-
νητικά στο ΧΑ, καθώς απουσιάζουν
οι θετικοί εγχώριοι καταλύτες που
θα μπορούσαν να βελτιώσουν την
επενδυτική ψυχολογία και να προ-
καλέσουν αγοραστικό ενδιαφέρον.
Τεχνικά, το σημείο στήριξης για τον
Γενικό Δείκτη παραμένουν οι 1.162
μονάδες, απ’ όπου διέρχεται ο εκθε-
τικός μέσος των 200 ημερών. 

Για τον τραπεζικό δείκτη το σήμα

πώλησης παραμένει και θα χρει-
αστεί κλείσιμο πάνω από τις 988 μο-
νάδες για να ακυρωθεί. Η επόμενη

στήριξη τίθεται στις 893 μονάδες,
όπου διέρχεται ο απλός ΚΜΟ 200
ημερών.

Ελίν: Κέρδη 5,2 εκατ. 
- Μείωση του τζίρου 

Μείωση 42% εμφάνισε ο ενοποιημένος
κύκλος εργασιών του Ομίλου Ελίν κατά το α’
εξάμηνο του 2023, στα 1.137,61 εκατ. ευρώ
έναντι 1.950,95 εκατ. του α’ εξαμήνου του
2022. Για την ίδια χρονική περίοδο τα μεικτά
κέρδη του Ομίλου διαμορφώθηκαν σε 31,6
εκατ. ευρώ έναντι 31,3 εκατ. του α’ εξαμήνου
του 2022 και τα κέρδη προ φόρων, χρηματο-
οικονομικών αποτελεσμάτων και αποσβέ-
σεων (EBITDA) διαμορφώθηκαν σε 13,48
εκατ. ευρώ έναντι 15,72 εκατ. του αντίστοι-
χου διαστήματος του 2022, παρουσιάζοντας
μείωση 14%. Τα ενοποιημένα προ φόρων
αποτελέσματα του ομίλου (EBT) κατά το α’
εξάμηνο του 2023 διαμορφώθηκαν σε κέρ-
δη 6,26 εκατ. ευρώ έναντι 7,91 εκατ. του α’
εξαμήνου του 2022, ενώ τα ενοποιημένα
αποτελέσματα μετά από φόρους και δικαιώ-
ματα μειοψηφίας (EATAM) διαμορφώθηκαν
σε κέρδη 5,2 εκατ. ευρώ έναντι 6,19 εκατ.
του αντίστοιχου περσινού διαστήματος.

Δομική Κρήτης: Ανοδικά 
ο τζίρος και τα μεικτά κέρδη
Ο κύκλος εργασιών της εταιρείας το εξά-
μηνο του 2023 παρουσίασε αύξηση σε
€8,5 εκατ. έναντι €4,5 εκατ. το αντίστοιχο
διάστημα του 2022 και τα μεικτά κέρδη
διαμορφώθηκαν σε €1,56 εκατ. έναντι
€1,14 εκατ. Το ανεκτέλεστο υπόλοιπο των
συμβασιοποιημένων και των έργων που η
εταιρεία έχει αναδειχτεί προσωρινός μει-
οδότης διαμορφώνεται σε €89 εκατ. το γ’
τρίμηνο καταγράφοντας σημαντική αύξη-
ση έναντι του αντίστοιχου διαστήματος
του 2022. Σε επίπεδο ισολογισμού τα ίδια
κεφάλαια της εταιρείας είναι αυξημένα
σε €11,9 εκατ. έναντι €11,1 εκατ. τον Δε-
κέμβριο του 2022, ενώ το σύνολο του τρα-
πεζικού δανεισμού παρέμεινε σε χαμηλά
για τον κλάδο επίπεδα των €5,5 εκατ.
έναντι €6 εκατ. τον Δεκέμβριο του 2022,
με την αντίστοιχη σχέση ξένα/ίδια κεφά-
λαια να διαμορφώνεται σε 0,46. Ενώ η κά-
λυψη χρεωστικών τόκων από λειτουργικά
κέρδη είναι 6,4 φορές.

Πτωτικό το κλίμα στο χρηματιστήριο

Ιστορικό ρεκόρ εσόδων (40%) και μεικτού κέρδους
(20%) πέτυχε η Performance Technologies AE. Ο κύκλος
εργασιών του α’ εξαμήνου του 2023 ανήλθε στο ποσό των
24.437 χιλ. ευρώ, έναντι του ποσού 17.461 χιλ. ευρώ του
αντίστοιχου εξαμήνου της προηγούμενης χρήσης 2022,
παρουσιάζοντας αύξηση σε ποσοστό 40%. Τα κέρδη προ
φόρων, χρηματοδοτικών, επενδυτικών αποτελεσμάτων
και αποσβέσεων (EBITDA) ανήλθαν στο ποσό των 2.924
χιλ. ευρώ, έναντι των 2.906 χιλ. ευρώ του α’ εξαμήνου
2022, παρουσιάζοντας αύξηση σε ποσοστό 0,6%. Τα κέρδη
προ φόρων, χρηματοδοτικών και επενδυτικών αποτελε-
σμάτων (EBIT) ανήλθαν στο ποσό των 2.594 χιλ. ευρώ, έναντι των 2.639 χιλ. ευρώ του α’ εξαμήνου του 2022, παρουσιά-
ζοντας μείωση σε ποσοστό 1,7%. Τα κέρδη μετά από φόρους ανήλθαν στο ποσό των 1.926 χιλ. ευρώ, έναντι των 1.986 χιλ.
ευρώ του α’ εξαμήνου του 2022, παρουσιάζοντας μείωση σε ποσοστό 3%.

Η Εθνική Ασφαλιστική ανα-
κοίνωσε την τοποθέτηση του
Νάσου Ζαρκαλή στη θέση του
προέδρου του Διοικητικού
Συμβουλίου της από 1ης Οκτω-
βρίου. Ο κ. Ζαρκαλής κατέχει
υψηλές ιεραρχικές θέσεις σε
ανταγωνιστικούς επιχειρημα-
τικούς τομείς για περισσότερα
από 30 χρόνια. Έχει αναλάβει
θέσεις αυξημένης ευθύνης
στον χώρο των τηλεπικοινω-
νιών, αρχικά στον εμπορικό τομέα της Vodafone Ελλάδας και
στη συνέχεια στη Hellas Online ως διευθύνων σύμβουλος.

Την περίοδο 2009-2022 διετέλεσε πρόεδρος και διευθύ-
νων σύμβουλος στη Wind Ελλάς Τηλεπικοινωνίες ΑΕ. Η εμ-
πειρία του εκτείνεται και στον χρηματοπιστωτικό τομέα,
καθώς από τον Ιούλιο του 2020 κατέχει τη θέση του ανεξάρ-

τητου μη εκτελεστικού μέλους
Διοικητικού Συμβουλίου στην
Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος
(ΕΤΕ). Ο κ. Ζαρκαλής είναι κά-
τοχος πτυχίου Χημικού Μηχα-
νικού από το Εθνικό Μετσόβιο
Πολυτεχνείο και μεταπτυχια-
κού διπλώματος (MSc) Χημι-
κού Μηχανικού από το Πανε-
πιστήμιο Delaware των ΗΠΑ.

Επιπλέον, διαθέτει MBA από
το Henley Management Col-

lege του Ηνωμένου Βασιλείου. Η παρουσία του στη θέση
του προέδρου του Διοικητικού Συμβουλίου της Εθνικής
Ασφαλιστικής αποτελεί για την εταιρεία ιδιαίτερο πλεονέ-
κτημα στη διαχείριση και την αντιμετώπιση κάθε μελλοντι-
κής επιχειρηματικής πρόκλησης, όπως τονίζεται σε σχετι-
κή ανακοίνωση.

Και επίσημα πρόεδρος στην Εθνική Ασφαλιστική ο Νάσος Ζαρκαλής

Performance Technologies: Αύξηση εσόδων 40% και μεικτού κέρδους 20%
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Motor Oil: Ο Alkhas Khametov
ανέλαβε γενικός διευθυντής
Εφοδιασμού και Εμπορίας

Την πρόσληψη του Alkhas Khametov στη
θέση του γενικού διευθυντή Εφοδιασμού και
Εμπορίας ανακοίνωσε η Motor Oil. Ο κ.
Khametov γεννήθηκε το 1973 και διαθέτει
30ετή διεθνή επαγγελματική εμπειρία κατέ-
χοντας υψηλόβαθμες θέσεις σε κρατικούς
και πολυεθνικούς ομίλους του εξωτερικού
σε διάφορες γεωγραφικές περιοχές: VTB
Capital στην Ελβετία, Petroineos Trading Ltd
στο Λονδίνο, Gazprom Neft στη Σερβία, τον
Όμιλο Lukoil σε Ρωσία, Βουλγαρία, Ιταλία,
την Κρατική Εταιρεία Πετρελαίου του
Αζερμπαϊτζάν (Socar) στο Μπακού. Ο κ.
Khametov είναι απόφοιτος του κρατικού πα-
νεπιστημίου της Μασαχουσέτης (πτυχίο στη
Διοίκηση Επιχειρήσεων) και κάτοχος MBA
για στελέχη (Global Executive MBA) από το
SDA Bocconi School of Management.

Ο Arie Koppelaar νέος διευθύνων
σύμβουλος στον ΟΛΘ

O ΟΛΘ ανακοίνωσε ότι μετά τη συνεδρίαση
του Διοικητικού Συμβουλίου στις 2/10/2023 ο
Arie Koppelaar αναλαμβάνει τη θέση του διευ-
θύνοντος συμβούλου (CEO) και εκτελεστικού
μέλους του ΔΣ της εταιρείας από τις 2/10/2023.
Ο Arie Koppelaar κατείχε διευθυντικές θέσεις
για περισσότερα από 25 χρόνια στον τομέα της
διαχείρισης λιμένων και στην εφοδιαστική,
έχοντας διεθνή εμπειρία με επιχειρησιακή
αριστεία σε τερματικούς σταθμούς πολλαπλών
χρήσεων, στη διακίνηση εμπορευματοκιβω-
τίων, στις διατροπικές μεταφορές και εκτενή
τεχνογνωσία στις λειτουργικές δομές, στην
επιχειρηματική ανάπτυξη, στην οργανωτική
αναδιάρθρωση και βελτιστοποίηση.

Η Netcompany - Intrasoft, μέλος του Netcom-
pany Group A/S, ολοκλήρωσε τη μετεγκατάσταση
στα νέα κτήριά της στην Αθήνα. Όπως αναφέρει
σχετική ανακοίνωση, τα νέα γραφεία στο Μαρούσι,
στο Σύνταγμα και στους Αμπελοκήπους, με συνο-
λική έκταση 12.500 τ.μ., διαθέτουν σύγχρονο τε-
χνολογικό εξοπλισμό, καθώς και χώρους εκπαί-
δευσης και ψυχαγωγίας. Οι εργαζόμενοι, σε συν-
τονισμό με τις ομάδες τους, έχουν πρόσβαση σε
όλα τα κτήρια, γεγονός που παράλληλα με το υβρι-
δικό μοντέλο εργασίας παρέχει ευελιξία στον κλά-
δο. Επίσης, οι νέες εγκαταστάσεις, ακολουθώντας
την πολιτική βιωσιμότητας της εταιρείας με στόχο
τη μείωση του ενεργειακού της αποτυπώματος, εί-
ναι σχεδιασμένες με τα υψηλότερα περιβαλλοντι-
κά πρότυπα, συμβάλλοντας έτσι στη βιώσιμη ανα-
βάθμιση της πρωτεύουσας. Με εύκολη προσβασι-
μότητα από τα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς, συνει-
σφέρουν στη μείωση της χρήσης αυτοκινήτων από
τους εργαζομένους και συνεπώς στη μείωση των
ατμοσφαιρικών ρύπων στην πόλη.

Σε νέα «πράσινα» κτήρια εγκαταστάθηκε
η Netcompany - Intrasoft

ELTON: Ανάληψη καθηκόντων γενικού
διευθυντή από τον Θάνο Ηλιόπουλο

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Intralot: Προχωρά σε ΑΜΚ €135
εκατ., €0,58 η τιμή διάθεσης

Γ
ενναία αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ανα-
κοίνωσε η Intralot με στόχο τη μείωση του
δανεισμού. Βάζει στόχο να αντλήσει 135

εκατ. ευρώ μέσα από μια διαδικασία που θα φέρει
μετοχικές αλλαγές στην εταιρεία, καθώς ανακοι-
νώθηκε ότι ο Σ. Κόκκαλης και ο Soohyung Kim θα
μειώσουν το ποσοστό τους, ενώ μέσω της αγοράς
δικαιωμάτων στην Ιntralot θα μπουν η Intracom
Συμμετοχές και ο εφοπλιστής Γ. Μουνδρέας. Όπως
προκύπτει, ο Σ. Κόκκαλης θα ελέγχει το 20,5% (αντί
32,42%) μετά την πλήρη κάλυψη της ΑΜΚ στην
οποία θα μετέχει με ποσό 2 εκατ. ευρώ. Από τα δι-
καιώματα προτίμησης του επιχειρηματία θα μπει
στην ΑΜΚ η Intracom με ποσό 25 εκατ. ευρώ και ο
εφοπλιστής Γιώργος Μουνδρέας με ποσό της τάξης
των 18 εκατ. ευρώ. Η τιμή διάθεσης των τίτλων ορί-
στηκε στο 0,58 ευρώ ανά μετοχή.

Συμμετοχή της Mevaco 
στην κατασκευή της Φρεγάτας
H/S Κίμων

Η Mevaco Μεταλλουργική γνωστοποίησε ότι έχει
μετάσχει με περηφάνια στην κατασκευή της πρώτης
ελληνικής φρεγάτας τύπου Belharra, H/S Κίμων
(HN1), η οποία πρόκειται να καθελκυστεί στα ναυ-
πηγεία της Naval Group στη Λοριάν της Γαλλίας σή-
μερα. Στην τελετή καθέλκυσης θα παραστούν κατό-
πιν ειδικής προσκλήσεως στελέχη της εταιρείας.
Πιο συγκεκριμένα, η εταιρεία έχει αναλάβει μεγάλο
αριθμό παραγγελιών για εξειδικευμένο εξοπλισμό
επί του σκάφους βάσει των σχεδίων/προδιαγραφών
που χορήγησε η Naval Group για το σύνολο του
προγράμματος που αφορά τις ελληνικές ναυπηγή-
σεις. Η εταιρεία έχει ήδη ολοκληρώσει μέρος των
συμβάσεων αυτών με απόλυτη επιτυχία και αυστη-
ρή τήρηση των χρονοδιαγραμμάτων που έθεσε ο
πελάτης και κυρίως των ποιοτικών και άλλων απαι-
τήσεων. Η συμμετοχή της στο πρόγραμμα είναι ση-
μαντική με προοπτική περαιτέρω διεύρυνσης στο
άμεσο μέλλον.

Η εταιρεία ΕΛΤΟΝ Διεθνούς Εμπορίου ΑΕΒΕ
ανακοίνωσε, σύμφωνα με το άρθρο 17 παρ. 1 του
κανονισμού 596/2014 του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και το άρθρο 2 της απόφασης 3/347/12.7.2005
του Δ.Σ. της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, μια ση-
μαντική προσθήκη στην ηγετική της ομάδα, τον
Θάνο Ηλιόπουλο ως γενικό διευθυντή του Ομίλου
ELTON. Ο κύριος Ηλιόπουλος, απόφοιτος του Εθνι-
κού Μετσόβιου Πολυτεχνείου, έρχεται με πλούσια
εμπειρία έχοντας υπηρετήσει ως διευθύνων σύμ-
βουλος πολυεθνικής εταιρείας για την Ελλάδα, την
Πολωνία, την Κύπρο και τη Βουλγαρία τα τελευταία
14 χρόνια. Στο σύνολο της καριέρας του ο κύριος
Ηλιόπουλος κατείχε ρόλους γενικής και εμπορι-
κής διεύθυνσης σε μεγάλες πολυεθνικές εταιρεί-
ες στην Ελλάδα και το εξωτερικό.
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«Φονέας των γιγάντων»
ο ΟΦΗ, 2-0 την ΑΕΚ
Σ

την έκπληξη της αγωνιστικής -αλλά όχι και σε επί-
πεδα... wow- ο ρωμαλέος ΟΦΗ νίκησε εύκολα 2-0
την ΑΕΚ στο «Γεντί Κουλέ» και έδειξε αποφασισμέ-

νος για μεγάλα πράγματα φέτος κάτω από
τις οδηγίες του Λιθουανού κόουτς Νταμ-
πράουσκας, ενός ωραίου τύπου που πε-
ρισσότερο μοιάζει με προπονητής μπά-
σκετ λόγω της ευγενικής φυσιογνωμίας
του. Ο ΟΦΗ νίκησε και τον ΠΑΟΚ και τον
Άρη φέτος.

Ήταν η πρώτη ήττα για την ΑΕΚ στο
πρωτάθλημα και νωρίς νωρίς βρέθηκε

στους -8 βαθμούς από τον πρωτοπόρο Ολυμπιακό. Έχει
ωστόσο ένα ματς λιγότερο, αυτό με τον Παναιτωλικό που

θα το δώσει στην «ΟΠΑΠ Arena» την προσεχή Κυριακή
των εκλογών. Στο Ηράκλειο πάντως ο Αλμέιδα χρησιμο-
ποίησε ό,τι καλύτερο είχε -πλην του τραυματία Λιβάι Γκαρ-
σία στην επίθεση και των κεντρικών μπακ Μουκουντί και
Βίντα στην άμυνα- αλλά δεν έπιασε καμία συνταγή.

Η Ένωση περιόρισε τον ΟΦΗ στα καρέ του στο δεύτερο
μέρος, αλλά δεν είχε ούτε υποψία ευκαιρίας.

Η Ένωση πληρώνει φέτος ό,τι οι Ευρωπαίοι την περα-
σμένη σεζόν. Πρέπει να κουβαλήσει δύο καρπούζια (Ελ-
λάδα και Ευρώπη) στην ίδια μασχάλη, αλλά δεν γίνεται. Εί-
ναι εξουθενωτική η ταλαιπωρία. Αύριο η ΑΕΚ υποδέχεται
τον Άγιαξ στη 2η αγωνιστική των ομίλων του Europa
League (την 1η αγωνιστική Μπράιτον - ΑΕΚ 2-3 και Άγιαξ -
Μαρσέιγ 3-3).

Μην αδικήσουμε τον ΟΦΗ ωστόσο, που παίζει και ωραία
μπάλα και έξυπνη. Στο άλλο παιχνίδι της μέρας, Ατρόμητος
- Αστέρας Τρίπολης 0-0.

Το πρωτάθλημα διακόπτεται λόγω των εθνικών ομά-
δων. Η Εθνική μας θα παίξει εκτός έδρας με την Ιρλανδία
την Παρασκευή 13 του μήνα και εντός με την Ολλανδία
στις 16/10. 

Μετά το 3-2 επί του  Άρη και το 1-0 επί 
του ΠΑΟΚ, οι Κρητικοί νίκησαν εύκολα 
τον «δικέφαλο» αφήνοντάς τον στο -8 

από τον πρωτοπόρο Ολυμπιακό

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

ΕΞ ΑΝΑΒΟΛΗΣ
Κυριακή 8 Οκτωβρίου
ΑΕΚ - Παναιτωλικός

Παναθηναϊκός - Ατρόμητος

ΕΠΟΜΕΝΗ ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΗ
Παρασκευή 20 Οκτωβρίου
20.30: Λαμία - ΠΑΣ Γιάννινα

Σάββατο 21 Οκτωβρίου
17.30: Παναιτωλικός - Βόλος ΝΠΣ

20.00: Πανσερραϊκός - Άρης

Κυριακή 22 Οκτωβρίου
16.00: Κηφισιά - ΟΦΗ

17.30: ΠΑΟΚ - Ατρόμητος
19.30: Ολυμπιακός - Παναθηναϊκός

20.30: Αστέρας Τρίπολης - ΑΕΚ

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
(7 αγ.)

1. Ολυμπιακός ................................19
2. ΠΑΟΚ..........................................14
3. Παναθηναϊκός (6) ......................13
4. ΟΦΗ............................................12
5. ΑΕΚ (6)........................................11
6. Πανσερραϊκός (6)........................9
7. Λαμία............................................9
8. Άρης ............................................8
9. Αστέρας Τρίπολης ......................8
10. Κηφισιά ......................................6
11. ΠΑΣ Γιάννινα ..............................5
12. Ατρόμητος (6) ............................3
13. Παναιτωλικός (6) ......................3
14. Βόλος (6) ....................................2



Ε
ίναι επίσημο. Ο Βασίλης
Σπανούλης θα είναι ο νέος
κόουτς της Εθνικής μας ομά-

δας και θα φορέσει ξανά τα γαλανό-
λευκα. Ο προπονητής του Περιστερί-
ου θα αντικαταστήσει τον Δημήτρη
Ιτούδη, ο οποίος οδήγησε την Εθνική
μπάσκετ στο Ευρωμπάσκετ 2022 και
στο Μουντομπάσκετ 2023, προτού
αποχωρήσει από τη θέση του, μολο-
νότι είχε συμβόλαιο και για το επό-
μενο καλοκαίρι. Στόχος του Σπανού-
λη είναι να συσπειρώσει όλους τους
Έλληνες γύρω από το εθνόσημο,
τους Αντετοκούνμπο, Σλούκα, Ντόρ-
σεϊ, ίσως και Μήτρου-Λονγκ. Ο Σπα-
νούλης, εκτός από τα προκριματικά
«παράθυρα» για το Ευρωμπάσκετ
2025, θα αναλάβει και την Εθνική

ομάδα στο Προολυμπιακό τουρνουά,
στην προσπάθεια της Ελλάδας να
επιστρέψει στους Ολυμπιακούς

Αγώνες (το 2024 γίνονται στο Παρίσι)
για πρώτη φορά μετά το 2008 και
τους Αγώνες του Πεκίνου.

Έχει Champions 
League απόψε

Ντόρτμουντ - Μίλαν, Λειψία - Μάντσεστερ Σίτι,
Νιούκαστλ - Παρί Σεν Ζερμέν και Πόρτο - Μπαρ-
τσελόνα είναι τα πιο ενδιαφέροντα αποψινά παι-
χνίδια του Champions League στη φάση των
ομίλων. Θα παίξουν ακόμη στη 2η αγωνιστική
των ομίλων: Σέλτικ - Λάτσιο, Αντβέρπ - Σαχτάρ
Ντόνετσκ, Ατλέτικο Μαδρίτης - Φέγενορντ, Ερυ-
θρός Αστέρας - Γιουνγκ Μπόις. 

Νοκ άουτ 
ο Νίκολας Φρέιρε

Δύσκολη έως αδύνατη είναι η συμμετοχή του
Αργεντινού κεντρικού μπακ Νίκολας Φρέιρε στο
παιχνίδι του Ολυμπιακού στο Βελιγράδι κόντρα
στην Μπάτσκα Τόπολα για τους ομίλους του Eu-
ropa League. Ο Φρέιρε δεν θα προλάβει να απο-
θεραπευτεί έως αύριο Πέμπτη και ο Ντιέγκο
Μαρτίνεθ το πιο πιθανό είναι να χρησιμοποιήσει
τον Ντόι στη θέση του, ως παρτενέρ του Ρέτσου.

Σενεγαλέζος 
ο «νέος Ντόντσιτς»

Η πρωταθλήτρια Ευρώπης στο μπάσκετ Ρεάλ
Μαδρίτης θα παρουσιάσει έναν ξεχωριστό παί-
κτη στη EuroLeague, που αρχίζει μεθαύριο Πα-
ρασκευή. Τον 17χρονο «νέο Ντόντσιτς» Ισμαΐλα
Ντιανέ από τη Σενεγάλη, που διέπρεψε στο
ντέρμπι με την Μπαρτσελόνα με 9 πόντους (4/6
δίποντα και 1/2 βολές), 8 ριμπάουντ (6 επιθετικά),
1 κλέψιμο και 1 τάπα σε 13’27”. 

Με Λεμπρόν 
και Κάρι οι ΗΠΑ

Μετά το στραπάτσο της Εθνικής ΗΠΑ στο
Μουντομπάσκετ, διάσημοι «αστέρες» του ΝΒΑ
δήλωσαν ότι τίθενται στη διάθεση της ομοσπον-
δίας για τους Ολυμπιακούς Αγώνες του Παρισιού
το 2024. Λεμπρόν Τζέιμς και Στεφ Κάρι επισήμα-
ναν ότι είναι ευκαιρία για την Εθνική ΗΠΑ να
ανακτήσει την κυριαρχία της στον κόσμο, οπότε
θέλουν να είναι εκεί, στην ομάδα. Τέιτουμ και Ίρ-
βινγκ δήλωσαν επίσης διαθέσιμοι.

Ο Δουβίκας συνεχίζει την απόσβεση
Ο Τάσος Δουβίκας συνεχίζει την απόσβεση των 12 εκατ. ευρώ

που έδωσε η Θέλτα στην Ουτρέχτη για να τον αγοράσει. Μετά την
Μπαρτσελόνα ο διεθνής Έλληνας φορ σκόραρε και κόντρα στη
Λας Πάλμας, αλλά η Θέλτα έχασε 2-1 με ανατροπή. Κόντρα στην
Μπάρτσα ο Δουβίκας είχε σκοράρει το δεύτερο γκολ, έκανε το
0-2, αλλά και πάλι έχασε με ανατροπή η ομάδα του 3-2.

Το μεγάλο αστέρι των Σακραμέντο Κινγκς, ο Ντε Άαρον Φοξ, αποθέωσε 
τον Σάσα Βεζένκοφ, τον οποίο χαρακτήρισε ως έναν από τους καλύτερους σουτέρ
του κόσμου στη media day της ομάδας. «Είναι τρελό το πώς σουτάρει! 
Σε μια άσκηση πήρε 150 σουτ και έχασε μόλις επτά! Είναι από τους καλύτερους
σουτέρ του κόσμου», είπε και οι δημοσιογράφοι έμειναν άφωνοι. 

SPORTS
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Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος

Από τους
καλύτερους
στον κόσμο 
ο Βεζένκοφ

Κι επίσημα «Kill Bill» στην Εθνική
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Γιάννης Κακλέας επιστρέφει για πρώτη
φορά εκεί όπου σπούδασε και ξεκίνησε
τη δυναμική πορεία του: στο Θέατρο Τέ-

χνης! Στο ιστορικό «Υπόγειο» ο άλλοτε ονειροπό-
λος σπουδαστής και σήμερα εμβληματικός σκη-
νοθέτης θα αποδώσει σε μια φαντασμαγορική εκ-
δοχή το αριστούργημα του Σαίξπηρ «Δωδέκατη
Νύχτα ή Ό,τι επιθυμείτε» παρέα με μια πλειάδα
εξαιρετικά ταλαντούχων ηθοποιών.

Η αναγεννησιακή ερωτική κωμωδία επανέρχε-
ται στην κορυφαία θεατρική σκηνή έπειτα από 68
χρόνια -μετά την πρώτη παρουσίασή της από τον
Κάρολο Κουν- για να παρουσιαστεί σε μια ιδιαίτε-
ρη φόρμα υπό τη σύγχρονη ματιά του ευρηματι-
κού δημιουργού. Το κωμικό παιχνίδι, η τρελή
γιορτή, η ποιητική πανδαισία, οι φαρσικές ανα-
τροπές, τα ευφυολογήματα, οι εξομολογήσεις και
το ξέφρενο ερωτικό γαϊτανάκι κάνουν τη «Δωδέ-
κατη Νύχτα» ένα από τα πιο απολαυστικά, διασκε-
δαστικά και τολμηρά έργα του Σαίξπηρ.

Εξωφρενική πλοκή
Ύστερα από ένα ναυάγιο η Βιόλα βγαίνει στις

ακτές της Ιλλυρίας θεωρώντας πως ο δίδυμος
αδερφός της Σεμπαστιάν, που ήταν στο ίδιο πλοίο,
πνίγηκε. Μεταμφιέζεται σε αγόρι και μπαίνει στην
υπηρεσία του κόμη Ορσίνο ως Σεζάριο. Η Βιόλα
θα ερωτευτεί τον Ορσίνο, ο οποίος όμως είναι
ερωτευμένος με την Ολίβια, η οποία με τη σειρά
της ερωτεύεται κεραυνοβόλα τη Βιόλα/Σεζάριο.
Το ερωτικό γαϊτανάκι θα περιπλακεί ακόμη πε-
ρισσότερο με την απροσδόκητη εμφάνιση του
Σεμπαστιάν.

Ερωτικό παιχνίδι ρόλων
«Σε ένα πλαίσιο ονειρικής γιορτής με πνεύμα

αιχμηρό, σπινθηροβόλο και φρενήρη ρυθμό, το
κοινό ταξιδεύει μέσα από ερωτικές παρεξηγήσεις
σε ένα παιχνίδι που διαταράσσει την αυστηρή τάξη
των φύλων, αποκαλύπτοντας τις κρυφές επιθυμίες
των χαρακτήρων», αναφέρει για την παράσταση ο
σκηνοθέτης, προσθέτοντας πως ο εμβληματικός
δραματουργός οδηγεί τους χαρακτήρες σε τοπία
άγνωστα, σε μια φανταστική Ιλλυρία, όπου κυριαρ-
χούν ο ανεκπλήρωτος έρωτας και η βαθιά επιθυ-
μία να ζήσουν μια ζωή χωρίς όρια. «Το πάθος, η
εναλλαγή φύλων, η τρέλα και η παρενδυσία -όπως
αποκαλύπτει ο Γιάννης Κακλέας- συγκρούονται
με τον πουριτανισμό και την αυστηρή ηθική δομή
μιας κοινωνίας μη ερωτικής.  Ο Σαίξπηρ δημιουρ-
γεί μια ατμόσφαιρα ελευθερίας δοκιμάζοντας τις
πραγματικές επιθυμίες των ηρώων του με κίνδυνο
να οδηγηθούν στην τρέλα. Και μόνο ο τρελός του
έργου με τη λογική του σοφού τούς προτρέπει χω-
ρίς φόβο και ενοχή να πράξουν… ό,τι επιθυμούν».

Επίσημη πρώτη του Κακλέα
στο Θέατρο Τέχνης

Info
Πρεμιέρα: Σάββατο 7 Οκτωβρίου. 

Παίζουν: Κωνσταντίνος Γεωργόπουλος, 
Πωλ Ζαχαριάδης, Αλέξανδρος Ζουριδάκης,

Αμαλία Καβάλη, Ηλιάνα Μαυρομάτη, 
Κωνσταντίνος Μπιμπής, Ελευθερία Παγκάλου,

Παναγιώτης Παπαϊωάννου, Αλέξανδρος
Σκουρλέτης, Αγγελική Τρομπούκη.
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Επιφανείς πρωταγωνιστές, σκηνοθέτες και λαμπερές παρουσίες από τον
καλλιτεχνικό χώρο, το θέατρο, την τηλεόραση και τη μουσική τίμησαν την

εντυπωσιακή τελετή έναρξης του 29ου Διεθνούς Φεστιβάλ Κινηματογράφου
«Νύχτες Πρεμιέρας» στο Θέατρο Παλλάς!

Φ
ω

το
γρ

αφ
ίε

ς:
 P

ap
ad

ak
is

pr
es

s/
Γι

ώ
ργ

ος
 Π

απ
αδ

άκ
ης

Οι συντελεστές της ταινίας «Carefree Day’s»

Κατερίνα Γερονικολού

Δήμητρα ΣιγάλαΒαλέρια ΧριστοδουλίδουΔήμητρα ΑργυράκηΚωνσταντίνος Ρήγος Μαρία Μπόμπολα, Τατιάνα Παππά

Κατερίνα Μαούτσου, Κώστας Νικούλι Λέλα και Δημήτρης Πιατάς Καρυοφυλλιά Καραμπέτη

Τόνια 
Σωτηροπούλου,

Κωστής 
Μαραβέγιας

Απολαυστικές «Νύχτες
Πρεμιέρας» στην Αθήνα



ΈΈξαρση της νόσου τον χειμώνα
Ο

συστηματικός ερυθηματώδης λύκος
(ΣΕΛ) αποτελεί μια αυτοάνοση χρόνια
πάθηση στην οποία το ανοσοποιητικό μας

σύστημα, που φυσιολογικά μας προστατεύει από
διάφορους ξενιστές, στρέφεται εναντίον του ίδιου
του οργανισμού και αρχίζει να επιτίθεται σε διά-
φορα όργανα και ιστούς.

Η επιστημονική κοινότητα δεν έχει καταφέρει
ακόμη να αναγνωρίσει τους ακριβείς μηχανι-
σμούς με τους οποίους προκαλείται η νόσος σε
ένα άτομο. Ωστόσο, υπάρχουν σαφείς ενδείξεις
όσον αφορά τους περιβαλλοντικούς παράγοντες
που επιδεινώνουν την πορεία της νόσου, για αυτό
και είναι απαραίτητη η κατάλληλη ενημέρωση των
ανθρώπων που πάσχουν με ΣΕΛ για να μπορούν
να προστατευτούν.

«Ο χειμώνας θέλει προσοχή για τους ανθρώ-
πους που πάσχουν από ΣΕΛ, διότι οι χαμηλές
θερμοκρασίες έχουν συσχετιστεί με εξάρσεις
της νόσου. Η χαμηλή θερμοκρασία και η υγρα-
σία μπορεί να είναι από τους παράγοντες εμφά-
νισης ή επιδείνωσης εξάρσεων και πολύ συχνά
μπορεί να προκαλέσει κεφαλαλγίες καθώς και
πόνους στις αρθρώσεις και στα άκρα. Αντίστοι-
χα, το καλοκαίρι οι προκλήσεις για τους ασθε-
νείς με ΣΕΛ είναι μεγάλες. Σύμφωνα με πολλές
έρευνες, η ηλιακή ακτινοβολία είναι ο κυριότε-
ρος περιβαλλοντικός παράγοντας που επηρεά-
ζει αρνητικά τη νόσο, καθώς μπορεί να προκα-
λέσει ή να επιδεινώσει δερματικά εξανθήματα
και να δημιουργήσει δερματικές αλλοιώσεις. Η

ηλιακή ακτινοβολία μπορεί επίσης να επιδεινώ-
σει τη νόσο σε οργανικό επίπεδο μέσα από τη
φλεγμονή προκαλώντας συστηματικές εξάρ-
σεις», τονίζει ο Παναγιώτης Στεργιόπουλος, ει-
δικευόμενος επισκέπτης υγείας, συνεργάτης
της Ελληνικής Εταιρείας Αντιρευματικού Αγώνα
(ΕΛΕΑΝΑ). Οι επιδράσεις αυτές μπορεί να μην
είναι άμεσες, για αυτό και αρκετοί ασθενείς με
ΣΕΛ αρκετές φορές δυσκολεύονται να κατανοή-

σουν την αιτία επιδείνωσης της κατάστασής
τους. Άρα, είναι σημαντικό να ξέρουν τις επι-
δράσεις των καιρικών μεταβολών ώστε να είναι
σωστά προετοιμασμένοι.

Τον χειμώνα καλό είναι ο πάσχων να λαμβάνει
συμπλήρωμα της βιταμίνης D (πάντα σύμφωνα με
τις ανάγκες του ατόμου και τις οδηγίες του για-
τρού), να ντύνεται σωστά και ζεστά ώστε να απο-
φεύγει την απότομη έκθεση στο κρύο, να χρησι-
μοποιεί κασκόλ, ζεστά γάντια και κάλτσες όταν
πρόκειται για έξοδο σε πολύ κρύες μέρες. Επί-
σης, να αποφεύγει να περνάει μεγάλα χρονικά
διαστήματα σε περιβάλλον με χαμηλή θερμοκρα-
σία, ακόμη και αν έχει ντυθεί κατάλληλα, να τηρεί
μια ισορροπημένη διατροφή και πολλά μικρά
γεύματα μέσα στη μέρα και να είναι επαρκώς ενυ-
δατωμένος.

Η έντονη γυμναστική θα πρέπει να γίνεται σε
κλειστό χώρο για την αποφυγή της έκθεσης των
αρθρώσεων και των άκρων στο κρύο. Ο εμβολια-
σμός κατά της γρίπης τον χειμώνα είναι πολύ ση-
μαντικός, καθώς οι λοιμώξεις από ιούς μπορούν
να αποτελέσουν αιτία έξαρσης.
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kpapakosto@yahoo.gr

Αποτελεί μια αυτοάνοση χρόνια 
πάθηση - Ποιοι περιβαλλοντικοί 
παράγοντες επιδεινώνουν 
την πορεία των πασχόντων

Προσοχή στην έκθεση 
στον ήλιο - Πάντα αντηλιακό
Η σημασία της πρόληψης είναι εξαιρετικά ση-
μαντική την περίοδο από τον Απρίλιο μέχρι και
τον Οκτώβριο. Οι ασθενείς με ΣΕΛ δεν θα πρέ-
πει να ξεχνούν το αντηλιακό με δείκτη προστα-
σίας τουλάχιστον 50. Έρευνες έχουν δείξει ότι
άνθρωποι με ΣΕΛ που χρησιμοποιούσαν τακτι-
κά αντηλιακό είχαν σημαντικά χαμηλότερες
νεφρικές και αιματολογικές διαταραχές αλλά
και γενικά νοσηλείες σε σχέση με άτομα που
δεν χρησιμοποιούσαν καθόλου. Να αποφεύ-
γουν τον ήλιο τις ώρες αιχμής 10.00-16.00, να
φορούν καπέλο και γυαλιά ηλίου, να πίνουν
πολύ νερό, να έχουν μια υγιεινή διατροφή, να
ξεκουράζονται και να προσπαθούν να διαχει-
ρίζονται το άγχος τους με ευχάριστες δραστη-
ριότητες και ψυχολογική υποστήριξη.

ΣΥΣΤΗΜΑΤΙΚΟΣ ΕΡΥΘΗΜΑΤΩΔΗΣ ΛΥΚΟΣ



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)

Η Σελήνη συνεχίζει το ταξίδι της στο ζώδιο

των Διδύμων και ευνοεί την επικοινωνία σας,

βάζοντας μια έντονη και δραστήρια αναζήτη-

ση σε πνευματικούς προορισμούς.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Αν πρέπει σήμερα να μιλήσετε για κάποια θέ-

ματα που αφορούν την οικονομική σας κατά-

σταση, είναι καιρός να το προσπαθήσετε, αλ-

λά μην περιμένετε μεγάλες αλλαγές. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Η Σελήνη βρίσκεται στο δικό σας ζώδιο και

υπάρχει μια έντονη ανησυχία για καταστά-

σεις που αφορούν την προσωπική σας ζωή. Η

νευρικότητα και η ένταση σίγουρα δεν θα σας

βοηθήσουν.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Είναι αρκετά έντονο το συναισθηματικό φορ-

τίο που έχετε σήμερα και είναι πολύ πιθανό

να μην έχετε κατανόηση από τα πολύ δικά σας

πρόσωπα. 

Λέων
(23/7-22/8)

Κοινωνικότατη θα είναι η μέρα σας, ενώ θα

ασχοληθείτε με πολλά θέματα. Οι συζητήσεις

και οι επαφές με φιλικά σας άτομα θα σας κά-

νουν να νιώσετε όμορφα και ίσως να φροντί-

σετε ένα συγγενικό σας πρόσωπο. 

Παρθένος
(23/8-22/9)

Η Σελήνη συνεχίζει να βρίσκεται στο πιο

ψηλό σημείο του ωροσκοπίου σας, όπου θα

έχετε αρκετά μεγάλο κοινωνικό εκτόπισμα.

Φροντίστε να ενεργοποιήσετε τα επαγγελ-

ματικά σας σχέδια.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είναι καλή μέρα για να επικοινωνήσετε

και να βρεθείτε κοντά με τα αγαπημένα

σας πρόσωπα. Ίσως σχεδιάσετε ένα ταξι-

δάκι ή κάνετε κάποιες ενδιαφέρουσες

συμφωνίες. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Σήμερα είναι πολύ πιθανό να ασχοληθείτε με

την τακτοποίηση των οικονομικών σας. Ίσως

μάλιστα χρειαστεί να ανανεώσετε τη συναι-

σθηματική σας ζωή ή να βρείτε μια λύση για

θέματα που έχουν προκύψει και αφορούν

κάποιες μετακινήσεις σας ή το μεταφορικό

σας μέσο. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Σήμερα θα έχετε αρκετό χρόνο να ασχοληθείτε

με τις προσωπικές σας ανάγκες, τις σχέσεις σας

αλλά και την επαφή σας με πρόσωπα που έχουν

σημαντικό ρόλο στη ζωή σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Τα επαγγελματικά σας θα σας απορροφή-

σουν ίσως τον μεγαλύτερο χρόνο της μέρας

σας, βάζοντας στην άκρη κάποιες καταστά-

σεις που αφορούν την οικογένεια και τα παι-

διά σας, αν είστε γονείς.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Η προσωπική σας ζωή εδώ και τώρα αναζητά

λύσεις και εσείς πρέπει να βρείτε τον τρόπο

να βρείτε άκρη με τους προβληματισμούς

σας. Είναι πολύ πιθανό να συναντηθείτε με

αγαπημένο σας πρόσωπο ή να επικοινωνή-

σετε μαζί του.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Εσείς και η οικογένειά σας θα έχετε τη δυ-

νατότητα σήμερα να βρεθείτε πιο κοντά, να

λύσετε κάποια από τα προβλήματά σας και

να φροντίσετε καλύτερα τον προσωπικό

σας χώρο. 
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H Σελήνη στο ζώδιο των Διδύμων δημιουργεί
την ανάγκη για επικοινωνία και ανανεώ-
νει συναισθηματικά τους Ζυγούς και τους
Υδροχόους.

* Για εσάς που σήμερα γιορτάζετε τα γενέθλιά σας
ανοίγεται μπροστά σας μια χρονιά κατά την οποία
οι σχέσεις σας θα έχουν μια ευλυγισία και μέσα σε
αυτές θα νιώθετε ευχάριστα και ελεύθεροι να μοι-
ραστείτε την καθημερινότητά σας. 




